
 معاون بهره برداری شرکت آبفا استان با تاکید
برصرفه جویی 20درصدی خبر داد:

مشاور مدیرکل حفاظت محیط زیست استان 
اعلام کرد:

به طور قطع با کمبود آب 
مواجه می شویم 

تکلیف کوره های 
آجرپزی تا پایان تیرماه 

مشخص می شود

دكتر جمالي نژاد در اولين روز فعاليت رسمي خود به عنوان شهردار اصفهان تاكيد كرد:

مدیریت جهادي و فعاليت 24 ساعته 
4رویكرد شهرداري اصفهان است
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 رهبری؛ محور اساسی حیات انقلاب و
 امنیت کشور    

نباید منابع بانکی اصفهان در استان های 
2ای�������ران4خ�����ب�����ردیگر هزینه شود

دكت��ر مهدي جمال��ي نژاد ب��ا حض��ور در ش��هرداري اصفه��ان فعالي��ت خود را ب��ه عنوان ش��هردار 
كلانش��هر اصفهان رس��ما آغاز كرد.  س��اعت 7 صبح بود كه ش��هردار جدی��د اصفهان به س��اختمان 
ش��هرداري مركزي اصفهان اصفه��ان وارد ش��د. معاونان، مدیران ارش��د و مدیران مناطق ش��هرداري 
اصفه��ان از دكت��ر جمال��ي ن��ژاد اس��تقبال كردن��د.  بوژمهران��ي ك��ه در یک م��اه و پن��ج روزی كه 
از پایان فعاليت ش��هردار پيش��ين اصفهان می گذش��ت، سرپرس��تی ش��هرداري اصفه��ان رابر عهده 

داش��ت، در ابت��دای ورود ش��هردار اصفهان ب��ه  دكترجمالي ن��ژاد خير مق��دم گفت و تاكي��د كردكه 
 كاركن��ان و كارگران ش��هرداري اصفهان ب��ا همه  ت��وان در خدمت  ش��هردار اصفهان خواهن��د بود تا 
برنامه ه��اي وی ب��راي خدمت به ش��هروندان با ق��درت و صلابت به اج��را در آید و خدمت رس��انی به  
اصفهان��ی تداوم یاب��د. پ��س از آن دكتر جمالی ن��ژاد از زی��ر قرآنی كه یک��ی از نيروه��ای زحمتکش 

فضای س��بز اصفهان به دس��ت گرفته ب��ود عبور ك��رده و به دفترش��هردار واردش��د و فعاليت...

ج���ام���ع���ه

4خ��ب��������ر
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8پ���ای���داری

9گ������زارش

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار استادان و اعضای هیات های علمی دانشگاه ها:

 هدف از تحریم ها جلوگيری از رسيدن
 ملت ایران به جایگاه شایسته تمدنی است

2ای��������ران

رهبر انقلاب اسلامی  با اشاره به اینکه هدف دشمنان از تحریم ها، مساله هسته ای یا مسائلی نظیر حقوق بشر و تروریسم 
نیست، فرمودند: هدف آنها جلوگیری از رسیدن ملت ایران به جایگاه شایسته تمدنی است. به گزارش اصفهان زیبا به نقل 
از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر معظم انقلاب در دیدار بیش از هزار نفر از 
استادان و اعضای هیات های علمی دانشگاه های سراسر کشور، نقش استادان را در تعلیم و تربیت نسلی پرتلاش، مومن و 
پیشرو، نقشی بی بدیل خواندند و با تاکید بر پرهیز از حاشیه سازی  در محیط های علمی افزودند: شتاب علمی کشور، به هیچ 
دلیلی، نباید کاهش یابد. در این دیدار که بیش از 2 ساعت طول کشید، رهبر انقلاب پس از شنیدن دیدگاه ها و پیشنهادهای 
شماری از اساتید دانشگاه ها، نفوذ و تاثیرگذاری طبیعی اس�تاد در قلب و روح دانشجو را فرصتی استثنایی برشمردند و 
 افزودند: از این امکان بسیار بزرگ، برای تربیت جوانانی »متدین، برخوردار از غیرت ملی، پرانگیزه، انقلابی، سختکوش، 

با اخلاق، شجاع، دارای اعتماد به نفس و امیدوار  . . . 

گزارش اصفهان زیبا از 
فیلمی که با تمام ارزشمندی 
خود، به خاطر یک اشتباه 
کریه می شود 

تفاوت های
 تنابنده 
 »پایتخت«  
با تنابنده 
»گینس« !

مدیرعامل سازمان آرامستان هاي شهرداري اصفهان 
تاكيد كرد:

احداث ورودي سوم آرامستان 
باغ رضوان ضروری است

بر اساس اطلاعيه
 شورای هماهنگی تبليغات اسلامی اصفهان؛

راهپيمایی روز جهانی قدس 
جمعه 19تير برگزار  می شود

سلامت مهم تر است یا اندک سوخت بنزین؟!

روشن كردن كولر خودرو 
چندان تاثيری در سوخت ندارد

خاطراتي از احمد متوسليان به روایت 
سيد ابوالفضل كاظمی

  از سرنوشت آنان اطلاعي 
در دست نيست

 درمراسم ارائه گزارش عملکرد شهرداري 
و شورای اسلامی شهر مباركه عنوان شد؛

 تخصيص 140ميلياردتومان
 برای اجرای پروژه های عمرانی 

شهرداری مباركه
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یدالله مومن زاده – شهردار گرگاب

انتخاب شایسته جنابعالی را با رای قاطع اعضای محترم شورای اسلامی 
شهر اصفهان را صمیمانه تبریک عرض نموده ،از درگاه خداوند بزرگ 
،توفیق روز افزونتان در راه خدمت به شهروندان شایسته و فهیم 
پایتخت فرهنگ و تمدن ایران اسلامی را خواستارم

شهردار محترم اصفهان 



رهبر انقاب اسللامی  با اشاره به اینکه هدف 

ان
للر

ه ای
رو

دشللمنان از تحریم ها، مساله هسللته ای یا گلل
مسائلی نظیر حقوق بشللر و تروریسم نیست، 
فرمودند: هدف آنها جلوگیری از رسیدن ملت 

ایران به جایگاه شایسته تمدنی است.

   شتاب علمی کش�ور به هیچ دلیلی نباید 
کاهش یابد

به گزارش اصفهان زیبا به نقل از پایگاه اطاع رسانی دفتر 
مقام معظم رهبری، حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر 
معظم انقاب در دیدار بیش از هزار نفر از استادان و 
اعضای هیات های علمی دانشگاه های سراسر کشور، 
نقش اسللتادان را در تعلیم و تربیت نسلی پرتاش، 
مومن و پیشرو، نقشی بی بدیل خواندند و با تاکید بر 
پرهیز از حاشیه سازی  در محیط های علمی افزودند: 
شتاب علمی کشور، به هیچ دلیلی، نباید کاهش یابد.

در این دیدار که بیش از 2 ساعت طول کشید، رهبر 
انقاب پس از شللنیدن دیدگاه ها و پیشللنهادهای 
شماری از اساتید دانشللگاه ها، نفوذ و تاثیرگذاری 
طبیعی اسللتاد در قلللب و روح دانشللجو را فرصتی 
استثنایی برشللمردند و افزودند: از این امکان بسیار 
بزرگ، برای تربیت جوانانللی »متدین، برخوردار از 
غیرت ملی، پرانگیزه، انقابی، سختکوش، با اخاق، 

شللجاع، دارای اعتماد به نفس و امیدوار به آینده« 
بهره بگیرید و بللازوان پرقدرتی را برای پیشللرفت 
ایران عزیز تعلیم دهید و تربیت کنید. ایشان استغنا 
از بیگانگان، فهم درسللت موقعیت و مسللیر کشور، 
و حساسللیت و قاطعیت در مقابل خدشلله دار شدن 
استقال کشور را از دیگر ویژگی های لازم نسل جوان 
خواندند و افزودند: استادان محترم، با روش و منش 
خود، چنین نسلللی را پرورش دهند. رهبر انقاب، 
استادان را فرماندهان جنگ نرم برشمردند و خطاب 
 به آنللان خاطرنشللان کردند: همچللون فرماندهان 
8 سللال دفاع مقدس، با حضور عینی در این مبارزه 
حیاتی و عمیق، جوانان دانشجو؛ یعنی افسران جنگ 
نرم را فرماندهی و هدایللت کنید که این میدان نیز، 

یک »دفاع مقدس« است.

    مس�وولان قدرش�ناس اس�اتید مومن و 
انقلابی باشند

ایشان با ابراز خرسندی از حضور 70 هزار عضو هیات 
علمی در دانشگاه ها افزودند: بخش اعظم این اساتید، 
»مومن، متدین و معتقد به مبانی انقاب« هستند که 
 این مساله بسیار مهم، باعث افتخار کشور است. حضرت 
آیللت الله خامنه ای مسللوولان وزارتخانه هللای علوم، 
تحقیقات و فناوری و »بهداشللت، درمللان و آموزش 

پزشکی« را به قدرشناسی از استادان مومن و انقابی 
فراخواندند و افزودند: عناصری که از هجمه تبلیغات 
موذیانلله و عمدتاپنهللان نمی هراسللند و به ایفای 
وظایف مهم خود مشغولند، باید مورد توجه و تجلیل 
قرار گیرند. ایشان، دستیابی ایران به رتبه 16 علمی 
جهان را نتیجه تاش های بی وقفه 10، 15 سللال 
اخیر در دانشگاه ها و مراکز علمی خواندند و افزودند: 
شتاب علمی شوق برانگیزی که این افتخار را نصیب 
ایران کرد، امروز کم شده است و مسوولان باید همت 
مضاعف کنند که حرکت پیشرفت علمی از دور نیفتد 

و متناسب با نیاز کشور شتاب گیرد.

   حاشیه س�ازی در موضوع بورس�یه ها از 
غلط ترین کارهای چند سال اخیر است

رهبر انقللاب در نوعی آسللیب شناسللی از عوامل 
کاهنده شتاب پیشرفت علمی کشور، به انتقاد شدید 
از حاشیه سازی و سیاست بازی در محیط های علمی 
پرداختند و خاطرنشان کردند: محیط دانشگاه باید 
محیط فهم سیاسی، آگاهی و دانش سیاسی باشد اما 
سیاسی کاری و حاشیه پردازی به کار اصلی دانشگاه 
ها؛یعنی تاش و پیشرفت علمی ضربه جدی می زند. 
ایشان به عنوان یکی از مصداق های سیاست بازی در 
دانشگاه ها، به حاشیه سازی درباره موضوع بورسیه ها 

اشاره کردند و آن را از غلط ترین کارهای چند سال 
اخیر دانسللتند.حضرت آیت الله خامنه ای افزودند: 
تحقیقات دقیق نشان می دهد مساله بورسیه ها، به 
آن شللکلی که در روزنامه ها با آن بازی کردند نبود، 
 اما اگر هم بود باید از راه هللای قانونی امتیازاتی که 
عده ای بر خاف قانون گرفته بودند لغو می شللد نه 

اینکه سر و صدا و جنجال درست شود.

    سیاست بازی سم محیط های علمی است
رهبر انقاب سیاست بازی را سم محیط های علمی 
خواندند و با ابراز تاسف از اینکه در موضوع بورسیه ها 
به عده ای ظلم شد افزودند: سمی که در این موضوع 
به دانشگاه ها تزریق شللد از بینش فکری مبتنی بر 
سیاسللت کاری نشللات می گرفت و متاسفانه، هم 
خاف قانون، هم خاف تدبیللر و هم خاف اخاق 
بود.حضرت آیللت الله خامنه ای بخللش دیگری از 
سخنانشللان را به ضرورت تاش جدی مسللوولان 
برای تحول در علوم انسانی اختصاص دادند.ایشان 
افزودند: این تحللول ضروری، هم نیاز به جوشللش 
درونی در دانشگاه ها و مراکزی همچون شورای عالی 
انقاب فرهنگی و شورای تحول علوم انسانی دارد و 
هم نیاز به حمایت بیرونی دسللتگاه های مسللوول. 
رهبر انقاب خاطرنشللان کردند: جوشللش درونی 
به فضل الهی وجود دارد و لازم اسللت دستگاه های 
مسوول، تاش های نظریِ انجام شده در زمینه تحول 
در علوم انسللانی را عملیاتی کنند و مصوبات شورای 

تحول در علوم انسانی را محقق کنند.

   در س�ند چش�م انداز، س�هم 4 درصد از 
بودجه عمومی ب�رای پژوه�ش در نظر گرفته 

شده است
چهارمین نکته سخنان رهبر انقاب، توجه به »سهم 
بودجه پژوهش از بودجه عمومی کشور« بود. ایشان با 
اشاره به تاکیدات مکرر خود در سال های گذشته در 
این خصوص و اظهارتاسف از محقق نشدن سهم مورد 
انتظار بودجه پژوهش، افزودند: در سند چشم انداز، 
سللهم 4 درصد از بودجه عمومی بللرای پژوهش در 
نظر گرفته شده که امکان تحقق این سهم در کوتاه 
مدت وجود ندارد، اما باید سللهم حدود 2 درصدی 
پژوهش در بودجه عمومی محقق شود، ضمن اینکه 
این بودجه ها و منابع مالللی بخش پژوهش نیز باید 
درست و بجا، صرف شود. ضرورت »عملیاتی شدن 
نقشه جامع علمی کشور« نکته دیگری بود که رهبر 

انقاب خطاب به مسللوولان آموزش عالی و اساتید 
دانشگاه ها بیان کردند.

حضرت آیت الله خامنه ای با اشللاره به تایید نقشه 
جامع علمللی از سللوی صاحبنظران، قللدم اول در 
عملیاتی شللدن این سللند مهم را گفتمان سللازی 
خواندند و گفتنللد: همانگونه که بحث »پیشللرفت 
علمی کشللور« به صورت یک گفتمان رایج درآمد 
و تبدیل بلله یک جریللان عملی شللد، درخصوص 
نقشه جامع علمی نیز لازم است اسللاتید و مدیران 
و دانشللجویان دانشگاه های کشللور از جزئیات این 
نقشه آگاه شوند و نقشه جامع علمی به صورت یک 

»گفتمان پذیرفته شده«، درآید.

   لازم اس�ت با ش�ناخت دقی�ق جایگاه و 
 موقعی�ت خود ب�ر حرکت پ�ر افتخار کش�ور 

ادامه دهیم
رهبر انقاب در همین زمینه، »سند آمایش آموزش 
عالی« را مورد توجلله قرار دادند و با اشللاره به لزوم 
تکمیل و عملیاتی شدن این سند خاطرنشان کردند: 
»آمایش علمی سرزمینی کشللور«؛ یعنی شناخت 
و تصمیم گیری درباره ظرفیت های دانشللگاه ها و 
رشته های تحصیلی و سللپس تعیین اولویت هایی 
که امکان سللرمایه گذاری ویژه برای پیشرفت های 
اساسی درخصوص آنها وجود دارد. حضرت آیت الله 
خامنه ای، داشللتن نگاه کان به افزایش چشمگیر 
دانشجویانِ دوره های تحصیات تکمیلی را مزیتی 
فوق العاده و از عرصلله های مهللم کار وزارت علوم 
خواندند و گفتند: وزارت علوم، بایللد با نگاه کان و 
با برنامه ریزی صحیح و هدایت کلللی، نتیجه کار و 
تاش دانشجویان در این مقاطع تحصیلی را به سمت 
گشودن گره های کشور جهت بدهد، چرا که در غیر 
این صورت، منابع و امکانات کشور هدر داده خواهد 
شد. ایشللان نقش اساتید و دسللتگاه های مدیریت 
علمی کشللور در مقابله بللا طرح های دشللمنان را 
مهم خواندند و خاطرنشان کردند: هدف دشمنان از 
تحریم ها، مساله هسللته ای یا مسائلی نظیر حقوق 
بشر و تروریسم نیست، چرا که خود آنها مراکز اصلی 
پرورش تروریسللم و ضد حقوق بشللر هستند، بلکه 
هدف آنها جلوگیری از رسیدن ملت ایران به جایگاه 
شایسللته تمدنی اسللت که لازم اسللت با شناخت 
دقیق جایگاه و موقعیت خود بللر حرکت پر افتخار 
 کشللور ادامه دهیم که در این روند، نقش اساتید و 

مجموعه های علمی بسیار برجسته است.

دکتر علی لاریجانی، رییس مجلس شورای اسامی در نشست مشترک با سفرای کشورهای 
اسامی در تهران، با اشاره به اینکه ایجاد جریان های تروریستی و درگیر کردن کشورهای 
اسامی پشت صحنه های خطرناکی دارد افزود:برخی کشورهای قدرتمند در ایجاد گروه های 
تروریستی نقش دارند و این کشورها در سوریه،عراق و یمن دست به بحران سازی می زنند 
که این موضوع جای تاسف دارد که در شرایط امروز، گرفتار چنین بایی در امت اسامی 
شدیم که نمی گذارد کشورهای اسامی نیروی خود را ذخیره کنند تا از آن برای مقابله با 

رژیم صهیونیستی استفاده شود.وی اضافه کرد: دست هایی هست که  کشورهای اسامی 
را تجزیه کنند و از کشورهای بزرگ بعید نیست چنین هدفی را دنبال کنند که ریشه آن را 
 باید در ضعف درونی کشورهای اسامی دانست که دشمن با استفاده از این ضعف تاش 
می کند به اهداف خود دست پیدا کند.دکتر لاریجانی با بیان اینکه بنیانگذار کبیر جمهوری 
اسامی ایران در بدو پیروزی انقاب اسامی موضوع وحدت میان امت اسامی را از اهداف 
و رویکردهای انقاب اسامی عنوان کردند افزود: مساله اصلی جمهوری اسامی ایران که 

بر آن تاکید و توجه دارد وحدت میان امت اسامی اسللت و ایران در این زمینه همواره از 
کشورهای پیشرو بوده است. وی در بخش دیگری از سللخنان خود افزود: امروز شاهد آن 
هستیم که در کشورهای اسامی تمرکز کافی بر مساله فلسطین و ظلم هایی که به مردم آن 
می شود ندارند و هر کدام از این کشورها درگیر مسائل خود هستند که این موضوع منافع 
رژیم صهیونیستی را تامین می کند و باید همه کشورهای اسامی نسبت به این موضوع توجه 
بیشتری داشته باشند. وی در ادامه با رد برخی اظهارنظرها در آمریکا مبنی بر روی میز بودن 

همه گزینه ها در مقابل ملت ایران را دارای جنبه تبلیغی و دارای کارکردی داخلی در این 
 کشور دانست و اضافه کرد: این رفتارها را سازنده نمی دانیم و آمریکایی ها با این اظهارات خود 
خسارت های زیادی به خودشللان و منطقه وارد کرده اند و این حرف ها نسنجیده است و 
امیدواریم این مذاکرات نتیجه ای مثبت برای منطقه داشته باشد و زمینه را برای حل و فصل 
اختافات فراهم کند و این تاش ها به موفقیت برسد؛ چرا که در صورت تحقق این موضوع 

امنیت پایدار را در منطقه تضمین می کند. 

رهبر انقلاب اسلامی در دیدار استادان و اعضای هیات های علمی دانشگاه ها:

هدف از تحریم ها جلوگیری از رسیدن ملت ایران به جایگاه شایسته تمدنی است

باید توجهات به موضوع فلسطین و پشتیبانی از مردم مظلوم آن جلب شود 

مذاکره کننده ارشد هسللته ای کشورمان گفت: 
فضای مذاکرات جدی اسللت و همه طرف ها عزم 
جدی دارند. موارد اختافی و پرانتزها کم شده، اما 
تمام نشده است. سید عباس عراقچی افزود: ممکن 
اسللت ظرف یکی دو روز آینده در سطح معاونین 
برخی متون نهایی شود. وی تاکید کرد: در روز توافق 
تمام تحریم های اقتصادی مالی اروپا و آمریکا لغو می 
شود و اقدامات ما هم از همان روز آغاز می شود. وی 
افزود: مشکل همزمانی باید در این مورد یعنی اجرای 
اقدامات ایران و لغو تحریم ها حل شود. روز توافق تمام 
تحریم های ذکر شللده لغو می شود. عراقچی تاکید 
کرد: امضای توافق ، قطعنامه شللورای امنیت است. 
چرا که این یک “برنامه جامع اقدام مشترک” است که 
امضای)مکتوب(نللدارد. در عین حال هنوز تصمیم 
گرفته نشللده که امضای واقعی صورت می گیرد یا 
نه. عضو ارشد تیم مذاکره کننده هسته ای کشورمان 
با تاکید بر اینکه فضای مذاکرات بسیار جدی است 

و جلسات به صورت فشرده و گسللترده در جریان 
است گفت: ما خود را اسللیر زمان نمی کنیم، ولی 
معتقدیم تمدید مذاکرات گزینه مطلوبی برای هیچ 
یک از طرفین نیست. عراقچی در ادامه افزود: فضای 
مذاکرات بسللیار جدی اسللت،  بحث ها به صورت 
فشرده و گسترده در جریان است. در این دور آخر 
در طول یک الی یک ماه و نیم گذشللته به صورت 
مستمر جلسللات برگزار شده، دوستان کارشناس 
ما مستمرا در وین جلسات داشتند و حدود 20 روز 
نیز است که خودمان در اینجا هستیم و ما مذاکرات 
را در یک سطح بالاتر کارشناسان؛ یعنی در سطح 
معاونین و در سطح سیاسی دنبال می کردیم. وی با 
بیان اینکه ما خود را اسیر زمان نمی کنیم و به دنبال 

توافق خوب و منصفانه هستیم که خواسته های ما را 
محقق کند تاکید کرد: البته طولانی شدن مذاکرات 
را نیز به نفع مذاکرات نمی دانیم و تمام تاشللمان 
این است که در این فاصله زمانی مشخص شده به 
نتیجه برسیم. این عضو ارشللد تیم مذاکره کننده 
هسته ای کشورمان ادامه داد: مهلت زمانی مشخص 
شللده 9 تیرماه بود، ولی چون بحث ها ادامه داشت 
در توافق اولیه این مذاکللرات به مدت 7 روز تمدید 
شد تا به یک نتیجه برسیم. هرچه به روزها و مراحل 
آخر نزدیک تر می شویم بحث ها جدی تر می شوند. 
این مباحث به هم مرتبط هسللتند. عراقچی ادامه 
داد: برخللی از موضوعللات جدی هسللت که هنوز 
 حل نشللده، در برخی از موضوعات نیز راه حل پیدا 

کرده ایم و باید بر روی موارد جزئی آن توافق شود و 
بر روی کاغذ بیاید. وی در بخش دیگر صحبت های 
خود تاکید کرد: ما در لوزان هیچ توافقی نداشتیم، 
فقط به یک سللری از راه حل ها دست پیدا کردیم 
. در آنجللا در برخی از موضوعات به راه حل دسللت 
پیدا نکردیم و اکنللون در حال بحللث و گفت وگو 
هسللتیم. در برخی از موضوعات راه حل پیدا شللد 
و اکنون در حال قطعی کردن آن هستیم. در مورد 
 برخی نیز که راه حل پیدا شد متوجه شدیم که این 
راه حل ها پاسللخگو نیسللت و آنها را تغییر دادیم. 
عراقچی با بیان اینکه »کاری که ما دنبال می کنیم 
رسللیدن به توافق جامع در یک مرحله است«، در 
پاسخ به این سوال که آیا طرف مقابل نیز از تفاهم 

لوزان برداشتی مانند برداشللت ایران دارد یا آن را 
توافق می داند؟ تصریح کللرد: طرف های مقابل نیز 
همین برداشللت را دارنللد. آنچه آنجا حاصل شللد 
مجموعلله ای از راه حل هاسللت و توافق نیسللت و 
همان طور که گفتم در برخی از موضوعات راه حل 
پیدا نشده است. وی با بیان اینکه توافق نهایی حدود 
20 صفحه است تصریح کرد: این توافق 5 ضمیمه 
مختلف دارد کلله در مجموع این توافللق با ضمائم 
فکر می کنم حدود 70 الی 80 صفحه باشللد. این 
عضو ارشد تیم مذاکره کننده هسته ای کشورمان 
با بیان اینکه ما به دنبال رسیدن به توافق جامع در 
یک مرحله هستیم که در این توافق تمام جزئیات 
در متن اصلی و ضمیمه ها مشخص شود ادامه داد: 
کارشناسللان حقوقی همراه ما هسللتند. به دقت 
هر کلمه و هر پاراگراف را از ابعاد مختلف بررسللی 
می کنند، به خصوص در موضوع تحریم ها چرا که 

مسائل حقوقی مسائل پیچیده ای است.  

عراقچی آخرین وضعیت مذاکرات را تشریح کرد:

هیچگاه در مذاکرات این مقدار جلو نرفته  بودیم 
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سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری شاهین شهر باستناد بند 5 مصوبات 1393/4/1 
شورای محترم آن سازمان در نظر دارد عملیات موضوع ذیل را از طریق شرکت های معتبر و 

واجد شرایط بانجام رساند. 
متقاضیان جهت کس�ب اطلاعات بیش�تر و اخذ اوراق مناقصه می بایس�ت در ساعات اداری به 
واحد حراس�ت ش�هرداری شاهین ش�هر مراجعه و پیش�نهاد خود را حداکثر تا تاریخ 94/5/4 به 
آن واحد )حراس�ت شهرداری شاهین شهر( تحویل نمایند. سازمان در رد و یا قبول یک یا کلیه 

پیشنهادها مختار می باشد. 

اعتبار موضوعردیف

آماده سازی و تجهیز یک دستگاه کامیون ایویکو 1
کارگو بعنوان اطفائیه )خودروی آتش نشانی(

1/300/000/000

آگهی مناقصه عمومی  نوبت اول   آگهی استخدام 

عباس عبدالی  
 مدیر عامل سازمان  آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری شاهین شهر 

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی
جلسه مجمع عمومی عادی نوبت اول شرکت تعاونی مسکن کارکنان احیاء و تکادو 
راس ساعت 15:00 روز  یکشنبه مورخ 1394/05/18 در محل سالن اجتماعات شرکت 
تکادو به آدرس: اصفهان، خیابان هزارجریب، مقابل درب شرقی دانشگاه شرکت تکادو 

تشکیل می گردد. 
لذا از کلیه اعضا دعوت می شود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس 
ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانید و یا وکیل/ نماینده خود را کتباً معرفی 

نمایید.
ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آیین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی، 
تعداد آراء وکالتی هرعضو حداکثر 3 رای و هر شخص غیرعضو تنها یک رای خواهد بود. 

دستور جلسه :
 -گزارش هیات مدیره و بازرس  

 -طرح و تصویب صورت های مالی سال   1393/12/29 
 -انتخاب بازرسان اصلی و علی البدل 

 -طرح و تصمیم گیری در خصوص گزارش حسابرس قانونی شرکت تعاونی مسکن 
 -ارایه گزارش تغییرات اعضا و سرمایه شرکت تعاونی 

 -طرح و تصویب آیین نامه پاداش هیات مدیره و حق الزحمه بازرس 
 -طرح و تصویب آیین نامه وظایف، اختیارات، حقوق و مزایای مدیر عامل. 

 -طرح و تصویب آیین نامه نحوه برگزاری مجامع عمومی 
 -تعیین خط مشی آینده شرکت تعاونی 

 -طرح و تصمیم گیری در خصوص خرید زمین در اصفهان یا بهارستان در چارچوب 
اساسنامه 

داوطلبان تصدی سمت های هیات مدیره و بازرسی  به موجب ماده) 2 (دستورالعمل 
موظفند حداکثر ظرف یک هفته از انتشار آگهی دعوت فرم داوطلبی را تکمیل و تحویل 

دفتر تعاونی نمایند. 
هیات مدیره شرکت تعاونی مسکن کارکنان احیاء و تکادو

تاریخ انتشار آگهی :94/4/15

ش�رکت مهندس�ی نیک اندیش از افراد واجد شرایط ذیل جهت 
تکمی�ل بان�ک اطلاعات�ی منابع انس�انی خود درخواس�ت ارس�ال 
رونوش�ت مدارک تحصیلی، رزومه و س�وابق خ�ود را حداکثر تا 

تاریخ 94/4/31 به آدرس الکترونیکی )رایانامه( زیر دارد. 
 کارش�ناس مدیری�ت پروژه ه�ا دارای مدرک کارشناس�ی در 
رشته های برق، کامپیوتر و صنایع آشنا با استانداردهای مدیریت 
پروژه مانند PMBOK و همچنین مسلط به ابزارهای نرم افزاری 

primavera و MS-project مدیریت پروژه از قبیل
Nikandishco@gmail.com :)آدرس پست الکترونیکی )رایانامه 

 www.Nikandishco.ir جهت کسب اطلاعات بیشتر به س�ایت 
مراجعه بفرمایید. 

رهبری؛ محور اساسی 
حیات انقلاب و امنیت کشور    

رییس مجمع تشللخیص مصلحت نظللام گفت:هم اکنون آیت الله 
خامنه ای در ایران جایگزینی به این آسللانی ندارد؛ و ایشان محور 
اساسی حیات انقاب، امنیت کشور و مرکز مدیریت کشور هستند 
و ما هم باید به ایشان کمک کنیم.  آیت الله هاشمی رفسنجانی در 
مصاحبه با خبرنگار روزنامه عربی زبان الوفاق در پاسخ به پرسشی 
درخصوص روابط خوب و عمیق خود با رهبر معظم انقاب اسامی 
افزود: بله؛  ما از جوانی با هم دوسللت بودیم. من پنج سللال از آقای 
خامنه ای بزرگ ترم. اولین ماقات ما در درس خارج آیت الله داماد بود 
که با هم آشنا شدیم؛ بعد هم رفاقت ها عمیق و در دوران مبارزه خیلی 
عمیق تر شد وبعد از انقاب دیگر زیادتر شد.وی ادامه داد: در همه 
کارها با هم کار می کردیم؛  در جنگ و در هر جا که شما فکر می کنید 
تا امروز ما همین ارتباطمان هست؛ اکنون من و جمعی که ایشان 
در مجمع منصوب کرده اند سیاست های کلی نظام را که در قانون 
اساسی از وظایف رهبری است؛  آماده می کنیم و به ایشان می دهیم؛ 
 و ایشان هم اگر تایید کنند، اباغ می کنند. رئیس مجمع تشخیص 
مصلحت نظام گفت: عمده کار ما این است و نظارت بر حسن اجرای 
سیاست های کلی نیز با ماسللت که با واگذاری ایشان، باید نظارت 
کنیم که اجرا شود. درباره دیگر مسائل معمولی هم در ماقات هایی 
که داریم، بحث می کنیم.آقای هاشمی رفسللنجانی در باره رابطه 
عاطفی  و دوستی خود با رهبر معظم انقاب افزود: ما خیلی صمیمی 
هستیم؛ من و هم ایشان، همدیگر را خیلی دوست داریم؛ یک منظره 
کوچک آن در بیمارستان بود وقتی که ایشان جراحی کرده بودند 

عیادت من با ایشان در آنجا بسیار صمیمی بود.

همه باید یکپارچه 
پشتیبان دولت باشیم 

رییس ستادکل نیروهای مسلح گفت: ایران در شب های مبارک 
قدر برای موفقیت مذاکره کنندگان هسللته ای کشللورمان دعا 
می کند. سللردار سرلشکر سیدحسللن فیروزآبادی در بخشی از 
سخنانش در حاشیه نخستین جلسلله انجمن علمی راهبردی 
دانشللگاه عالی دفاع ملی اظهار کرد: دولت دکتر روحانی دولتی 
مجاهد و ایثارگر است و مذاکره کنندگان هسته ای امروز همچون 
رزمندگان اسام در شللب های عملیات نیاز به دعای ملت ایران 
اسامی دارند. وی تاکید کرد: بنده به عنوان یک بسیجی خاک 
پای ایران شهادت می دهم که امروز دولت جز خیر مردم، انقاب و 
کشور را نمی خواهد و همه بایستی یکپارچه پشتیبان آن باشیم. 

با قابلیت کشف هواپیماهای استیلز 
تا ماهواره و موشک

رادار ۱۱۰۰ کیلومتری »قدیر« سپاه 
در جنوب کشور عملیاتی شد

سللامانه راداری »قدیر« با حضور فرمانده قللرارگاه پدافند هوایی 
خاتم الانبیا)ص( و جمعی از فرماندهان نیروهای مسلح در جنوب 
کشور عملیاتی شد. سللامانه راداری »قدیر«، با حضور امیر فرزاد 
اسماعیلی فرمانده قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیا)ص( و جمعی 
از فرماندهان نیروهای مسلح در سایت راداری پدافند هوایی سپاه 
در اهواز، وارد چرخه عملیاتی شد.این دومین رادار قدیر است که 
پس از 6 ماه فعالیت آزمایشی، وارد چرخه عملیاتی شده و رادار سوم 
از این دست رادارهای برد بلند تا ماه دیگر به بهره برداری می رسد.

اولین نوع این رادار یک سال پیش در سایت راداری گرمسار به نام 
»شهدای بعثت« رونمایی شده بود.امیر فرزاد اسماعیلی، فرمانده 
قرارگاه پدافند هوایی خاتم الانبیاء)ص( در حاشللیه این مراسللم  
اظهار داشت: رادار قدیر که از صفر تا صد آن به دست متخصصان 
توانمند جهاد خودکفایی نیروی هوافضای سپاه انجام شده، تجلی  
ما می توانیم است. وی اظهار داشت: این سامانه هزینه ای معادل 
یک پنجم نمونه خارجی خود دارد و با قرار گرفتن در زنجیره پدافند 
هوایی موجب بالا رفتن میزان امنیت آسمان کشور می شود.  وی 
افزود: رادار قدیر امواجی دارد که رهگیری آن توسط گیرنده های 

دشمن بسیار سخت خواهد بود.

اعلام آمادگی روسیه برای فروش 
تجهیزات دریایی به ایران 

خبرگزاری تاس در گزارشی نوشت: سخنگوی هیات ایرانی که 
به روسیه سفر کرده بود، گفت: مسللکو آماده فروش تجهیزات 
دریایی به تهران اسللت. به نقل از خبرگزاری تاس، سخنگوی 
یک هیات نظامی ایرانی که برای بازدید از نمایشگاه تجهیزات 
دریایی به روسیه سفر کرده، گفت که طرف روسی برای فروش 
تجهیزات و تسلیحات دریایی به ایران اعام آمادگی کرده است. 
وی در ادامه بیان کللرد: رایزنی ها میان هیللات ایرانی و هیات 
روسی در نمایشگاه انجام شد. آنها )روس ها( درخصوص ارتقای 
سللطح همکاری های دوجانبه فنللی - نظامی شللامل تحویل 
گسللترده تجهیزات و تسلللیحات دریایی گفت وگللو کرده اند. 
امیر دریادار حبیب الله سللیاری، فرمانده نیروی دریایی ارتش 
جمهوری اسللامی ایران در رأس یک هیات نظامی به منظور 
حضور در اجاس فرماندهان نیروی دریایی کشورهای حاشیه 
دریای خزر و بازدید از نمایشگاه توانمندی های دفاعی روسیه 

به این کشور سفر کرد. 

اخبار کوتاه
گروه ایران



مدیر پیش��گیری و رفع تخلفات ش��هری 
ش��هرداری اصفهان از پلمب تع��دادی از 
واحدهای موتور سیکلت در خیابان سروش 

خبر داد.
مجتبی کاظمی در گف��ت و گو با خبرنگار 
اصفهان زیب��ا با بیان این مطلب اف��زود: برخی از 
واحدها ی موتور س��یکلت به دلیل بی توجهی به 
 قوانین و مقررات شهری و س��د معبر در پیاده رو 

به زودی پلمب می شوند.

وی ادام��ه داد: ه��ر ش��هروندی باید بر اس��اس 
ش��غلی که انتخاب می کند واحد صنفی خود را 
 خریداری کند تا مزاحم عاب��ران در پیاده رو ها و 

سد معبر نشود.
مدیر پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری 
 اصفه��ان با بی��ان اینکه ش��هروندان ب��ه عنوان 
اصلی ترین عوامل می توانند در موضوع سد معبر 
به ما کمک کنن��د، تصریح کرد: اطلاع رس��انی به 
 موقع شهروندان برای رفع سد معبر در خیابان ها و 

پیاده روها از اهمیت بالایی برخوردار است.
کاظمی با بیان اینکه ش��هرداری موظف اس��ت 
نس��بت به س��د معبر واحدهای صنفی متخلف 
اقدام��ات لازم را انج��ام ده��د، تصری��ح ک��رد: 
متاس��فانه برخی از ش��هروندان ب��دون توجه به 
حقوق ش��هروندی ب��ه حریم ش��هروندان تجاوز 
 م��ی کنن��د و ب��ا اس��تفاده ه��ای نادرس��ت از 
 پیاده روها و برخ��ی از خیابان ها حق��وق آنها را 

پایمال می کنند.

مدیر پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری 
اصفهان اضافه کرد: این اعمال باعث سلب حقوق 
شهروندی می شود و تا کنون مدیریت پیشگیری 
و رفع تخلفات ش��هری اقدامات مناسبی در این 

زمینه انجام داده است.
وی بیان ک��رد: متاس��فانه برخ��ی از واحدهای 
صنفی ب��ا توجه ب��ه توصیه های م��ا درخصوص 
س��د معبر ب��ه تخلفات خ��ود ادامه  م��ی دهند، 
 که ب��ه ناچار م��ا از طری��ق ق��وه قهریه ب��ا آنها 

برخورد می کنیم.
کاظمی تصریح کرد: بر اساس نظر مراجع تقلید، 
واحدهای صنفی حق ندارند از پیاده رو ها استفاده 
کنند و رزقی که از این طریق به دست می آورند، 

شبهناک است.
مدی��ر پیش��گیری و رف��ع تخلف��ات ش��هری 
ش��هرداری اصفه��ان گف��ت: همه ش��هروندان 
 ب��رای داش��تن ش��هری ع��اری از تخل��ف باید

 تلاش کنند.

مدیر پیشگیری و رفع تخلفات شهری شهرداری اصفهان خبر داد:

 تعدادی از واحدهای فروش موتور سیکلت در خیابان سروش پلمب می شود

معاون فرهنگی اجتماعی شهرداری اصفهان خبرداد؛
ارسال لایحه حمایت 

از مطبوعات محلی به شورای شهر

معاون فرهنگ��ی اجتماعی ش��هرداری اصفهان اعلام ک��رد: لایحه 
حمایت از مطبوعات محلی از سوی شهرداری به شورای اسلامي شهر 
ارسال شده است.  علي قاسم زاده گفت: لایحه حمایت از مطبوعات 
محلی برای فرهنگ سازی جهت قرار گرفتن روزنامه در سبد مطالعه 
شهروندان تهیه و تنظیم شده اس��ت. وي تصریح کرد: در این لایحه 
برگزاری دوره های آموزشی جهت توانمندسازی خبرنگاران و توسعه 
کیفی مجتمع مطبوعاتی پیش بینی شده اس��ت. معاون فرهنگي 
اجتماعي شهرداري اصفهان افزود: تامین، تولید و انتشار برنامه ها، 
محصولات و پیام ه��ای فرهنگی برای ش��هروندان به منظور ترویج 

فرهنگ مطالعه در این لایحه در نظر گرفته شده است.
قاسم زاده اظهار داشت: احداث دکه های مطبوعاتی جدید، ساماندهی 
دکه های طرح قدیم از دیگر مواردی اس��ت که در این لایحه تعریف 

شده است.

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند 
شهرداري اصفهان:

عملیات احداث 5 ایستگاه ثابت 
بازیافت اوایل مردادماه آغاز مي شود

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند ش��هرداري اصفهان اعلام کرد: 
 عملیات اجرایي احداث 5 ایستگاه ثابت بازیافت اوایل مردادماه آغاز 
مي شود. به گزارش ایمنا، تیمور باجول با بیان این مطلب گفت: در سال 
جاري احداث 5 ایستگاه ثابت بازیافت در سطح مناطق 15 گانه شهري 

در دستور کار قرار دارد.
وي با اشاره به اینکه زمین احداث ایس��تگاه ثابت از سوي مناطق در 
حال تملک اس��ت، افزود: عملیات اجرایي احداث 5 ایس��تگاه ثابت 
بازیافت اوایل مردادماه آغاز مي ش��ود. مدیرعامل سازمان مدیریت 
پسماند ش��هرداري اصفهان تصریح کرد: در حال حاضر ۶۰ ایستگاه 
ثابت س��اختماني و غرفه ثابت بازیافت در سطح شهر اصفهان فعال 
است. باجول تاکید کرد: کاهش هزینه های جمع آوری، رفاه بیشتر 
شهروندان و صرفه جویی در وقت از مزایای ایجاد ایستگاه های ثابت 

در سطح شهر است.

فاز اول خط 3 بي.آر.تي 
در مرحله انتخاب پیمانکار است

 معاون حمل و نقل و ترافیک شهرداري اصفهان اعلام کرد: فاز اول 
خط 3 بي.آر.تي حدفاصل پایان��ه ارغوانیه تا میدان امام علي)ع( در 

مرحله انتخاب پیمانکار است.
علیرضا صلواتي با بیان این مطلب گفت: خ��ط 3 بي.آر.تي از پایانه 
ارغوانیه تا پایانه صمدیه تعریف شده که امس��ال راه اندازي فاز اول 

آن حدفاصل پایانه ارغوانیه تا میدان امام علي )ع( انجام مي شود.
وي با اش��اره به اینکه در حال حاض��ر فاز اول خ��ط 3 بي.آر.تي در 
مرحله انتخاب پیمانکار است، افزود: ایستگاه هاي این مسیر نیز از 
سوي بخش خصوصي انجام مي شود. معاون حمل و نقل و ترافیک 
شهرداري اصفهان با اشاره به تامین ناوگان این محور تصریح کرد: 
مراحل  انعقاد قرارداد براي خرید اتوبوس هاي بي.آر.تي نیز در حال 
انجام است. صلواتي به احداث خط ۶ بي.آر.تي اشاره و خاطرنشان 
کرد: خط ۶ بي.آر.تي حدفاصل میدان قدس تا میدان جمهوري نیز 

در مرحله مناقصه انتخاب پیمانکار است.
وي اظهار داشت: خط 2 بي.آرتي از میدان جمهوري تا میدان آزادي 

نیز مصوب شده و طراحي مسیر و ایستگاه ها در حال انجام است.

 سبد خبر
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دکتر مهدي جمالي نژاد با حضور در شهرداري اصفهان 
فعالیت خود را به عنوان شهردار کلانشهر اصفهان رسما 
آغاز کرد.  ساعت 7 صبح بود که شهردار جدید اصفهان 
به ساختمان شهرداري مرکزي اصفهان اصفهان وارد 
شد . معاونان، مدیران ارشدو  مدیران مناطق شهرداري 
اصفهان از دکتر جمالي نژاد استقبال کردند.  بوژمهراني 
که در یک ماه و پنج روزی که از پایان فعالیت شهردار 
پیشین اصفهان می گذش��ت، سرپرستی شهرداري 
اصفهان رابر عهده داش��ت در ابتدای ورود ش��هردار 
اصفهان به  دکترجمالي نژاد خیر مقدم گفت و تاکید 
کردک��ه کارکنان و کارگ��ران ش��هرداري اصفهان با 
 همه  توان در خدمت  شهردار اصفهان خواهند بود تا 
برنامه هاي وی براي خدمت به شهروندان با قدرت و 
صلابت به اجرا در آید و خدمت رس��انی به  اصفهانی 
تداوم یابد.پس از آن دکتر جمالی ن��ژاد از زیر قرآنی 
که یکی از نیروهای زحمتکش فضای سبز اصفهان به 
دست گرفته بود عبور کرده و به دفترشهردارواردشد 
و  فعالیت رس��مي خود به عنوان ش��هردار اصفهان، 
پایتخت فرهنگ و تمدن ایران اس��لامي آغاز کرد . 
رییس شوراي اسلامي ش��هر اصفهان پس ار آغاز به 
 کار رسمي ش��هردار اصفهان با حضور در دفتر دکتر 

جمالي نژاد براي وي آرزوي موفقیت کرد.

  رویکرد اخلاق مدارانه س�رلوحه کار قرار 
می گیرد

ش��هردار اصفهان بر تکمیل پروژه ه��اي نیمه تمام 
اصفهان تاکی��د کرد و گف��ت: مدیری��ت جهادي و 
فعالیت 24 ساعته با همکاري همه کارکنان رویکرد 

شهرداري اصفهان است .
 دکتر مهدي جمالي نژاد گف��ت: تکمیل پروژه هاي 
نیمه تمام  اصفه��ان به وی��ژه پروژه قطار ش��هری 
اولویت شهرداري است وبا انرژي مضاعف تلاش می 

کنیم،پروژه های نیمه تمام تکمیل شود .
وي با بی��ان اینکه فعالیت های ش��هرداري در قالب 
برنامه های  کوتاه مدت، میان مدت و بلند مدت اجرا 

مي شود، تصریح کرد: برنامه کوتاه مدت شهرداری 
اصفهان اجراي بودجه 94 و برنامه میان مدت، تحقق 

برنامه اصفهان 95 است.
شهردار اصفهان تاکید کرد : تلاش مي کنیم رویکرد 
اخلاق مدارانه با مص��داق صداق��ت را در برخورد با 
کارمندان، کارکنان، مدیران و ش��هروندان سر لوحه 

قرار دهیم و شهرداري شیشه اي را تحقق بخشیم.

  تحول اساس�ي در توسعه ش�هر اصفهان 
ایجاد مي شود

رییس شوراي اسلامي شهر اصفهان  در مراسم آغاز 
فعالیت شهردار اصفهان اصفهان عنوان کرد: با توجه 

به سابقه اجرایي شهردار اصفهان ،تحول اساسي در 
توسعه شهر اصفهان  ایجاد خواهد شد.  

  همدلی و هم زبانی را تحقق بخشیم 
رضا امیني گفت: امید اس��ت در این فرصت دو ساله 
باقیمانده از فعالیت ش��ورای چهارم شاهد همدلي و 
همزباني اعضاي ش��ورا و مجموعه مدیریت شهري 
باشیم تا شعار امس��ال رهبر معظم به صورت عیني 

تحقق یابد.

  با همکاری مدیریت استان ، شورا و شهرداری 
اقدامات موثری در اصفهان انجام می شود 

رییس شوراي اسلامي شهر اصفهان تاکید کرد: بدون 

تردید  با همکاري و همیاري ش��هرداري ، ش��ورای 
اسلامی شهر اصفهان و مدیریت کلان استان اقدامات 

موثري در شهر اصفهان انجام خواهد شد.
 امینی با بیان اینکه چهره دکتر جمالي نژاد شناخته 
شده وایشان داراي 2۰ سال سابقه فعالیت درحوزه  
مدیریت شهري است، تصریح کرد: شهرداراصفهان از 
جوانان با انگیزه، کارآمد و با سابقه اجرایي در مدیریت 

شهري و وزارت کشور است. 
رییس شوراي اسلامي شهر اصفهان  اظهار امید واري 
کرد با توجه به جوان بودن ش��هردار اصفهان تحول 

اساسي در توسعه شهر ایجاد شود.

  اعضاي شوراي اسلامي ش�هر از شهردار 
حمایت می کنند 

 امین��ي با تاکید بر اینکه اعضاي ش��وراي اس��لامي 
شهر اصفهان  به صورت ش��رعي و قانوني  به عنوان 
نماینده ش��هروندان از ش��هردار اصفهان حمایت و 
 پش��تیباني خواهن��د ک��رد، اف��زود: امید اس��ت با 
رویکرد ه��اي راهب��ردي ، تخصصي و موثر ش��اهد 

رضایتمندي شهروندان باشیم.  
وي در پایان از زحمات ب��وژ مهراني درمدتی که 
 به عنوان  سرپرست ش��هرداري اصفهان فعالیت 
می کرد،تش��کر کرد وگفت: ایش��ان در این مدت 
کوتاه با هم��ه  وجود ب��راي منافع  مردم و ش��هر 
خدمت ک��رد به طوری ک��ه  با همدل��ي کارکنان 

 و پرس��نل ش��هرداري هی��چ ط��رح و برنامه اي 
متوقف نشد.

دكتر جمالي نژاد در اولین روز فعالیت رسمي خود به عنوان شهردار اصفهان تاكید كرد:

مديريت  جهادي و فعاليت 24 ساعته رويكرد شهرداري اصفهان است
پروژه های نیمه تمام تکمیل می شود

مدیرعامل س��ازمان آرامس��تان هاي شهرداري 
اصفه��ان بر ضرورت اح��داث ورودي س��وم این 
آرامس��تان تاکید ک��رد و اظهار داش��ت: با توجه 
به توس��عه فیزیکي و پراکندگي دف��ن اموات در 

آرامس��تان باغ رضوان و لزوم دسترس��ي آس��ان 
شهروندان، انجام اقدامات ترافیکي متعدد جهت 

رفاع حال زائران ضروري است.
  محمدعلي خبوش��اني گفت:  با توج��ه به تردد 

روزانه حداقل دو تا س��ه هزار نفر از ش��هروندان 
اصفهاني به آرامس��تان باغ رضوان، توس��عه این 
آرامستان به سمت ش��رق و احداث ورودي سوم 

ضروري است.
وي افزود: لازم اس��ت با همکاري دس��تگاه هاي 
دولتي همچون استانداري اصفهان، اداره کل راه و 
شهرسازي، فرمانداري و سازمان جهادکشاورزي 
در این زمینه تدابیري اتخاذ و بخش هاي مختلف 

شهرداري اصفهان نیز در این زمینه فعال شوند.
مدیرعامل س��ازمان آرامس��تان هاي شهرداري 
اصفهان تصریح کرد: این سازمان پیشنهاد هاي 
خود را جه��ت پیگیري و اجرا ب��ه معاونت حمل 
و نقل و ترافیک ش��هرداري اعلام کرده و منتظر 

تصمیمات کارشناسي در این زمینه است.
خبوش��اني خاطرنش��ان کرد: با توجه به توسعه 
فیزیکي و پراکندگي دفن اموات در آرامستان باغ 
رضوان و لزوم دسترسي آسان شهروندان، انجام 
اقدامات ترافیکي متعدد جهت رفاع حال زائران 

ضروري است.

وي ادامه داد: احداث مجموعه خدماتي-رفاهي 
حضرت ثامن)ع( در ورودي ش��مالي آرامس��تان 
باغ رضوان از جمله اقدامات این س��ازمان اس��ت 
که خوش��بختانه با احداث و بهره ب��رداري از آن 
در ابتداي س��ال جاري، ش��اهد ترافیکي روان و 
ایمن بودیم به نحوي که با پیش بیني پارکینگ 
 مناس��ب براي ش��هروندان متقاض��ي خرید گل 
هیچ گونه ازدحام ترافیکي در این محل به وجود 
نیامد و این روند در این ای��ام پیک مراجعه مثل 
 روزهاي آخر هفته و ایام تعطیل به همین ش��کل 

ادامه دارد.
مدیرعامل س��ازمان آرامس��تان هاي شهرداري 
اصفه��ان اظهار داش��ت: ب��رای تس��هیل تردد 
شهروندان و انتخاب مس��یر دسترسي به قطعات 
و ساختمان هاي اداري و معراج یک عدد تابلوي 
روان الکتریکي در ورودي ش��مالي آرامستان باغ 
رضوان نصب ش��د تا علاوه بر پخ��ش پیام هاي 
فرهنگي و توجه به مناس��بت هاي طول س��ال، 
زائ��ران در زمینه حضور در بخ��ش هاي مختلف 

این مکان مقدس نیز راهنمایي و هدایت شوند.
خبوشاني با اشاره به مراجعه روزانه حدود 2 هزار 
نفر به واحد معراج )غس��الخانه( آرامس��تان باغ 
رضوان برای حضور در مراس��م تغسیل و تکفین 

اموات اشاره کرد و گفت: افزایش ظرفیت، اصلاح 
ترافیکي و افزایش تابلوها در پارکینگ این واحد 
از جمله اقداماتي بود که پس از بررسي مشکلات 

ترافیکي این محل تکمیل و به انجام رسید.
وي از تکمیل تابلوهاي اس��امي معاب��ر و اماکن 
آرامس��تان باغ رضوان خب��ر داد و گفت: بیش از 
چهل نام زیبا و پربار معنوي بر معابر و اماکن این 
آرامس��تان نقش بس��ته و از این پس زائران همه 
مسیرهاي باغ رضوان را با اسم مشخص و مرتبط 

مي شناسند.
مدیرعامل س��ازمان آرامس��تان هاي شهرداري 
اصفه��ان همچنین از نص��ب جدا کنن��ده هاي 
ترافیک��ي در خیابان ش��هید کیاني آرامس��تان 
 باغ رضوان به عن��وان اصلي تری��ن خیابان مابین 
فاز هاي اول و دوم این آرامستان خبر داد و اظهار 
داشت: با توجه به نقش مهم این خیابان در هدایت 
ترافیکي و دسترسي مردم به قطعات، خوشبختانه 
این خیابان نیز از طریق جدا کننده هاي استاندارد 
و تکمیل نصب تابلوهاي ترافیکي و راهنما ایمن و 

قابل تردد شد.
خبوشاني تاکید کرد: با همکاري و همراني زائران 
و خانواده هاي متوفي این اقدامات در جهت رفاه 

حال مردم استمرار خواهد یافت.

مدیرعامل سازمان آرامستان هاي شهرداري اصفهان تاكید كرد:

احداث ورودي سوم آرامستان باغ رضوان ضروری است
ری

دها
ه قن

هر
ز

سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان صبح دیروز در نشست خبری خود در میان اصحاب 
رسانه با اشاره به اینکه با تصویب شورای عالی انقلاب فرهنگی چهاردهم تیرماه تحت عنوان 
روز شهرداری و دهیاری در سالنامه رسمی کشور درج شده است، ضمن تبریک این روز 
گفت: براین اساس و برابر مصوبه جلسه 717 مورخ 91/۶/14 شورای عالی انقلاب فرهنگی 
و با هدف آش��نایی آحاد جامعه با عملکرد و خدمات ش��هرداری ها و دهیاری ها، ارتقای 
منزلت خانواده بزرگ ش��هرداری ها و دهیاری ها، هم افزایی و افزایش همدلی و تعامل 
مردم و خانواده مدیریت شهری و روستایی و اطلاع رسانی در راستای آشنایی با رویکردها 
سیاست ها و برنامه های کشور در ارتباط با مدیریت شهری و روستایی روز چهاردهم تیرماه 
به نام روز شهرداری و دهیاری نامگذاری شد. ندا واشیانی پور در ادامه به مصوبات جلسه 
علنی این هفته شورا پرداخته و افزود: اولین مصوبه، لایحه پیشنهاد شهرداری مبنی بر 

4۰ درصد کمک و مساعدت به یک خیریه بود که پس از بررسی در کمیسیون اقتصادی 
شورا تا ۶۰ درصد به شهردار اختیار مساعدت داده شد و با این شرط لایحه  تصویب شد. 
وی لایحه بعدی را توافق نامه در آزادسازی ۶38/۰2 مترمربع عرصه و 1914/۰۶ مترمربع 
اعیانی در طرح تعریض گذر نادری در خیابان استانداری عنوان و اظهار داشت: این لایحه 
پس از بررسی های کارشناسی در کمیسیون اقتصاد در صحن علنی شورا نیز مصوب شد. 
واشیانی پور لایحه بعدی را تصویب لایحه توافق نامه در آزادسازی عرصه و حق کسب و 

پیشه و سرقفلی در یکی از خیابان های شهر اصفهان عنوان و اظهار داشت: آخرین لایحه، 
حذف مبلغ 1/33۰/۰۰۰/۰۰۰ ریال از سهم سرمایه گذاری فردی جهت تسریع در اجرای 
پروژه مشارکتی مجموعه تجاری یکی از محلات اصفهان بود که تصویب شد. وی همچنین 
از تقدیر تعدادی از ورزشکاران مقام آور برون مرزی در هیات جودو در صحن علنی شورا 
 خبر داده و تصریح کرد: این ورزشکاران موجب افتخار کشورمان و شهرمان هستند و  آرزو 
می کنیم هر روز به تعداد این مقام آوران با افتخار و عزیز اضافه شود. وی ادامه داد: همچنین 

تقدیری ویژه هم داشته از مهندس حمید عصارزادگان که هم رییس هیات جودو اصفهان 
هستند و هم ش��هردار منطقه 5 اصفهان و در این زمینه فعالیت های زیاد و چشمگیری 
داشته اند. سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان در پایان به روز قدس اشاره کرد و گفت: 
روز قدس که دفتر خونین شجاعت و مقاومت اسلامی است، یادگاری جاویدان از حضرت 
امام خمینی )ره( است تا مردمان مسلمان جهان از ستمی که بیدادگران بر ملت مظلوم 
فلسطین روا می کنند؛ غافل نمانند. این فریاد بیدارباش امام )ره( بود بر ذهن های خفته تا از 
 خواب عمیق غفلت بیدار شوند و امروز، روز قدس شهرتی جهانی یافته و در اعماق دل و جان 
ملت های آزاداندیش جهان و به ویژه کشورهای اسلامی نفوذ کرده است و قطعا ما امسال هم 
شاهد حضور پرشور و مردمی همشهریان عزیزمان در این راهپیمایی شجاعانه خواهیم بود و 

پاس خواهیم داشت پیام امام )ره( را که فرمودند »روز قدس، روز اسلام است«.

روز قدس در اعماق دل و جان ملت های آزاداندیش جهان نفوذ کرده است
سخنگوی شورای اسلامی شهر اصفهان:

؟؟؟؟

؟؟؟

؟؟
؟؟

؟؟

؟؟
؟؟

اخبار کوتاه
؟؟گروه ایران

؟؟؟

؟؟
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؟؟؟

سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری شاهین شهر باستناد بند 5 مصوبات 1393/4/1 
شورای محترم آن سازمان در نظر دارد عملیات موضوع ذیل را از طریق شرکت های معتبر و 

واجد شرایط بانجام رساند. 
متقاضیان جهت کس�ب اطلاعات بیش�تر و اخذ اوراق مناقصه می بایس�ت در ساعات اداری به 
واحد حراس�ت ش�هرداری شاهین ش�هر مراجعه و پیش�نهاد خود را حداکثر تا تاریخ 94/5/4 به 
آن واحد )حراس�ت شهرداری شاهین شهر( تحویل نمایند. سازمان در رد و یا قبول یک یا کلیه 

پیشنهادها مختار می باشد. 

اعتبار موضوعردیف

آماده سازی و تجهیز یک دستگاه کامیون ایویکو 1
کارگو بعنوان اطفائیه )خودروی آتش نشانی(

1/300/000/000

آگهی مناقصه عمومی  نوبت اول   آگهی استخدام 

عباس عبدالی  
 مدیر عامل سازمان  آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری شاهین شهر 

آگهی دعوت مجمع عمومی عادی
جلسه مجمع عمومی عادی نوبت اول شرکت تعاونی مسکن کارکنان احیاء و تکادو 
راس ساعت 15:00 روز  یکشنبه مورخ 1394/05/18 در محل سالن اجتماعات شرکت 
تکادو به آدرس: اصفهان، خیابان هزارجریب، مقابل درب شرقی دانشگاه شرکت تکادو 

تشکیل می گردد. 
لذا از کلیه اعضا دعوت می شود با در دست داشتن کارت و یا دفترچه عضویت راس 
ساعت مقرر در محل مذکور حضور بهم رسانید و یا وکیل/ نماینده خود را کتباً معرفی 

نمایید.
ضمناً به اطلاع می رساند که به موجب ماده 19 آیین نامه نحوه تشکیل مجامع عمومی، 
تعداد آراء وکالتی هرعضو حداکثر 3 رای و هر شخص غیرعضو تنها یک رای خواهد بود. 

دستور جلسه :
 -گزارش هیات مدیره و بازرس  

 -طرح و تصویب صورت های مالی سال   1393/12/29 
 -انتخاب بازرسان اصلی و علی البدل 

 -طرح و تصمیم گیری در خصوص گزارش حسابرس قانونی شرکت تعاونی مسکن 
 -ارایه گزارش تغییرات اعضا و سرمایه شرکت تعاونی 

 -طرح و تصویب آیین نامه پاداش هیات مدیره و حق الزحمه بازرس 
 -طرح و تصویب آیین نامه وظایف، اختیارات، حقوق و مزایای مدیر عامل. 

 -طرح و تصویب آیین نامه نحوه برگزاری مجامع عمومی 
 -تعیین خط مشی آینده شرکت تعاونی 

 -طرح و تصمیم گیری در خصوص خرید زمین در اصفهان یا بهارستان در چارچوب 
اساسنامه 

داوطلبان تصدی سمت های هیات مدیره و بازرسی  به موجب ماده) 2 (دستورالعمل 
موظفند حداکثر ظرف یک هفته از انتشار آگهی دعوت فرم داوطلبی را تکمیل و تحویل 

دفتر تعاونی نمایند. 
هیات مدیره شرکت تعاونی مسکن کارکنان احیاء و تکادو

تاریخ انتشار آگهی :94/4/15

ش�رکت مهندس�ی نیک اندیش از افراد واجد شرایط ذیل جهت 
تکمی�ل بان�ک اطلاعات�ی منابع انس�انی خود درخواس�ت ارس�ال 
رونوش�ت مدارک تحصیلی، رزومه و س�وابق خ�ود را حداکثر تا 

تاریخ 94/4/31 به آدرس الکترونیکی )رایانامه( زیر دارد. 
 کارش�ناس مدیری�ت پروژه ه�ا دارای مدرک کارشناس�ی در 
رشته های برق، کامپیوتر و صنایع آشنا با استانداردهای مدیریت 
پروژه مانند PMBOK و همچنین مسلط به ابزارهای نرم افزاری 

primavera و MS-project مدیریت پروژه از قبیل
Nikandishco@gmail.com :)آدرس پست الکترونیکی )رایانامه 
 www.Nikandishco.ir جهت کسب اطلاعات بیشتر به س�ایت 

مراجعه بفرمایید. 
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رسول زرگرپور در شوراي اشتغال استان گفت: 

��ر
خب
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��ر

گ

خوش��بختانه بعد از يكس��ال از دادن اخطار به 
سيستم بانكي استان، نسبت مصارف به منابع 
بانك ها از ۵۵ درصد به حدود ۸۴ درصد رسيد 
كه نشان از مناسب تر شدن وضعيت بانك ها در 

اين خصوص است.
دكتر رسول زرگرپور در جلسه شوراي اشتغال استان 
با اشاره به اينكه اصفهان مزيت هاي اقتصادي بسيار 
بالايي دارد و سرمايه گذاري هاي بالايي نيز در بخش 
صنعت، كشاورزي و خدمات انجام شده است، اظهار 
داشت: در حال حاضر به نسبت اين سرمايه گذاري ها 
و وضعيت برخورداري اقتصادي، اصفهان با مشكلات 
خاص خود مواجه است كه نسبت به استان هاي ديگر 
قابل توجه اس��ت. زرگرپور با بيان اينكه نيمي از رشد 
جمعيت اس��تان به مهاجراني باز مي گردد كه براي 
اشتغال به استان اصفهان س��فر كرده اند، گفت: نرخ 

بيكاري اس��تان اصفهان1/۸ درصد از متوس��ط نرخ 
بيكاري كشور بالاتر اس��ت و با توجه به وجود نزديك 
به۷۰۰ ه��زار كارگر  و  ۹ هزار واحد صنعتي مس��ائل 
اش��تغال براي اس��تان اصفهان از اهمي��ت ويژه اي 

برخوردار است.

   تمرکز مدیریت اس�تان بر ارائه تسهیلات 
برای ایجاد اشتغال

رسول زرگرپور تسهيلات و منابع را به عنوان اولويت هاي 
اشتغال عنوان كرد و گفت: ركود كامل و يا عدم توليد 
با حداكثر ظرفيت در برخ��ي از كارگاه ها و واحدهاي 
اقتصادي به دليل نبود س��رمايه در گ��ردش و يا عدم 
وجود منابع مالي لازم براي سرمايه گذاري رخ مي دهد 
و به همين دليل مديريت استان از سال گذشته بر روي 
منابع و تس��هيلاتي كه براي ايجاد اشتغال لازم است 
 متمركز شده اس��ت. اس��تاندار اصفهان با بيان اينكه 

علي رغم وج��ود منابع مالي مختل��ف بانك ها حرف 
اول را در تزريق اعتبار به واحدهاي صنعتي مي زنند، 
تصريح كرد: بانك هاي دولت��ي و خصوصي بايد ۸۵ 
درصد از منابع خود را در اس��تان مص��رف كنند ولي 
طبق آمار موجود در سال گذشته اين ميزان كمتر از 
۵۵ درصد بود كه مديريت استان كارت زردي را به اين 
بانك ها نشان داد. زرگرپور در ادامه افزود: خوشبختانه 
بعد از يكس��ال اين اخطارها نتيجه داد و در مجموع 
نسبت مصارف به منابع بانك به حدود ۸۴ درصد رسيد 

كه نشان از مناسب تر شدن وضعيت است.

   مطالب�ات از بانک ه�ای غیردولتی محقق 
نشده است

استاندار اصفهان با بيان اينكه۵۰۰ هزار ميليارد ريال 
منابع توسط بانك هاي استان در سال ۹۳جذب شده، 
گفت: حدود ۴۲۰ ه��زار ميليارد ري��ال از اين منابع 
توس��ط بانك ها مصرف ش��ده كه نزديك ۸۵ درصد 
نسبت مصارف به منابع است. استاندار اصفهان يادآور 
شد: نس��بت مصارف به منابع در بانك هاي دولتي و 
نيمه دولتي بالاي ۹ درصد است در حالي كه در بانك هاي 
غير دولتي حدود ۵۲ درصد اس��ت كه نشان مي دهد 
مطالباتي كه از سيستم بانكي وجود داشت در بانك هاي 
دولتي و نيمه دولتي اتف��اق افتاده، ولي در بانك هاي 
غير دولتي اتفاق نيفتاده است كه اين مبلغ عدد قابل 

توجه و نزديك به هفت هزار ميليارد ريال است.

   مناب�ع اصفهان نبای�د در اس�تان دیگری 
هزینه شود

مدير ارشد اس��تان در ادامه افزود: يكي از اصلي ترين 
وظايف مديريت استان در بخش اش��تغال اين است 
كه بانك هاي غير دولتي نيز نسبت مصارف به منابع 
خود را به مرز ۸۵ درصد برسانند؛ چرا كه اين امر يك 

مطالبه درست و بحق اس��ت و نبايد منابع استان كه 
قرار است صرف رفع مش��كلات توليدي وكاهش نرخ 

بيكاري در اصفهان شود در استان هاي 
ديگر هزينه گردد. اس��تاندار اصفهان 
اعلام كرد: بر اساس آمار ارائه شده ۲۶ 
درصد منابع مصرفي بانك ها در بخش 
صنعت،۲۰ درصد در بخش خدمات و 
۴ درصد نيز در بخش كشاورزي هزينه 
شده است ولي در خصوص هزينه كرد 
۵۰ درصد باقي مانده اين تس��هيلات 
هنوز آماري ارائه نش��ده است كه قرار 

شد در جلسات آتي مشخص شود.

   رش�د 27 درص�دی معوق�ات 
مغای�ر  اصفه�ان  در   بانک�ی 

سیاست های بانکی کشور است
وي با اش��اره به اينكه براس��اس بسته 
 سياست ابلاغي بانك مركزي، بانك ها

بايد ۲۵ درصد از منابع خود را در بخش كش��اورزي 
تسهيلات ارائه كنند، گفت: در حال حاضر اين آمار ۴ 
درصد است و بايد پيگيري شود. رسول زرگرپور يادآور 
شد: بخش هاي صنعت، خدمات و كشاورزي هيچ گونه 
اطلاعاتي از تسهيلاتي اعطايي در بخش خود ندارند 
 كه مقرر شد هر سه ماه يكبار شوراي هماهنگي بانك هاي

 اس��تان ميزان تس��هيلات اعطاي��ي به بخ��ش ها را 
به مسوولان ارائه كند.

وي با بيان اينكه برخي از بانك ها خصوصا بانك هاي 
غير دولتي اعلام مي كنند كه مصارف خود را به صورت 
ملي در تهران به استان ها اختصاص مي دهند، گفت: 
در اين صورت نيز بايد اطلاعات و آمار آنها ارائه شود تا 
مشخص ش��ود كه چه منابعي در بخش هاي مختلف 
اختصاص مي يابد. زرگرپور به افزايش ميزان معوقات 

در سيس��تم هاي بانكي اش��اره كرد و اف��زود: ميزان 
اين معوقات ح��دود ۳۴ هزار ميليارد ريال اس��ت كه 
ممكن است نسبت به استان اصفهان 
رقم بالايي نباشد ولي آنچه كه نگران 
كننده اس��ت اين اس��ت كه بر خلاف 
سياس��ت دولت و سيس��تم بانكي كه 
بايد اين معوقات نرخ رشد منفي داشته 
باشند ۲۷ درصد نس��بت به سال ۹۲ 
افزايش داشته اس��ت. وي اضافه كرد: 
اين امر نشان مي دهد كه اين حركت 
مغاير سياست هايي است كه سيستم 
بانكي و به طور كلي كشور در به حداقل 

رساندن معوقات دارد.

   بان�ک ه�ا هماهنگ نش�وند 
مدیریت استان برخورد خواهد کرد

استاندار اصفهان با بيان اينكه معوقات 
بايد نس��بت به كل مناب��ع و مصارف 
حدود ۵ درصد باشد، يادآور ش��د: در استان اصفهان 
اين رقم به ۹ درصد رس��يده و مفهوم آن اين اس��ت 
كه باي��د تلاش كني��م معوق��ات وصول ش��ود و اين 
وصولي ها دوباره در اختيار واحدها ق��رار گيرد؛ زيرا 
در خروج از ركود واحدهاي تولي��دي مي تواند موثر 
باشد. مدير ارشد استان با تاكيد بر اينكه بايد جريان 
منابع و مصارف سيس��تم بانكي در استان كنترل و به 
استانداردها و سقف هايي كه وجود دارد برسد، افزود : 
اگر بانك و يا نه��اد مالي و اعتب��اري نخواهند به اين 
استانداردها دست يابند مديريت استان مجبور خواهد 
بود كه علي رغم ميل باطني خود با آنها برخورد كند؛ 
چرا كه تسهيلات بانكي براي واحدهاي صنعتي استان 
اصفهان از اهميت بالايي برخوردار اس��ت و در جهت 

تامين آن همه تلاش خود را خواهد كرد.

معاون فرماندهی انتظامی اصفهان عنوان کرد:
 نخستین جشنواره فیلم پلیس

 در اصفهان برگزار می شود
معاون اجتماعی فرماندهی انتظامی استان اصفهان گفت: نخستين 
جشنواره فيلم پليس با موضوع نگاه مردم و هنرمندان به آسيب های 
اجتماعی استان اصفهان برگزار می شود. سرهنگ جهانگير كريمی 
افزود: نيروی انتظامی با رويكرد اجتماعی خود در يك دهه گذشته 
س��رمايه گذاری خوبی در زمينه فيلم و سريال و پويانمايی كرده تا با 
مشاركت هنرمندان سينما و تلويزيون بتواند قدم های خوبی در زمينه 
پيشگيری از آسيب های اجتماعی و برقراری امنيت و آرامش بيشتر 
در جامعه از طريق زبان هنر بردارد. وی بيان كرد: در همين راس��تا 
معاونت اجتماعی نيروی انتظامی استان اصفهان بنا دارد تا با همكاری 
و مشاركت حوزه هنری و انجمن سينماگران جوان و صدا و سيمای 
مركز اصفهان نخستين جشنواره فيلم كوتاه پليس را برگزار كند. وی 
تصريح كرد: موضوعات شركت در اين جشنواره اعتياد به مواد مخدر، 
مخاطرات شبكه های اجتماعی مجازی، نزاع و درگيری ، انواع سرقت، 
مشروبات الكلی، چهارشنبه آخر سال، بد پوششی، بدعت های عزاداری 
در ماه محرم، ترافيك و تخلفات راهنمايی و رانندگی با اولويت تخلفات 
موتورسيكلت، تهديدات ماهواره و فضای مجازی و اختلافات خانوادگی 
است. سرهنگ كريمی گفت: هدف از برگزاری اين جشنواره كمك به 
كاهش جرائم عمومی با به تصوير كشيدن آسيب های اجتماعی از نگاه 
هنر، اهميت حضور پليس در سطح شهر و حوزه برون شهری، حفظ و 
گسترش تعامل پليس با مردم و هنرمندان از طريق رسانه های تصويری 
و استفاده از هنر در توليد محتوای آموزشی برای فرهنگ سازی عمومی 
و پيشگيری از جرائم و آسيب های اجتماعی است. وی آخرين مهلت 
ارس��ال آثار را ۳۰ آبان و زمان برگزاری جش��نواره را ششم تا هشتم 
دی ماه امسال عنوان و خاطرنشان كرد: اميدوار هستيم اين جشنواره 
مقدمه ای برای همدلی و هم فكری بيشتر پليس و اصحاب هنر سينما 
به منظور اثر گذاری بهتر در جامعه و تلنگری باش��د برای كسانی كه 

آسيب ها و تهديدات اجتماعی را جدی نگرفتند.

 انعقاد قرارداد بزرگ 240 میلیاردی از سوی 
شرکت  عمران شهر جدید  فولاد شهر 

اهميت تكميل مس��كن مهر و واگذاری واحد های س��اخته شده به 
متقاضيان و توجه به تس��ريع در اجرای عمليات باقيمانده ش��ركت 
عمران شهرجديد فولادشهر را بر آن داشته تا در پكيج عمده ای از كار 
و امورات جاری اعم از زيربنايی و آماده سازی برای تكميل خدمات در 
)F (و )فرهنگE1۲محله مسكن مهر اين شهر شامل دو برزن) ايثار

و)محله صدرا C۲( قرارداد بزرگی را با پيمانكاركلان، منعقد كند. به 
گزارش روابط عمومی شركت عمران شهر جديد فولادشهر به همين 
منظور مجيد نامداری از انعقاد قرارداد مديريت پيمان، آماده سازی و 
تكميل امور تاسيساتی زير بنايی محلات ايثاريك تا شش و فرهنگ 
يك تا ش��ش و محله صدرا) C۲( به مبلغ ۲۴۰ ميليارد ريال با بنياد 
مسكن انقلاب اس��تان اصفهان خبر داد. مدير عامل شركت عمران 
شهر جديد فولادشهر گفت: در اين پيمان تمام امور محلات مسكن 
مهر اعم از تاسيس��ات زير بنايی مانند شبكه های توزيع آب و انتقال 
فاضلاب شهری و خانگی و ساير ابينه و تاسيسات مرتبط، توسط بنياد 
مسكن انقلاب به عنوان پيمانكار انجام خواهد شد. نامداری تصريح كرد: 
تاسيسات برقی فشار ضعيف و متوسط اعم از شبكه های توزيع برق با 
روشنايی معابر و احداث و تجهيز پست های برق تمام محلات در اين 
قرارداد تكميل و به بهره برداری می رسد. ايشان در ادامه با بيان اهميت 
فضای سبز از تفاهم برای حفظ و نگهداری فضای سبز محلات مسكن 
مهر با پيمانكار خبر داد و اشاره كردند: بنياد مسكن انقلاب می بايست 
معابر و محوطه سازی در محدوده محلات مذكور را كه شامل عمليات 
خاكی، جوی،  جدول، كانيو،  آس��فالت و ... را به انجام برساند. مدير 
عامل شركت عمران شهر جديد فولادشهر در بخشی از صحبت های 
 خود خاطر نشان كرد: اين نويد را به مردم شريف ساكن در آن منطقه

 می دهيم كه با اجرايی شدن اين قرار داد تمام خدمات شهری و درون 
محله جهت رفاه ساكنان تكميل و به بهره برداری می رسد. نامداری به 
بزرگی ساخت ۳۲ هزار واحد مسكن مهر اشاره كرد و از مردم خواستند 
با توجه به حجم عظيم كار، صبر و حوصله خود را همراه پيگيری های 
عوامل فنی و اجرايی اين شركت نمايند تا به تناوب همه خدمات مورد 
نياز شهروندان را در آن منطقه تامين نماييم . ايشان در پايان مصاحبه 
افزودند: علاوه بر مبلغ قرارداد منعقده  ۳۷۰ميليارد ريال در بخش زير 
بنايی مسكن مهر شركت عمران شهر جديد فولادشهر تا كنون هزينه 
كرده است و مبلغ 11۰ميليارد ريال در بخش رو بنايی شامل ساخت 
درمانگاه شبانه روزی، پاس��گاه انتظامی، مساجد، پايگاهای بسيج ، 
مدارس، زمين های ورزشی هزينه كرده است. شايان ذكر است؛ اين 
قرارداد و مديريت پيمان به مبلغ ۲۴۰ ميليارد ريال فی مابين مهندس 
نامداری به عنوان مدير عامل شركت عمران شهر جديد فولادشهر و 
مهندس خانی به عنوان مدير كل بنياد مسكن انقلاب استان اصفهان 
به امضا رسيد و مدت اجرای آن 1۶ ماه می باشد. لازم به توضيح است؛ 
شركت عمران شهر جديد فولادشهر وابسته به وزارت راه و شهر سازی، 
مجری احداث شهرجديد فولادشهراست كه تمام امور شهرسازی اعم 
از خانه سازی، احداث قطار شهری )مترو( فولادشهر- اصفهان، احداث 
خدمات رو بنايی شامل مدارس، مساجد، پايگاهای بسيج، كتابخانه، 
مجموعه های ورزشی، مركز تفريحی، فضای سبز و خدمات زير بنايی 
تاسيسات برقی، گازی و آب و فاضلاب و آماده سازی معابر و جاده را در 
برنامه اجرايی خود دارد و به عنوان مجری، در راستا توسعه فولاشهر 
فعاليت دارد و جانمايی اين شهر در جوار كلانشهر اصفهان به منظور 
اسكان سر ريز جمعيت اين شهر و شهر های همجوار طراحی شده و در 
آينده ای نزديك شاهد شهری پيشرو، نقش تعيين كننده ای به عنوان 
جايگاه دوم استان در منطقه ايفا خواهد كرد و ضرورت دارد از اكنون 
مسوولان و برنامه ريزان اس��تان و منطقه، توجه ويژه ای به ساختار 
حاكميتی و امكاناتی اين شهر نوپا داشته باشند تا شهروندان اين منطقه 

از سطح رفاه قابل قبولی بهره مند شوند.

اخبار کوتاه
استاندار در شوراي اشتغال استان تاکید کرد:

نباید منابع بانکی اصفهان در استان های دیگر هزینه شود 
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مدير بهداشت محيط مركز بهداشت استان اصفهان گفت: از مردم درخواست می كنيم كه در 
صورت مشاهده هرگونه تخلف در مراكز توزيع غذايی و اماكن با شماره 1۴۹۰ تماس بگيرند. 
مهدی رفيعی ظهار كرد: بررسی وضع بهداشتی اين مراكز برای اطمينان از سلامت غذای 
افطاری شهروندان است. وی ادامه داد: بازديد از تمام واحد  هايی كه در ماه رمضان طرفداران 
بيشتری دارند مثل واحد  های پخت زولبيا، باميه و آش و حليم در قالب برنامه های پيوسته و 
همچنين خارج از برنامه با عنوان طرح ضربت از 1۰ تا 1۵ روز پيش از ماه رمضان آغاز شده 
و تا پايان ماه مبارک ادامه دارد. وی تصريح كرد: در صورت مشاهده تخلفات، پيگيری های 

لازم انجام و آموزش هايی به واحد متخلف داده می شود و در صورتی كه مشكلات بهداشتی 
بحرانی باشد به مراجع ذی صلاح ارجاع داده می شود. وی بيشترين گزارش تخلفات را شكايت 
از واحد های غير مجاز دانست و افزود: بيشترين گزارشات مردمی از واحد های غير مجاز توليد 
زولبيا و باميه بوده  است كه پيگيری های لازم انجام شده و برخورد لازم با واحد های متخلف 
صورت گرفته است. رفيعی به مردم توصيه كرد: برای تهيه مواد غذايی كه در اين ماه بيشتر 
استفاده می شود به مراكز معتبر و دارای مجوز مثل قنادی ها مراجعه كنند و از تهيه زولبيا و 

باميه از سوپری ها و موارد ديگر بپرهيزند.

معاون توسعه مشاركت های مردمی كميته امداد استان اصفهان با بيان اينكه از پانزدهم تا 
بيست و يكم ماه مبارک رمضان هفته اكرام ايتام ناميده شده است، گفت: همزمان با هفته 
اكرام ايتام، از حاميان طرح محسنين در اصفهان ثبت نام می شود. و به نقل از روابط عمومی و 
اطلاع رسانی كميته امداد امام خمينی )ره( استان اصفهان، بهرام سوادكوهی با اشاره به هفته 
اكرام ايتام و اطعام نيازمندان اظهار داشت: همه ساله از پانزدهم ماه مبارک رمضان سالروز 
ولادت حضرت امام حسن )ع( تا بيست و يكم اين ماه شريف ، سالروز شهادت حضرت علی )ع( 
هفته اكرام ايتام و اطعام نيازمندان ناميده می شود. وی با تقدير و تشكر از مردم نيكوكار استان 

اصفهان افزود: در اين هفته ، كمك رسانی به ايتام و نيازمندان با جذب خيران دامنه وسيع تری 
به خود می گيرد. معاون توسعه مشاركت های مردمی كميته امداد استان اصفهان با اشاره به 
جذب حامی در طرح محسنين بيان كرد: در اين طرح خيران و نيكوكاران به ياری خانواده های 
دارای سرپرست نيازمند شتافته و با حمايت های مادی و معنوی خود گره ای از مشكلات بزرگ 
ايشان را باز می كنند. وی تصريح كرد: خانواده های مشمول طرح محسنين، شامل خانواده های 
دارای سرپرست بيمار صعب العلاج و ازكار افتاده و مشكل دار و يا خانواده هايی با نداشتن پدر يا 

مادر و دارای فرزند بيمار صعب العلاج هستند.

مدیر بهداشت محیط مرکز بهداشت استان اصفهان:

مردم تخلفات مراکز توزیع غذایی را به سامانه 1490 اطلاع دهند
معاون کمیته امداد اصفهان خبر داد:

ثبت نام از حامیان طرح محسنین در اصفهان همزمان با هفته اکرام ایتام

مدير عامل اتحاديه تعاونی های عش��ايری 
استان اصفهان اظهار داشت: سازمان عشاير 
كشور مقرر كرده است كه صادرات ۴۰ درصد 
از دام زنده عشاير را به عهده بگيرد. عليداد 
رحيمی در گفت و گو ب��ا خبرنگار اصفهان 
زيبا با بيان اينكه اين دام ها به كشورهای عربی و 
كويت صادر می ش��ود، افزود: مقرر شده است كه 
 قيمت دام های خريداری ش��ده با كاهش روبه رو

 نش��ود و دام ها به قيم��ت روز به فروش برس��د. 
 وی ادامه داد: اكنون با كاهش قيمت گوش��ت ما 
می توانيم عش��اير را بدون واسطه با كشتارگاه ها 
روبه رو كنيم تا آنها بتوانند بدون واسطه دام خود 
 را به فروش برسانند. مدير عامل اتحاديه تعاونی های

عشايری اس��تان اصفهان گفت: كش��تارگاه های 
خمينی ش��هر، نجف آباد و ش��هرضا دام عشاير را 
بدون واسطه در كشتارگاه ها به فروش می رسانند. 

وی تصريح كرد: اي��ن دام ها از عش��اير به قيمت 
روز خريداری می ش��ود و با پيش بينی هايی كه 
انجام شده اس��ت درصدديم كه از هدر رفت زمان 
عشاير در اين خصوص پيشگيری كنيم. رحيمی 
خاطر نش��ان كرد: كش��تارگاه های خريدار، دام  
را با چ��ك معتبر يا پول نقد خري��داری می كنند 
تا برای دريافت هزينه مش��كلی به وج��ود نيايد. 
وی خشكس��الی،كمبود علوف��ه و قيم��ت پايين 

محصولات را از مش��كلات عمده عشاير دانست و 
افزود: زمانی كه دام عشاير به بازار می رسد بايد در 
فاصله زمانی بين ۴۵ تا دوماه به فروش برسد و اگر 
در اين فاصله زمانی محصولات به فروش نرسد با 
كاهش قيمت مواجه می شود. مدير عامل اتحاديه 
تعاونی های عشايری اس��تان اصفهان با اشاره به 
طرح پروار بندی و زنجير بندی دام های عش��اير 
گفت: پروار بندی دام ها موضوعی است كه مد نظر  

قرارگرفته است. رحيمی اضافه كرد: عشاير به دليل 
خشكسالی،كمبود آب و علوفه خسارات بسياری 
را متحمل شده اند كه در اين خصوص ما به كمك 
آنها برخاسته ايم. وی با اشاره به اينكه عشاير برای 
 فروش مواد لبنی به بازار با مشكل عمده ای روبه رو

نيستند، اذعان داش��ت: آنها برخی از محصولات 
لبنی را مصرف می كنند و برخ��ی از آن را به بازار 

عرضه می كنند.

مدیر عامل اتحادیه تعاونی های عشایری استان اصفهان:

سازمان عشایر کشور صادرات 40 درصد از دام زنده را به عهده گرفت

باید جریان 
 منابع

 و مصارف 
سیستم بانکي 

 در استان
  کنترل و

 به استانداردها و 
 سقف هایي

 که وجود دارد 
برسد

 معاون بهره برداری ش��ركت آب و فاضلاب اس��تان اصفهان 
گفت: با وج��ود افزايش دم��ا هم اكنون در هي��چ نقطه ای از 
اصفهان قطعی ناشی از كمبود آب نداريم؛ اما مديريت فشار 
شبكه در اين شهر انجام می شود. حس��ن غلامی با تاكيد بر 
اينكه با رس��يدن دمای هوای اصفهان به ۳۹ و ۴۰ درجه به 
طور قطع، با كمبود آب مواجه می ش��ويم، اظهار داش��ت: با 
توجه به تدابير اعمال ش��ده، باز بودن زاينده رود و همكاری 
شهروندان هم اكنون برای تامين آب شرب مردم در وضعيت 
مناسبی هستيم، چرا كه هنوز دمای هوا از ۳۶ درجه بيشتر 
نشده است. وی تاكيد كرد: با توجه به پيش بينی های صورت 
گرفته مبنی بر رسيدن دمای هوای اصفهان به ۳۹ و ۴۰ درجه 
به طور قطع با كمبود آب مواجه می ش��ويم و از مش��تركان 
خواس��تاريم حداقل ۲۰ درصد در مص��رف آب صرفه جويی 
كنند. معاون بهره برداری ش��ركت آبفای اس��تان اصفهان با 
تاكيد بر ضرورت اس��تفاده از لوازم كاهنده در راستای بهينه 
مصرف كردن آب، ادامه داد: اصفهان در شرايط تنش آبی قرار 
دارد و مشكلات آبی آن بسيار اس��ت و اقدام هايی كه اكنون 
برای رفع مش��كل تامين آب ش��رب صورت گرفته مقطعی 
بوده و در ش��رايط كنونی تنه��ا اصفهان مش��كل حاد ندارد 

اما شهرهايی همچون سميرم، ش��هرضا، نطنز دچار بحران 
هس��تند. وی تصريح كرد: با وجود اين مش��كلات، اصفهان 
در هيچ نقطه ای از شهر قطعی ناش��ی از كمبود آب نداريم و 
برخی از قطعی ها ناشی از ايجاد حوادث است، اما افت فشار 
آب در طبقات بالا را قبول داريم. وی در پاسخ به اين سوال كه 
سال گذشته از لحاظ توليد آب استان با كمبود مواجه شديم، 
افزود: در حال حاضر برای رفع نياز آبی ش��بكه آب رس��انی 
اصفهان بزرگ حدود 1.۵ متر را از باز بودن رودخانه برداشت 
كردي��م؛ همچنين چاه های فلمن در ح��دود 11۰۰ ليتر در 
ثانيه توليد آب دارد ام��ا اگر دمای ه��وای اصفهان ۳ درجه 
ديگر افزايش يابد با كسری 1۵۰۰ ليتر با كسری آب مواجه 
خواهيم شد و اگر رودخانه خشك ش��ود با كمبود ۲ الی سه 
متر مكعب كسری توليد آب خواهيم داشت. غلامی تصريح 
كرد: با توجه به اينكه دمای ه��وای اصفهان هنوز به مرز ۴۰ 
درجه نرس��يده، در حال حاضر كمبود ح��اد آب در اصفهان 
نداريم، اما اگ��ر چاه های فلمن از مدار خارج ش��ود با كمبود 
آب مواجه می شويم و طبيعتاً چاه های متفرقه با تاييد كيفی 

مناسب وارد مدار می شوند. 
وی در خصوص چاه هايی كه سال گذشته برای رفع مشكل 
كم آبی اصفهان وارد مدار ش��د، بيان داشت: در مناطقی كه 
شاهد افت فشار آب باش��يم اين چاه ها به طور مقطعی وارد 
مدار می شود، اما با توجه به افزايش دمای هوا مجبور خواهيم 

شد كه كل چاه ها را در مدار قرار دهيم.
معاون بهره برداری ش��ركت آبفای اس��تان اصفهان در ادامه 
درباره كيفيت آب اصفهان بيان داشت: كيفيت آب اصفهان 
يكی از اس��تثنايی ترين آب های توليدی و مصرفی در ايران 
است؛ چرا كه تصفيه خانه باباشيخعلی يكی از تصفيه خانه های 
بسيار پيشرفته در كشور بوده و منابع تغذيه آن، از كيفی ترين 
آب های موجود است و اين اطمينان را به شهروندان می دهيم 

كه آب مصرفی از كيفی ترين آب های مصرفی است.

معاون بهره برداری شرکت آبفا استان با تاکید بر صرفه جویی 20 درصدی خبر داد:

به طور قطع با کمبود آب مواجه می شویم 
در آستانه آخرين جمعه از ماه مبارک رمضان كه بنا به فرموده 
بنيان گذار كبير جمهوری اسلامی، حضرت امام خمينی )ره(، 
روز جهانی قدس نام گرفته است و يكی از جلوه های حقيقی 
اتحاد و انس��جام و وحدت جهان اسلام و » امت بزرگ رسول 
الله« اس��ت ملت مومن و روزه دار ايران اس��لامی با پشت سر 
گذاشن ايام و ليالی القدر آماده خلق حماسه سياسی ديگری 

در عرصه ملی و بين المللی می شود.
 شورای هماهنگی تبليغات اسلامی و ستاد برگزاری مراسم 
روز جهانی قدس ب��ا صدور اطلاعيه ای از مردم هميش��ه در 
صحنه اس��تان اصفهان دعوت كرد تا با شركت در مراسم روز 
قدس، كه همزمان با سراسر كشور روز جمعه نوزدهم تيرماه 
برگزار خواهد ش��د شركت كنند. در بخش��ی از اين اطلاعيه 
آمده است: مردم شريف و هميشه در صحنه استان اصفهان 
راهپيماي��ی روز جهانی قدس، روز به اهت��زاز درآمدن پرچم 
اس��لامی و پيروزی حق بر كفر اس��ت كه هر س��اله به دست 
توانای جوانان رشيد ملت ايران بر قله اقتدار به نمايش گذاشته 
می شد تا هر روز ستونی از س��تون های سست استكبار فرو 
ريزد. روز جهانی قدس، روز اس��لام و عرصه نمايش وحدت،  
انس��جام و اتحاد اس��لامی و حمايت های هم��ه جانبه امت 
اس��لامی از آرمان های فلس��طين و قدس ش��ريف است. در 
اين روز مردم مومن و روزه دار با مش��ت های گ��ره كرده، بر 
 دش��من مس��لمين صهيونيس��ت جنايتكار غاصب فرياد بر

 می آورند: مرگ بر اسرائيل و مرگ بر آمريكا و در اين روز هم 
صدا، ندای آزادی و رهايی بيت المقدس به عنوان اولين قبله 
مسلمين جهان و قلب تپنده اسلام كه جغرافيايی به وسعت 
قلوب تمامی شيعيان دارد،  را سر داده و تعلق قدس به جهان 
 اس��لام را با بانگ رس��ای تكبيرهای خود به گوش جهانيان

 می رس��انند. مردم روزه دار و متدين استان اصفهان؛ بياييد 
در واپسين روزهای ايام پرخير و بركت ماه ضيافت الهی و در 
آخرين جمعه از ماه مبارک رمضان در راهپيمايی سراسری، 

عظيم و مردمی روز جهانی قدس،  ابت��كار ارزنده امام راحل 
)رضوان الله علي��ه( را ارج نهاده و با وحدت اس��لامی، هر نوع 
فتنه و تفرقه در صفوف به هم پيوس��ته مس��لمين را محكوم 
كرده و با حضور پرشور خود، لزوم برچيدن بساط اشغالگری 
از جغرافيای جهان اسلام را به قدرت های استكباری گوشزد 
نماييد. شورای هماهنگی تبليغات اسلامی و ستاد برگزاری 
مراسم روز جهانی قدس از مردم هميش��ه در صحنه استان 
اصفهان دعوت م��ی نمايد در لبي��ك به ندای رهب��ر فرزانه 
انقلاب اسلامی؛ يك بار ديگر صلابت بيداری را به رخ جهانيان 
كش��يده و با ش��ركت در مراس��م روز قدس، ك��ه همزمان با 
سراس��ر كش��ور روز جمعه نوزدهم تيرماه مطالب با ۲۳ ماه 
مبارک رمضان، س��اعت 1۰ صبح از مس��يرهای هشت گانه 
به س��مت ميدان ام��ام)ره( و ب��ا س��خنرانی حضرت حجت 
الاسلام و المس��لمين پور محمدی، وزير محترم دادگستری 
برگزار خواهد ش��د؛ ضم��ن تجديد با آرمان مقدس ش��ريف 
و آزادی قبله اول مس��لمين جهان؛ عظم��ت، اقتدار و عزت 
ملت اسلامی را در مقابل سلطه و استكبار خون آشام جهانی 
 به س��ركردگی آمريكای جنايتكار و صهيونيس��م غاصب به

 نمايش گذارند. 

بر اساس اطلاعیه شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی اصفهان ؛

راهپیمایی روز جهانی قدس جمعه 19 تیر   برگزار  می شود
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اکبر کمیجانی در پاسخ به این س��وال که آیا بانک مرکزی رویکرد و سیاست نزدیک 
کردن تدریجی نرخ رس��می ارز و نرخ ب��ازار را ادامه خواهد داد، اظهار داش��ت: این 

سیاست حتماً ادامه می یابد.
 وی بیان کرد: اگر ش��رایط در طول س��ال برای یکسان س��ازی نرخ ارز فراهم شود، 
می توانیم با کمترین اختلال به نرخ ارز واحد دس��ت یابی��م. قائم مقام بانک مرکزی 
اظهار داشت: روند نزدیک شدن نرخ رس��می ارز به نرخ بازار تدریجی خواهد بود تا 
شوکی به بازار ارز وارد نشود. وی با تاکید بر اینکه ثبات نرخ ارز در سال جاری نسبت 

به سال گذشته هم بیش��تر بوده، افزود: ثبات نرخ ارز نشان می دهد که تورم کاهش 
یافته و انتظارات تورمی تعدیل شده است. کمیجانی ادامه داد: مدیریت نسبتا جامعی 
از سوی بانک مرکزی در قالب نقش هدایت گر در بازار ارز حاکم است و این دستاورد 

کمی نیست که در سیاست گذاری ها به آن توجه نشود.
 قائم مقام بان��ک مرکزی بیان کرد: ه��دف بانک مرکزی این اس��ت که ضمن حفظ 
دس��تاوردها در این باره، در مباحث خ��روج از رکود و ایجاد رون��ق گام های مهمی 

برداشته شود.

یانیس وروفاکی��س، وزیر اقتصاد یونان ط��ی اظهاراتی اعلام کرد ک��ه رفتار کنونی 
 طلب کاران یونان ش��امل اتحادیه اروپ��ا و صندوق بی��ن المللی پول با این کش��ور 

تروریسم است.
 این مقام یونانی تنها یک روز پیش از برگزاری همه پرسی اجرای اصلاحات اقتصادی 
اتحادیه اروپا و بازگشت مجدد ریاضت اقتصادی به این کشور، این اظهارات را علنی 
کرده است. این همه پرسی و نتایج آن می تواند هم برای اتحادیه اروپا و هم برای خود 
یونان بسیار تعیین کننده باشد و آینده حوزه یورو و اتحادیه اروپا و در نتیجه پیمان 

ارزی یورو را به شدت تحت تاثیر دهد و یا حتی با شکست مواجه کند. دولت یونان از 
مردم این کشور خواسته است تا به این همه پرس��ی رای منفی دهند. از سوی دیگر 
وزیر اقتصاد یونان طرف های اروپایی را به دلیل اجبار این کشور به بستن بانک ها به 

شدت مورد انتقاد قرار داد. 
وی تاکید کرد:» آنچه که طرف های مذاکرات دارند علیه یونان  اجرا می کنند اقدام 
تروریس��تی اس��ت و آنها ما را تحت فش��ار قرار داده اند تا بانک ها را تعطیل کنیم و 

ترساندن مردم تروریسم است.«

قائم مقام بانک مرکزی:

فاصله نرخ رسمی و آزاد ارز را به تدریج کاهش می دهیم
وزیر اقتصاد یونان اتحادیه اروپا را متهم به تروریسم کرد 

دود شدن هزار میلیارد یورویی در صورت سقوط یونان
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مراسم بزرگداش��ت روز صنعت و معدن استان 
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ی 
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اصفهان به همت اتاق های بازرگانی، تعاون، خانه مص

صنعت و مع��دن، ف��ولاد مبارک��ه و ذوب آهن 
اصفهان روز ش��نبه در مجتمع تج��اری نگین 
س��پاهان ش��هر و با حضور میهمانانی همچون 
اس��تاندار، رییس خانه صنعت و معدن، اعضای 
هیات رییس��ه اتاق بازرگانی، مهندس فولادگر، خانم 
اخوان، دکتر حیدرپور، حجت الاسلام موسوی لارگانی، 
مهندس قادری، مهندس احمدیه و میهمانان ویژه ای 
همچون دکتر رحمان��ی )رییس کمیس��یون صنایع 
مجلس( و مهندس صالحی نی��ا معاون وزیر صنعت به 
منظور ش��رح آخرین وضعیت صنعت و معدن استان 
 برگ��زار ش��د که ب��ا اه��دای جوای��ز ب��ه برگزیدگان

 این بخش در استان همراه بود.

   نی�از 190 ه�زار میلیارد تومان�ی طرح های 
نیمه تمام استانی

احمدیه، ریی��س س��ازمان صنعت مع��دن و تجارت 
 استان اولین سخنران این جلسه بود که نیاز طرح های 
نیمه تمام اس��تانی را 190 ه��زار میلی��ارد تومان و با 
ظرفیت اش��تغال 260 هزار نفر عنوان کرد و افزود: در 
طرح های نیمه تمام استان اصفهان رتبه اول کشور را 
دارد و ما برای بهبود صنعت و خلق شغل نیازمند تامین 

اعتبار از سوی دولت برای اتمام آن هستیم.

   مشکلات معدن همچنان پابرجاست

س��هل آبادی، رییس خانه صنعت و معدن ایران و اتاق 
بازرگانی استان با تشکر از زحمات استاندار طی این دو 
سال، بر وجود ش��رایط سخت صنعتی و معدنی استان 
تاکید کرد. وی گفت: بر اساس آمارهای اعلامی دولت 
رشد را تجربه کرده ایم، اما بایستی توجه داشت که سال 
قبل از این رشد نیز منفی بس��یار سنگینی را متحمل 
ش��ده ایم. وی با انتقاد از مطالبه حقوق دولتی معادن 
افزود: دولت در مطالبه پروانه س��اخت و حقوق دولتی 
هیچ توجهی به میزان فروش ندارد و این امر عرصه را بر 

معادن کوچک و متوسط تنگ کرده است.

   لزوم توجه به قوانین تسهیل کننده تولید
فولادگر و رحمانی، س��خنرانان مجلس��ی روز صنعت 

بودند که تاکید اصلی آنها بر تلاش چندس��اله مجلس 
در مورد تصویب قوانین تس��هیل کنن��ده رفتار بخش 

خصوصی در فضای اقتص��اد بود. لزوم 
پرداخت یارانه تولید در قالب مواردی 
که قانون هدفمندی مش��خص کرده، 
اجرایی شدن هر چه س��ریع تر قانون 
 رفع موان��ع تولی��د که چکی��ده همه

 طرح های حمایتی از تولید ملی است و 
برط��رف کننده بخ��ش عم��ده ای از 
مس��ائل کلان تولید اس��ت و مهم تر از 
همه توسعه کارگروه های گفت و گوی 
 بخش خصوص��ی و دولت و هیات های 
مقررات زدایی ک��ه در قوانین به خوبی 
شرح داده ش��ده اند، از جمله مطالبات 

فولادگر و رحمانی بود. 
فولادگر تش��کیل حس��اب ویژه تولید 
ملی، صن��دوق تثبیت بازار س��رمایه، 
معافیت های مالیاتی آورده تامین مالی 

بنگاه ها و توس��عه قانون مالیات های مس��تقیم را نیز 
دیگر اقدام��ات مثبت مجلس در طی این س��ال ها در 
بخش تولید قلمداد کرد و اش��اره کرد که بهبود تولید 
 نیز همانند بهبود نظام س��لامت بایستی مطالبه همه 

بخش های حاکمیت باشد.

   دو روی سکه استان
زرگرپ��ور، ظرفیت ها و مش��کلات اس��تان را دو روی 
متفاوت یک س��که عنوان ک��رد. رتب��ه اول صنعت و 
کشاورزی، رتبه دوم دانشگاهی و رتبه برتر گردشگری، 
حمل نقل و البت��ه در بخش فرهنگی ش��هادت، ایثار 
و تدین روی مثبت س��که و بی��کاری، ت��ورم بالاتر از 
میانگین، محیط زیست، خاک ،آب و هوا و ... نیز روی 
منفی سکه هستند. در بخش صنعت نیز وجود 9هزار 

واحد صنعت��ی، 722 واحد معدن��ی و 150 هزار واحد 
صنفی فع��ال روی مثب��ت قضیه و معض��لات متعدد 
این بخش ها و رکود بی��ش از نیمی از 
این واحده��ا روی منفی قضیه اس��ت. 
 زرگرپور به اقدامات استانداری و شورای 
گفت و گو نیز اش��اره کرد و گفت: سال 
گذشته ش��ورای گفت و گوی اصفهان 
حائز رتبه اول کشور شد و در این مدت 
توانس��تیم مش��کلات متعددی را حل 
کنیم که مهم ترین آن، رساندن نسبت 
مصارف به منابع بانک های اس��تانی از 
50 به 85 درصد بود و در س��ال جاری 
نیز مباحث شورای گفت و گو با جدیت 
کامل دنبال و اختیارات افزایش می یابد.

   تلاش ب�رای افزایش ظرفیت 
وام دهی

معاون وزیر صنعت از تدوین برنامه های 
نهایی رفع موانع تولید سخن گفت و اضافه کرد: سهم 
32 درصدی تس��هیلات بخ��ش صنعت بایس��تی به 
40درصد افزایش یابد، اما مهم تر از همه دولت به فکر 

افزایش توان وام دهی بانک هاست. 
وی از رفع موانع تس��هیلات دهی به برخی بنگاه های 
متضرر از تحریم و شرایط مش��ابه آن خبر داد و افزود: 
آیین نامه تس��هیلات ارزی نیز در ح��ال تنظیم نهایی 
است و با دستور وزیر هماهنگی برای بالا بردن ظرفیت 

عاملیت ارزی بانک ها انجام شده است. 
صالحی نیا نیز لزوم توس��عه کارگ��روه های حمایت از 
صنعت و ش��ورای گفت و گو را حیاتی دانست و حذف 
بسیاری از کالاهای وارداتی مصرفی را از لیست دریافت 
ارز مبادله ای، دیگر اقدام مثبت وزارتخانه در حمایت از 

صنعت عنوان کرد.

در روز تجلیل از صنعتگران برتر استانی مطرح شد؛

لزوم توسعه شورای گفت و گو و اجرایی سازی قوانین 

به گزارش اصفهان زیبا به نقل از  فرانس پرس، از زمان آغاز 
مذاکرات هسته ای فرانسه سرس��ختانه ترین مواضع را در 

این مذاکرات اتخاذ کرده است. 
اکنون با نزدیک ش��دن به زمان تواف��ق، پاریس باید خود 
را برای ورود به تجارت با ایران و بهره بردن از بازار دس��ت 
نخورده این کش��ور آماده کند. یک دیپلمات ارش��د غربی 
گفت:» اولین نتیجه هر گونه توافقی، باز شدن درهای بازار 
ایران خواهد بود. این همان چیزی اس��ت که کش��ورهای 
 غربی منتظرش هس��تند... آنه��ا جوری همدیگ��ر را هل 

می دهن��د ک��ه ان��گار در نقطه ش��روع یک مارات��ن قرار 
دارند و به دق��ت همدیگر را زیر نظر دارن��د.« به گفته یک 
اقتص��اددان فرانس��وی، پس از س��ال ها تحریم س��خت، 
 کش��ورهای مختلف اکن��ون آماده از س��رگیری تجارت با

ایران هستند.
 هرگونه توافقی بین ایران و قدرت های جهانی موجب لغو 
تدریجی تحریم ها علیه ایران خواهد شد. علی آهنی، سفیر 
ایران در فرانسه در س��ال 2013 گفت: »مراقب باشید دیر 

نکنید. باید خودتان را آماده کنید.« 

محمدهاشم بت شکن با بیان این که در تلاشیم در راستای خط 
مشی های دولتی نقش خود را از حالت "مجری" سیاست ها به 
مرتبه »تصمیم سازی« و مرجع مشاوره  و برنامه ریز در بخش 
مالیه مسکن توسعه دهیم اظهار کرد: بانک مسکن در حال 
حاضر مجموعه ای از بازارها، نهادها و ابزارهای نوین تامین مالی 
مسکن را طراحی کرده است اما برای عملیاتی شدن همه آنها،به 
انواع الزامات و پیش نیاز راهبردی احتیاج است که باید توسط 
هیات دولت، وزارت امور اقتصادی و دارایی و همچنین بانک 
مرکزی فراهم شود. وی یادآور شد: در دو سال اخیر تعدادی 

ابزار و نهاد نوین تامین مالی مسکن از جمله صندوق زمین و 
ساختمان، صندوق پس انداز و شرکت تامین سرمایه، به صورت 
مستقیم یا غیرمستقیم توسط بانک مسکن، راه اندازی شد. با 
این حال در نظر داریم نهادهای دیگری همچون شرکت های 
پس انداز منطقه ای )که در استان های مختلف و متناسب با 
اوضاع اقتصاد مسکن آنجا، قادرند تسهیلات مسکن مختص آن 
منطقه پرداخت کنند(، شرکت رتبه بندی اعتباری، لیزینگ، 
صندوق املاک و مستغلات و سایر بازارها، ابزارها و نهادها از 

جمله بازار رهن ثانویه را ایجاد کنیم. 

شورای جهانی مسافرت و گردشگری در گزارشی از عملکرد 
صنعت گردشگری ایران در س��ال 2014 سهم مستقیم این 
صنعت در تولید ناخالص داخلی ایران طی این سال را 23.7 هزار 
میلیارد تومان و سهم غیر مستقیم این صنعت را 65.1 هزار 

میلیارد تومان اعلام کرد. 
بر این اساس، صنعت گردشگری ایران در سال 2014 سهم 
مس��تقیم 2.3 درصدی و سهم غیر مس��تقیم 6.3 درصدی 
در تولید ناخالص داخلی ایران طی این س��ال داش��ته است. 
ش��ورای جهانی مس��افرت و گردش��گری پیش بینی کرده 

است صنعت گردشگری ایران در سال 2015 با رشد و رونق 
مواجه ش��ود و تولید ناخالص داخلی مستقیم این صنعت در 
سال 2015 با رشد 6.6 درصدی نسبت به سال قبل به 25.2 
هزار میلیارد توم��ان و تولید ناخالص داخلی غیر مس��تقیم 
 این صنعت با رش��د 6.1 درصدی، به 69 هزار میلیارد تومان

 برسد.
 بر اساس این گزارش، سهم این صنعت از کل اشتغال ایجاد 
شده در ایران در سال 2014 به طور مستقیم 1.8 درصد و به 

طور غیرمستقیم 5.3 درصد بوده است.

معاون وزیر راه و شهرس��ازی از س��پرده گذاری یک هزار 
میلیارد ریالی در صندوق پس انداز مس��کن یکم خبر داد 
و گفت: در مورد بورس مس��کن مش��ورتی با وزارت راه و 
شهرسازی نشده است. حامد مظاهریان با اشاره به استقبال 
از حس��اب صندوق پس انداز مس��کن یکم، گفت: آخرین 
جزئیات این است که این صندوق خیلی موفق عمل کرده، 
به طوری ک��ه تاکنون 5200 نفر در ای��ن صندوق ثبت نام 
کردند که رقم س��پرده گذاری به حدود یک هزار میلیارد 
ریال رسیده است. وی با بیان اینکه این رقم سپرده گذاری 

نشانگر استقبال مردم اس��ت، افزود: این صندوق علاوه بر 
اینکه راهی برای خانه دار شدن مردم است، نقدینگی را هم 

کنترل می کند که مردم جذب سپرده گذاری می شوند.
 معاون وزیر راه و شهرسازی ادامه داد: این روش سالم ترین 
نوع کنترل نقدینگی اس��ت که با س��پرده و خواست مردم 
انجام می شود و پول به طور مس��تقیم می تواند در تقویت 
عرضه موثر باشد. وی با تاکید بر اینکه اجرای بورس مسکن 
نیاز به کار کارشناس��ی دارد، افزود: فعلا این طرح در حد 

یک ایده است.

رشد ۶/۶ درصدی صنعت گردشگری ایران در سال ۲01۵ و کسب رتبه ۲1 جهان شرکت های فرانسوی برای ورود به بازار ایران آماده می شوند

 از بورس مسکن اطلاعی نداریمشرکت های پس انداز منطقه ای مسکن راه اندازی می شود

شورای جهانی مسافرت و گردشگری پیش بینی کرد؛ فرانس پرس گزارش داد؛

سپرده گذاری ۱۰۰۰ میلیاردی برای واممدیرعامل بانک مسکن:

منافع و محصولات زمین و اموال موقوف��ه، از جهت خمس چه 
کمی دارد؟  

حضرت آیت الله خامنه ای: اعی�ان موقوفه مطلقاً خمس 
ندارد. حتی اگر وقف خاص باشد، ثمره و نماء آن هم مطلقاً 

خمس ندارد. 

جایگاه اصل تعاون و مسوولیت 
اجتماعی در بهبود معاملات اقتصادی

 اصل تعاون و مسوولیت اجتماعی یک اصل کلیدی در اخلاق اسلامی 
و در بهبود فعالیت های اقتصادی، معاملات اقتصادی و تحقق توسعه 
اقتصادی و حاکمیت مطلوب اقتصاد مقاومتی در جامعه اس��لامی 
به ش��مار می آید. مهم ترین جای��گاه و فواید این اص��ل را در بهبود 
معاملات اقتصادی و تقویت اقتصاد مقاومتی می توان چنین بر شمرد: 
1- گس��ترش همکاری و همیاری در ترویج نیکوکاری و مصادیق برّ 
در معاملات اقتصادی، ۲- توسعه سنت های حسنه اجتماعی مانند 
انفاق، وقف، صدقه و قرض الحسنه در پرتو معاملات مطلوب اقتصادی 
3- همیاری و همکاری همه جانبه برای رفع فقر در جامعه و تأمین 
نیازهای اقتصادی اقشار آس��یب پذیر، 4- گسترش خیرخواهی و 
اعتماد مطلوب متقابل در معاملات اقتصادی، ۵- گسترش هنجارها 
و عملکردهای اقتصادی مطلوب، ۶- گسترش اصل اخوت اسلامی و 
عدالت اقتصادی در معاملات، 7- مراعات همه جانبه حقوق اسلامی 
طرفین در معاملات اقتصادی با رویکرد مضاعف به نظم و انس��جام 
اجتماعی، 8- جلوگیری از فعالیت های نامش��روع مانند مکاس��ب 
محرمه و ظلم و س��تم و فس��ادهای اقتصادی در عرصه معاملات و 

فعالیت های این حوزه 

 دستور  به طیب نیا  برای حل مشکلات 
 واحدهای بزرگ صنعتی 

حاضر در  بورس
اسحاق جهانگیری در جلسه ای با حضور اعضای شورای عالی بورس 
اظهار داش��ت: اقتصاد ایران یک اقتصاد دولت محور بوده و علی رغم 
ابلاغ سیاست های کلی اصل 44 قانون اساسی، این شرایط هنوز تغییر 
مناسبی نداشته، لذا نیازمند ادامه اصلاحات در قوانین و مقررات و تغییر 
در رویکردها هستیم. وی از اعضای شورای عالی بورس و شورای پول و 
اعتبار خواست به بررسی و مطالعه دقیق مشکلات کنونی بازار سرمایه 
پرداخته و مشخص کنند که اگر بخواهیم بازار سرمایه کارکرد واقعی 
خود را داشته و نقش فعالی در تامین مالی اقتصاد کشور داشته باشد، 
چه موانعی باید از پیش روی برداشته شود. وی در ادامه این جلسه با 
تاکید براینکه ورود مردم به بورس نیازمند مشورت های دقیق اقتصادی 
است، خاطرنشان کرد: باید در این زمینه کار فرهنگی انجام شود تا مردم 
در مقاطعی که احساس می کنند بازار سرمایه از سود خوبی برخوردار 
است، به صورت ناگهانی و بدون اطلاع کافی، سرمایه های خود را به 
س��مت بورس هدایت نکنند، بلکه با اش��راف و آگاهی کافی از ابعاد و 
زوایای مختلف بورس در این زمینه گام بردارند تا متحمل خس��ارت 

احتمالی نشوند. 

براساس گزارش های وزارت تعاون مشخص شد؛
متوسط اشتغال زایی تعاونی ها 11 نفر 

بر اساس گزارش های اخذ شده از سامانه جامع آمارهای ثبتی تعاون، 
در خردادماه س��ال 1394، تعداد 218 تعاونی در کل کشور به ثبت 
رسید. تعداد کل اعضای این تعاونی ها 3676 نفر و تعداد فرصت شغلی 
2363 نفر و سرمایه اولیه نیز حدود شش میلیارد ریال است. بر پایه این 
گزارش، متوسط تعداد اعضا و فرصت شغلی مربوط به این تعاونی ها به 
ترتیب 17 و 11 نفر است. همچنین، بیشترین تعداد تعاونی های ثبت 
شده به استان های فارس و اردبیل با تعداد 31 و 19 تعاونی تعلق دارد. 
در استان کهگیلویه و بویراحمد در این ماه هیچ تعاونی به ثبت نرسیده 
است. بیشترین تعداد تعاونی های ثبت شده به ترتیب در فعالیت های 
کشاورزی و صنعت با 62 و 56 واحد است. تعاونی های صنعت با 934، 
ساختمان با 822 و کشاورزی با 796 نفر دارای بیشترین اعضا هستند. 
این گزارش حاکی است، بیشترین فرصت شغلی ایجاد شده مربوط به 

تعاونی های صنعت و کشاورزی با 790 و 515 نفر است.

 درخواست تمدید ۶ ماهه 
 بررسی تفحص از ستاد مدیریت 

حمل و نقل و سوخت کشور
نادر قاضی پور با اشاره به بررسی طرح تحقیق و تفحص از ستاد مدیریت 
حمل و نقل و سوخت کشور تحت عنوان تبصره 13 در مجلس، گفت: 
این طرح هفته گذشته با حضور برخی نمایندگان مورد بررسی قرار 
گرفت که برای جمع بندی نهایی دراین رابطه به جلسه بعدی موکول 
ش��د. نماینده مردم ارومیه در مجلس با انتقاد از معطل ماندن طرح 
تفحص از تبصره 13 بیش از سه سال، افزود: سه سال از زمان طرح این 
تحقیق و تفحص درمجلس می گذرد، اما هنور اقدامی در این باره صورت 
نگرفته است. وی با تاکید برضرورت تسریع در تعیین تکلیف تفحص 
 از تبصره 13، ادامه داد: در جریان بررسی این طرح مقرر شد فرصتی 

شش ماهه برای پیگیری آن مطالبه شود.

احکام
گروه اقتصاد

به گ��زارش اصفهان زیبا و به نق��ل از بانک مرکزی، 
شورای پول و اعتبار با هدف کنترل و محدود کردن 
سرمایه گذاری مؤسس��ات اعتباری در دارایی های 
ثابت مشهود و نامشهود و هدایت آنها به ایفای هر چه 
موثرتر نقش واسطه گری وجوه، »دستورالعمل نحوه 
محاسبه نسبت خالص دارایی های ثابت موسسات 
اعتباری« را مورد بازنگری و اصلاح قرار داد. موسسات 
مکلف شدند فرم محاسبه نسبت خالص دارایی های 
ثابت را به صورت ماهانه تهیه و به صورت برخط، در 
اختیار بانک مرکزی قرار دهند. همچنین در راستای 
ماده 16 قانون رفع موانع تولی��د رقابت پذیر در این 
رابطه، موسس��ات اعتباری می بایست ظرف مدت 
سه سال از تاریخ ابلاغ، حداقل هر سال 33 درصد از 
مازاد دارایی های ثابت خود را تا رسیدن به حد مقرر در 

این دستورالعمل )75 درصد( واگذار کنند.

فولادگر با اش��اره به اینکه دول��ت در هیچ دوره ای 
س��هم 20 درصدی خود را دریافت نکرده اس��ت، 
تصریح کرد: به سختی می توان نمره قبولی به اجرای 
قانون هدفمندی یارانه ها داد و نوسان ارزی در دولت 
گذشته موجب شد تا با تغییر نرخ ارز به نقطه اول در 
قیمت حامل های انرژی برسیم. رییس کمیسیون 
حمایت از تولید مجلس با بیان اینکه اجرای کامل 
هدفمندی یارانه ها بستگی به شیب اجرایی آن در 
مقاطع مختلف دارد، عنوان کرد: دو راه گام به گام 
یا جهش��ی می توان برای اجرای قانون متصور شد 
و قطعاً دولت و مجل��س می توانند در این زمینه به 
نتیجه برسند. وی تاکید کرد: طی سه سال اجرای 
هدفمندی در دولت گذشته دو هزار میلیارد تومان 
سهم تولید پرداخت شد و در دولت فعلی نیز به گفته 

مسوولان 400 میلیارد تومان پرداخت شده است.

به گزارش اصفهان زیبا به نقل از فاینشال تایمز ایران 
قراردادی را نهایی می کند که جذب 100 میلیارد 
دلار سرمایه گذاری  غربی ها در بخش نفت و گاز را 
تضمین می کند. این قرارداد ماه های آینده به امضا 
می رسد. مهدی حسینی، مشاور در وزارت نفت ایران 
گفته است که انتظار دارد این قرارداد ماه های آینده 
به امضای رییس جمهور برسد. براین اساس،  جزئیات 
قرارداد جدید هنوز روشن نیست، اما آقای حسینی 
گفته است این قرارداد انعطاف قیمتی خواهد داشت 
و خطرات انجام هر پروژه و نیز نوسانات بازار لحاظ 
شده و قرارداد طوری است که سرمایه گذاران حق 
مالکیتی نخواهند داشت. یک مشاور شرکت های 
غربی می گوید که هر کسی فکر کند که مذاکرات با 
ایران در مورد طرح های نفتی آسان تر از مذاکرات 

هسته ای است، کاملا در اشتباه است.

عباس کشاورز، معاون زراعت وزیر جهاد کشاورزی 
در مورد اینکه برنامه وزارت جهاد کشاورزی در مورد 
منع صادرات محصولات آب بر چیس��ت، گفت: در 
معاونت زراعت وزارت جهاد کش��اورزی بررسی و 
تحقیقی در مورد اینکه ص��ادرات چه محصولات 
کش��اورزی از لحاظ میزان مصرف آب به نفع یا به 
ضرر است، ش��روع اس��ت. وی افزود: یک تیم ویژه 
برای این تحقیق و بررس��ی در این زمینه مشغول 
به کار است و احتمالا تا کشت پاییز نتایج مشخص 
می  شود. وی تصریح کرد: این تیم بررسی در مورد 
محصولات صادراتی کش��اورزی، مناطق تولید و 
بار مصرف��ی آب را رصد می کند. کش��اورز تصریح 
کرد: هدف وزارتخانه تعیین سیاست منطقی برای 
صادرات محصولات کشاورزی است و در این رابطه 
هم با سازمان هواشناسی جلساتی برگزار شده است.

سخنگوی کانون عالی انجمن های صنفی کارگران 
کشور با بیان اینکه کارگران در ایران کمترین حقوق 
و دستمزد را می گیرند، از وزارت کار خواست تا یک 
مدل و الگوی مش��خص را برای بالا بردن دریافتی 
کارگران و بهبود وضع معیشت آنها طراحی کند. 
هادی ابوی اظه��ار کرد: حقوق و دس��تمزدی که 
کارگران با شرایط فعلی می گیرند یک هفته دوام 
نمی آورد و تنها صرف هزینه های خوراک، ایاب و 
ذهاب،  تحصیل و مسکن آنها می شود. وی تصریح 
کرد: ما برخلاف کش��ورهای دیگر به ریال حقوق 
می گیریم، در مقابل به دلار خرج می کنیم، در حالی 
که در کشورهای دیگر حتی همسایه، کارگران به 
دلار حقوق می گیرند و درآمدشان به اندازه ای است 
که می توانند از آن پس ان��داز کنند. به گفته ابوی، 

کارگران در ایران پایین ترین دستمزد را می گیرند.

نظارت برخط بر دارایی های 
موسسات اعتباری

 3 درصد منابع؛ 
سهم یارانه تولید در ۵ سال

 جذب سرمایه گذاری 
غربی ها در بخش نفت و گاز

آغاز بررسی ضرر و منفعت 
صادرات محصولات آب بر

 پایین ترین دستمزد 
برای کارگران ایرانی

اقتصاد مقاومتی
سید مهدی سلطانی

خبر

دولت در مطالبه 
پروانه ساخت 
و حقوق دولتی 
هیچ توجهی به 
میزان فروش 
ندارد و این امر 

عرصه را بر معادن 
کوچک و متوسط 
تنگ کرده است



س��وره فرقان، سوره بیس��ت و پنجم قرآن 

هنر
گ و 

رهن
وه ف

گر

کریم سوره ای مکی است و 77 آیه دارد.  آیه 
52 ای��ن س��وره می فرمای��د: » فَا���َا تطُِعِ 

بِیرًا«  ادًا کَا اهِدْهُم بهِِ جِهَا افرِِینَا وَاجَا الکَْا
حج��ت الاس���م محمدحس��ین رضایی 
اس��تاد جامعه المصطفی قم و مفسر قرآن 
در افتتاحیه نمایش��گاه بین الملل��ی قرآن کریم 
اصفهان که هفته پیش برگزار شد، با اشاره به آیه 
52 س��وره فرقان گفت: در قرآن و روایات سه نوع 
جهاد مطرح شده که در مواردی واژه جهاد دلالت 
بر قتال و جهاد اصغر داش��ته، در مواردی منظور 

جهاد اکبر و از نوع س��وم جهاد نیز با عنوان جهاد 
کبیر یاد شده است.

 با توجه به اینکه سوره فرقان مکی است، بنابراین 
منظور از واژه جهاد در آیه 52 قتال و جنگ نظامی 
نیست و با توجه به اینکه در ابتدا فرموده » ف� تطع 
الکافرین« بنابراین مراد جه��اد نفس نیز نبوده و 
منظور این آیه جهاد فرهنگی است. جهاد فرهنگی 
باید به وسیله قرآن انجام شود و قرآن کریم وسیله 
جهاد فرهنگی اس��ت و ابزار ما در این جهاد قرآن 
اس��ت، اما روش و اه��داف خ��ود را دارد و گاهی 
می تواند به صورت دفاعی و یا به صورت تهاجمی 

باشد؛ چرا که قرآن جاذبه و بیان بالایی دارد.

   وحشت غرب از رواج قرآن
او در بخش دیگر س��خنانش گف��ت: اعجاز قرآن 
از س��وی غرب پذیرفته شده اس��ت. تاثیرگذاری 
و نفوذ ق��رآن کریم در غ��رب آنها را به وحش��ت 
انداخته؛ چراکه اکنون پرتیراژترین کتاب پس از 
کتاب مقدس است و اکنون خانم ها در بسیاری از 
کشورهای اروپایی و آسیای میانه نسبت به اس�م 
گرایش ش��دیدی دارند که دلیل این امر قوانین 
مترقی بیان شده در کتاب آس��مانی قرآن مانند 

مهریه، نفقه، حق ارث برای خانم ها و لزوم تامین 
مالی زن توسط مرد است که موجب حس آرامش 
به بانوان می شود. زن مسلمان در خانه احساس 
آرامش داشته و بهتر می تواند به وظایف خود در 

خانه بپردازد.

   محتوای قرآن موافق عقل است
او در انته��ای س��خنانش عن��وان ک��رد: ق��رآن 
روش��نی بخش و اب��زار جه��اد فرهنگی اس��ت و 

نمایشگاه قرآن مقدمه جهاد کبیر است.
 برگزاری نمایش��گاه قرآن مقدم��ه جهاد کبیری 
است که در قرآن به آن اش��اره شده، اما پیشنهاد 
می ش��ود عرصه های نو در این نمایشگاه در نظر 

گرفته شود.
 امروز مس��اله اصلی ش��رق و کش��ور م��ا بحث 
زیرس��اخت های علوم انسانی اس��ت و با توجه به 
حم�ت مستش��رقان به قرآن کریم پرداختن به 
ش��بهات و جواب دهی به آنها از وظایف نمایشگاه 
قرآن است. پیش بینی می شود در سال 2050 در 
غرب تعداد مسلمانان بسیار زیاد شده باشد؛ چرا 
که قوانین قرآن و اس���م مترقی بوده و محتوای 
قرآن موافق عقل است. این منطق که در نمایشگاه 
قرآن به حم�ت مستش��رقان به قرآن بی توجهی 
 ش��ود قابل قب��ول نبوده و دش��من شناس��ی از 

وظایف ماست. 
اصفهان در زمین��ه ایجاد باغ ها مانن��د پرندگان 
و گل ها پیشتاز بوده اس��ت و می تواند در زمینه 
قرآن نیز پیشتاز ش��ود و پارک و یا باغ های قرآنی 
ایجاد ش��ود. در کش��ور بیش از 20 رشته جدید 
قرآنی تاس��یس ش��ده و برخی از آنه��ا خروجی 
 خوبی داش��ته که باید این فضاها در اصفهان نیز

باز شده و مخاطبان با آن آشنا شوند.

مدیرکل میراث فرهنگی استان اصفهان:

 19 اثر تاریخی در استان اصفهان 
در سال 94 ثبت ملی شد

مدیرکل میراث فرهنگی، صنایع دس��تی و گردشگری استان 
اصفهان گفت: 19 اثر تاریخی استان اصفهان جهت اخذ شماره 

ملی تایید و به ثبت ملی رسید. 
به گزارش ایمنا به نقل از پایگاه اط�ع رس��انی اداره کل میراث 
فرهنگی استان اصفهان، فریدون الهیاری با اع�م این خبر افزود: 
این آثار در جلسه ش��ورای سیاس��ت گذاری ثبت آثار تاریخی 
کشور در تهران به ثبت رسیده اند که شامل خانه های تاریخی، 

مساجد،  قلعه، کوشک، حمام و کاخ جهان نماست. 
وی اظهار داش��ت: در این آثار تاریخی به ثبت رسیده می توان 
به مدرسه الماس��یه در اصفهان مربوط به دوره صفوی، مسجد 
12 امام ش��هر دولت آباد از دوره صفوی، خانه تاریخی ایروانی 
در اصفهان مربوط به دوره قاجار، باغ شاکر دشت حسین آباد در 
شهرستان آران و بیدگل از دوره صفوی و خانه بشارت در قسمت 

پشت مسجد امام از دوره پهلوی اشاره کرد. 
وی همچنین ثب��ت ملی خانه تاریخی بهی در کاش��ان از دوره 
قاجار، خانه جابرزاده در خیابان حکیم اصفهان از دوره صفوی، 
مسجد چریان در روستای چریان از توابع شهر اصفهان از دوره 
صفوی، حمام کرچ در بویین و میاندش��ت از دوره قاجار، خانه 
تاریخی س��هرابی در ش��هر کاش��ان از دوره قاجار، خانه عادل 
در ش��هر کاش��ان از دوره قاجار و قلعه پایین اردهال در مشهد 
 ارده��ال از دوره صف��وی را از دیگ��ر آثار به ثبت ملی رس��یده

 ذکر کرد. 
الهیاری همچنین ثبت کاخ جهان نما در میدان امام حسین )ع( 
از دوره صفوی، شهرداری مرکزی اصفهان از دوره پهلوی، خانه 
تاریخی کتابی در خیابان ش��یخ بهایی از دوره پهلوی، کوشک 
مزرعه مبارک آباد روستای پنداست کاش��ان از دوره قاجاری، 
خانه لباف مشیر در کوی مش��یر از دوره پهلوی، خانه محسنی 
در اصفهان از دوره قاجار و خانه تاریخی معماری در کاش��ان از 
 دوره قاجار را نیز از دیگر آثار به ثبت ملی رس��یده در ش��واری 

سیاست گذاری ثبت آثار تاریخی ذکرکرد. 
وی اظهار داشت: در حال حاضر تعداد آثار به ثبت ملی رسیده 

در استان اصفهان به یک هزار و 721 اثر می رسد.

پخش ۲ قطعه نمایش در سوگ 
حضرت علی)ع( از رادیو ایران

رادیو ایران ب��ا ویژه برنامه »آفتاب مح��راب« و پخش دو قطعه 
نمایش در سوگ مولای متقیان حضرت علی)ع( می نشیند. 

مرضیه طبرس��تانی، تهیه کننده ویژه برنامه »آفتاب محراب« 
در گفت وگو با ف��ارس گفت: در این برنامه نمایش��ی مربوط به 
زمان های قدیم پخش می ش��ود؛ اینکه خانواده ای از ش��هرری 

می خواهند به شهر کوفه بروند و بچه ای در راه دارند. 
آنها دوست دارند که امام علی )ع( در گوش بچه شان اذان بگوید 
اما وقتی به کوفه می رسند که امام )ع( به شهادت رسیده است. 
طبرستانی ادامه داد: نمایش دیگر مربوط به رزمنده ای است که 

در سالروز شهادت حضرت علی )ع( به شهادت می رسد. 
تهی��ه کننده وی��ژه برنام��ه »آفتاب مح��راب« تصری��ح کرد: 
درخص��وص اثرگذاری ای��ن واقع��ه در ادبیات فارس��ی احمد 
خالصی، اثر گذاری ای��ن واقعه بر موس��یقی عبدالرضا مجدی 

صحبت می کنند.
 همچنین مهران حبیبی در گزارش هایی در خصوص اثر پذیری 

مردم از این واقعه صحبت می کند. 
»آفتاب محراب« کاری از گروه فرهنگ و اندیش��ه با گویندگی 
نرگس اصفهان��ی، کارش��ناس تاریخ��ی و نویس��ندگی الهام 
فرزانه و کارگردانی قطعات نمایش��ی احمد س��روری نژاد روز 
 پنجشنبه و جمعه از ساعت 9صبح تا 10:30 از آنتن رادیو ایران

 پخش می شود.

الویرا شورکوویچ، خطاط برجسته بوسنیایی:

 هنر ایرانی الهام بخش 
هنرمندان دنیاست

خطاط بوس��نیایی که آثار هنری خ��ود را در بخش بین الملل 
بیست و سومین نمایشگاه بین المللی قرآن به نمایش گذاشته 
معتقد است هنر ایرانی از گذشته تا کنون الهام بخش هنرمندان 
دنیا بوده و هنرمندان زیادی همچنان از ایده های ایرانیان برای 

خلق آثار هنری استفاده می کنند. 
به گزارش ایرنا، الویرا ش��ورکوویچ با بیان اینکه هنرمندان باید 
ت�ش کنند توجه مخاطب را به زیبایی های اس�م جلب کنند 
اظهار کرد: آثار من پر از رنگ است؛ چرا که می خواهم احساس 
مثبتی از اس���م را به بیننده منتقل کنم. سبک آثار، اکریلیک 
روی کاغذ اس��ت و این تکنیک به من کم��ک می کند به آثارم 

عمق ببخشم. 
وی با اشاره به ویژگی های هنر ایرانی گفت: هنر ایران همیشه 
الهام بخش بزرگی برای هنرمندان دیگر بوده است. خود ایرانیان 
انگار هنرمند به دنیا می آیند و از کودکی با هنر آشنایی دارند. 
نه تنها در هنرهای تجس��می، بلکه در هنره��ای دیگری مثل 

موسیقی هم پیشگام هستند. 
هر هنری را بررسی کنیم ردپای ایرانیان را در آن پیدا می کنیم 

و ایده های خ�قانه ایرانیان را می بینیم.

استاد و مفسر قرآن کریم: سبد خبر

جهاد فرهنگی باید به وسیله قرآن انجام شود
گروه فرهنگ

1394 تی��ر   15 دوش��نبه     2410 ش��ماره  60i s f a h a n z i b a . i r ف��رهنگ و ه�نر

در روایتی از جابر بن عبدالله انصاری آمده است که پیامبر به حضرت علی)ع( فرمود: 
»تو جانشین منی و تو را خواهند کشت و سرانجام محاسنت به خون سرت خضاب 
خواهد ش��د.« امام علی)ع( یک عمر بی صبرانه در انتظار شهادت بود و در آخرین 
رمضان عمرش، حال وهوای دیگری داش��ت. این روزها، بارها از شهادت خود خبر 
داد. گویا هر روز که موعد وصال نزدیک تر می ش��د، مولا ب��رای رفتن، بی تاب تر و 

بی قرارتر می شد. 
وقتی آسمان و زمین به ت�طم درآمد و ندای جبرئیل پش��ت عالم را لرزاند، مردم 

کوفه فهمیدند که محراب، با خون علی)ع( رنگین ش��د. عده ای از مردم خواستند 
امام)ع( را بلند کنند تا به نمازش ادامه دهد، اما آن حضرت، توان ایستادن نداشت. 
نماز را نشسته تمام کرد و از ش��دت زخم و زهر بی هوش شد. امام )ع( را در گلیمی 
خواباندند و حسن )ع( و حسین)ع( گوشه های گلیم را گرفتند و حضرت را به منزل 

رساندند. ابن ملجم را نزد امام )ع( آوردند. 
حضرت به صورت او ن��گاه کرد و با ص��دای ضعیفی گفت: آیا من ام��ام بدی برای 
تو بودم؟ آی��ا در حق تو لطف و احس��ان نکردم؟ با آنکه می دانس��تم تو مرا خواهی 

کشت، خواس��تم با این کار، مانع آن شوم که ش��قی ترین افراد باشی و از گمراهی 
بیرون بیایی...« ابن ملجم گریست. امام )ع( س��فارش او را به فرزندش، حسن)ع( 
کرد:»پس��رم، با او مدارا کن!  نمی بینی ک��ه چگونه چش��مانش از ترس در حدقه 
می چرخد و دلش مضطرب است.« امام حسن)ع( فرمود:»پدر جان! او تو را کشت 
و تو مرا امر به مدارا می کنی؟!« امام )ع( فرمود: »ما اهل بیت رحمتیم. به او از غذا 
و آشامیدنی خودت بخوران! اگر از دنیا رفتم، او را قصاص کن، وگرنه خودم داناترم 
که با او چه کنم و من به عفو کردن اولی هس��تم.« صبح روز بیس��تم ماه رمضان، 

مردم به عیادت امام )ع( رفتند. شاید این همان روزی است که یتیمان کوفه، پس 
از مدت ها، پدر مهربان و غم خوار خود را ش��ناختند؛ پدری که هر شب ناشناس به 
 خانه هایشان سرکش��ی می کرد و از آنها دلجویی می نمود. محمد حنفیه می گوید:

» مردم وارد می شدند و به پدرم س�م می کردند.
 پدرم جواب می داد و می فرمود: از من سوال کنید قبل از آنکه دیگر مرا نیابید، اما به 
خاطر آسیبی که به امام تان رسیده، پرسش های خود را کوتاه نمایید و با این سخن، 

ناله از جمعیت برخاست.«

تیغی فرود آمد و فرقت شکست، آه!

خبر

حسام الدین سراج:
سیاست گذاری فعلی رفته رفته 
موسیقی ایرانی را منزوی می کند

حسام الدین سراج در دومین نشست از سلسله نشست های 
موسیقیایی »بیداد« با موضوع بررسی مساله لغو کنسرت ها، 
گفت: وقتی کنسرت تعطیل می شود، هم مخاطب آسیب 
می بیند و هم خواننده و نوازنده، اما از همه مهم تر احساس 
بی اعتمادی است که در مخاطب شکل می گیرد و مخاطب 
در کنس��رت های بعدی همواره دچار تردید اس��ت که آیا 
این کنس��رت ممکن است برگزار ش��ود یا خیر. به گزارش 
فارس، این خواننده موس��یقی سنتی درخصوص اتفاقاتی 
که در کرمانش��اه برای کنس��رتش افتاد گفت: وقتی ما به 
محل برگزاری کنس��رت رفتیم دیدیم که درب ساختمان 
را با زنجیر بس��ته اند، عده ای ما را با اسلحه تهدید می کنند 
که کسی نمی تواند وارد سالن ش��ود. وی درخصوص وجه 
شرعی موس��یقی نیز گفت: موس��یقی علی الاط�ق حرام 
نیست و اتفاقاً دال بر حلیّت اس��ت و درصورتی که با لهو و 
لعب م�زم باشد حرام می ش��ود، اما درمورد مساله فقهی 
موسیقی اجماعی وجود ندارد و درمورد مساله ای که علما 
در آن به اجماع نمی رسند نمی توان گفت آن مساله حرام 
است. س��راج ادامه داد: اس��تراتژی فعلی تعیین شده برای 
موسیقی رویکردی غلط است که دارد موسیقی را به سمت 
آثار متوسط می کشاند و رفته رفته موسیقی ایرانی را منزوی 
می کند. به همین واسطه آینده موسیقی ما در خطر است.

حسام الدین سراج در پایان این نشست درخصوص اتفاقاتی 
که در کنسرت مشهد او افتاده بود، گفت: ما در مشهد برنامه 
داشتیم با مضامین عاشورایی که قرار بود این برنامه 15 صفر 
برگزار شود. در ابتدا برای ما مجوز صادر کردند، اما بعداً به ما 
اب�غ شد که این کنسرت باید بعد از ایام صفر برگزار شود. ما 
هم در روز اول ربیع الاول رفتیم و کنسرت عاشورایی برگزار 
کردیم. این موضوع به دلیل خواسته امام جمعه مشهد انجام 
شد که ما نتوانستیم برای سید الشهدا در آن ایام برنامه اجرا 
کنیم. حال من در قبال برخوردهای این چنینی چه واکنشی 

می توانم داشته باشم؟ آیا می توانم شکایت کنم؟!

   غ�ول مدف�ون/ کازوئ�و ایش�ی گورو/  
انتشارات میلکان/ ۲7۲ صفحه/ 19500 تومان

این کتاب که تنها یک س��ال از انتشار آن در خارج از 
کشور می گذرد، توسط فرمهر امیردوست به فارسی 
ترجمه شده اس��ت. پیش از این مترجمان نامداری 
به س��راغ ترجمه  آثار این نویس��نده رفته بودند که 
یکی از آنها نجف دریابندری ب��ود. او رمان »بازمانده 
روز« این نویس��نده   ژاپنی تبار را به فارس��ی ترجمه 
کرد و برای ترجمه بخش های��ی از این رمان از نثری 
قجری بهره برد. ایش��ی گورو، یک دهه پس از انتشار 
رمان »هرگ��ز رهایم مکن«، رمان »غ��ول مدفون« 
منتشر کرده اس��ت. این رمان داستانی فانتزی دارد، 
اما باوجود غول و پ��ری و مه اس��رارآمیز، روایت اثر 
زمینی، آشنا و واقع گرایانه است. ایشی گورو در» غول 
 مدفون« س��بک روایی واقع گرایانه »بازمانده  روز« و 
علمی � تخیلی » هرگ��ز رهایم مکن« را اس��تادانه 
درهم آمیخت��ه و جهان��ی جدید خلق کرده اس��ت. 
ایشی گورو نویسنده ای ژاپنی تبار است که از دوران 
کودکی در انگلس��تان زندگی کرده است. او مدرک 
کارشناس��ی خود را در زبان انگلیس��ی و فلس��فه از 
دانشگاه کنت در س��ال 197۸ و مدرک کارشناسی 
ارشدش را در رش��ته نویس��ندگی خ�قانه در سال 
19۸0 از دانش��گاه انگلی��ای ش��رقی دریافت کرده 
است. دو قهرمان داستان، آکس��ل و بئاتریس، زوج 
کهن سالی هستند که برای یافتن پسر گم شده شان 
راهی سفر می شوند. این س��فر در انگلستان باستان 
رخ می دهد؛ زمانی که ساکس��ون ها و بریتون ها پس 
از جنگی خانمان س��وز در صلحی ش��کننده روزگار 
می گذرانند، صلحی ک��ه براثر فراموش��ی همه گیر 
ایجادش��ده. فراموشی به ش��کل مه در کل سرزمین 
پخش شده؛ مهی که نتیجه  نفس کوئریگِ اژدهاست 

و خاطره جنگ، عشق و نفرت و خون خواهی را از یاد 
مردم برده. آکسل و بئاتریس در طول سفر با آدم های 
جدی��دی رو به رو می ش��وند: یک جنگج��وی جوان 
ساکسون که به دنبال عدالت است، پسری که زخمی 
اسرارآمیز بر بدن دارد و دنبال مادرش می گردد، سر 
گوین )تنها بازمانده  شوالیه های آرتور افسانه ای( که 
سال هاس��ت ماموریت دارد اژدها را بکش��د و... غول 
مدفون همان رازی اس��ت که آرام آرام گش��وده و به 
نتیجه ای نامنتظره ختم می شود. در آخر، هیبت غول 
به کل جلوی چش��ممان قرار می گیرد، عظمتش را 
درک می کنیم و می فهمیم اص�ً برای چه در ابتدا دفن 
شده. ش��یوه  بازگویی این راز اوج هنر ایشی گورو در 
خلق جهانی شناور است و درنهایت خواننده با پرسش 

اصلی روبه رو می شود: آیا باید گذشته را فراموش کرد 
تا به آرامش رسید؟ در رمان ایشی گورو نیز مانند خود 

زندگی عشق بر همه چیز چیره می شود، الا مرگ.

  یک زن/ آن�ی ارن�و/ انتش�ارات علمی و 
فرهنگی/ 84 صفحه/ 10000تومان

» ی��ک زن« رمانی اس��ت که ب��ه تازگی ب��ا ترجمه 
سمانه رودبارمحمدی منتشر شده اس��ت. آنی ارنو 
نویسنده پیش��گام ادبیات فرانسه است و کتاب های 
او مدت هاس��ت که جای خ��ود را روی پیش��خوان 
کتاب فروش��ی ها پیدا کرده و کتابخوان های ایرانی 
او را با کتاب هایی چون »دخت��ر دیگر« و »جایگاه« 
می شناس��ند. ارنو که در س��ال 19۴0 به دنیا آمده، 

دوران کودکی و نوجوانی اش را در محیطی کارگری 
و روستایی سپری کرده است و در آثار خود، بیشتر به 
نقل خاطرات شخصی می پردازد، اما در خ�ل بازگو 
کردن این خاطرات می کوشد کنش و واکنش های 
محیط اجتماع��ی اش را  هم برای مخاطب منعکس 
کند. آنی ارنو که در حال حاضر اس��تاد بازنشس��ته 
ادبیات اس��ت و در حومه پاریس زندگی می کند، در 
داستان »یک زن« زندگی مادرش را روایت می کند. 
زنی سختکوش و مقاوم که ابتدا با کارگری و سپس با 
مغازه داری و فروشندگی، زندگی را می گذراند و پس 
از درگذشت همسرش، در حفظ موقعیت شخصی و 
اجتماعی خویش می کوشد. نویسنده در ضمن روایت 
زندگی مادر، خواننده را با فراز و فرودهای رابطه خود و 

مادرش آشنا کرده و با نثری ساده و صمیمی، مخاطب 
را با زندگی سه نسل از یک خانواده همراه می کند. ارنو 
در دوران فعالیت ادبی خود توانسته جایزه مهم ادبی 

»مارگریت دوراس« را به خود اختصاص دهد.

  اول شخص مفرد/ یوریک کریم مسیحی/ 
حرفه هنرمند/ 99 عکس 99 قصه/ ۲۲000تومان

»اول ش��خص مفرد« و با عنوان فرعی »من با عکس 
چه می گویم؛ عکس ب��ا من چه می گوی��د«، عنوان 
کتابی از یوریک کریم مسیحی است که یا عکس ها 
الهام بخش یک قصه بوده اند یا براس��اس یک قصه، 
 عکس��ی انتخاب ش��ده اس��ت. این کتاب مجموعه 
99 عکس است که برای هرکدام از عکس ها یک قصه 
کوتاه یک تا یک و نیم صفحه ای نوشته و توضیحات 
مربوط به هر عکس هم در پایان کتاب آورده ش��ده 
است. نویس��نده مجموعه داس��تان »نفس عمیق« 
درباره چگونگی انتخاب عکس ها و نوشتن هریک از 
قصه ها می گوید:» برخی قصه ها برمبنای یک عکس 
ش��کل گرفته اند. به این معنی که عکس��ی را دیده و 
تحت تاثیر قرار گرفته و قصه آن را نوش��ته ام. گاهی 
هم برعکس، قصه ای را نوشته و بعد عکس را انتخاب 
کرده ام. در بعضی موارد هم قصه را دست کاری کرده ام 
تا با عکس، ارتباط بیشتری پیدا کند. عکس ها موضوع 
دارند و روایی هستند. ذهن من هم قصه ساز است و 
دقیقا قصه نوش��ته ام نه داستان. حتی بعضی قصه ها 
درباره آدم ها نیست. راوی یک قصه آتش است و راوی 
دیگری لیوان. در این مجموعه از عکس های خارجی 
استفاده کرده ام و کپی رایت، یکی از دلایل اصلی این 
کار بود. اغلب این عکس ها، کپی رایت، شامل حالشان 
نمی شود. ضمن این که من از عکس ها استفاده تجاری 

نکرده و درباره آنها نوشته ام.«

فانتزی های مرد ژاپنی، یک زن فرانسوی و قصه عکس های ایرانی

سبد تازه های کتاب

بدون ش��ک آقا محمدکاظم واله اصفهانی بزرگ ترین 
خوشنویس اواخر قرن دوازدهم و اوایل قرن سیزدهم 
هجری بوده است که ع�وه بر خط خوش، شاعری توانا 
نیز به حس��اب می آمد. آقا محمدکاظم واله اصفهانی، 
ادیب، فاضل، شاعر و خوش��نویس معاصر با فتحعلی 
ش��اه قاجار بود. او از بزرگانی بود که به اوضاع سیاسی 
روزگار خویش اشراف داش��ت. نقل است که سر جان 
ملکم، س��فیر کبیر معروف انگلی��س و مؤلف » تاریخ 
ایران« که با آقا محمدکاظم واله دوس��تی داشته، در 
یادداشت های خود درباره واله چنین می  نویسد: » یک 
روز صبح برای دیدن آقا محمدکاظم واله اصفهانی که 
استاد، شاعر و حکیم و در باب مسائل سیاسی کنجکاو 
بود، به مدرسه رفته بودم که به من گفت ناپلئون بناپارت 
مرد عجیبی است؛ چرا که او با سرنوشت ممالک بازی 
می کند. بعد از اینکه با عثمانی کنار آمد حالا می خواهد 
پادشاهان ما به ساز او برقصند و ایران ش�قی باشد در 
دست او بر سر روس��یه، بعد هر دو را برای سلب نفوس 

شما از هندوستان به کار ببرد. به هر حال این مرد نامجو، 
چنگیزخان فرنگی کاملی است.«  برای بررسی بیشتر 
ابعاد شخصیتی آقا محمدکاظم واله اصفهانی، خبرنگار 
ایسنا با محمدحسین ریاحی، اصفهان شناس و استاد 
تاریخ به گفت و گو پرداخت ک��ه در ادامه می خوانید. 
محمدحسین ریاحی اظهار کرد: مرحوم آقا محمدکاظم 
واله اصفهانی شخصیت قابل توجه در عرصه علم و ادب 
بود. وی ادی��ب، عارف، فاضل، حکیم و ش��اعر بزرگی 
است. این شخصیت بزرگ مدتی را در عراق و در عتبات 
عالیات به سر برد و به تحصیل فضل و کمال پرداخت.  
وی افزود: بعد از مدتی اقامت در عراق آقا محمدکاظم 
واله به اصفهان می آید و در مدرسه جده این شهر ساکن 
می ش��ود. مردم اصفهان با توجه به شخصیت بزرگی 

که آقا محمدکاظم واله اصفهانی داش��ت، به او احترام 
زیادی می گذاشتند. این اصفهان شناس تصریح کرد: 
نق��ل می کنند که مرح��وم صدر اصفهانی به ایش��ان 
ارادت و ع�قه خاصی داش��ته اس��ت و به همین دلیل 
یک تکیه بسیار زیبا در ابتدای تخت فولاد قدیم با نام 
تکیه واله اصفهانی بنا می کند. وی ادامه داد: زمانی که 
آقا محمدکاظم واله اصفهانی در س��ال 1229 هجری 
قمری فوت کرد، در همان تکیه که بنای زیبایی به شمار 
می رود، دفن شد. جالب اینجاست که آقا محمدکاظم 
واله اصفهانی قبل از مرگ با خط زیبای خود روی سنگ 
قبرش بیتی از اش��عار خود را نوش��ت که پس از مرگ 
همان سنگ قبر را در مزار او نصب کردند: » تو را خواهم، 
نخواهم رحمتت گر امتحان خواهی / در رحمت به رویم 

بند و درهای ب� بگشا«  
ریاحی اضافه کرد: آقا محمدکاظ��م واله اصفهانی در 
نوشتن خط نسخ و خط شکسته استاد بوده است، به 
طوری که هم��گان او را بزرگ تری��ن خطاط قرن 13 
هجری قمری به حساب می آوردند. وی ادامه داد: البته 
آقا محمدکاظم واله اصفهانی در ش��عر و ش��اعری نیز 
دستی داشت و دیوان بزرگی از او بر جای مانده است. او 
انسانی وارسته و جامع کمالات بود. همانطور که گفتیم 
از او دیوان اشعاری به یادگار مانده که نشان می دهد در 
شعر طبعی متمایل به حکمت و عرفان داشته است. این 
استاد تاریخ گفت: تکیه آقا محمدکاظم واله اصفهانی 
از تکیه های زیبا و هنری دوره قاجاریه است که به باغ 
واله )والهیه( شهرت یافت و از آن پس آقا محمدکاظم 

واله روزگار خود را در این باغ سپری کرد و آنجا را جهت 
اجتماع دوستان شاعر و هنرمند خویش تبدیل کرد. 
ریاحی افزود: آرامگاه آقا محمدکاظم واله درس��ت در 
وسط تکیه بر روی یک س��کوی سنگی هشت ضلعی 
بنا شده اس��ت. بنای بقعه زیبای آن عبارت از گنبدی 
آجری بوده که در حوالی سال 1350 شمسی با کاشی 
فیروزه ای تزیین شد. گنبد بر روی هشت ستون سنگی 
با نقوش اسلیمی پیچ در پیچ و با مهارت و ظرافت بسیار 
ترسیم شده است. در گردنبند داخلی گنبد اشعاری از 
طلعت اصفهانی در مرثیه واله اصفهانی و خط آن با قلم 
استاد فضایلی گچ بری شده است. وی خاطرنشان کرد: 
سنگ قبر وی تنها سنگ قبر به خط تعلیق )ترکیبی از 
خط نسخ، نستعلیق شکسته( در تخت فولاد است که 
از زیباترین سنگ نوشته های این قبرستان تاریخی به 
شمار می رود. در قسمت غربی تکیه نیز اتاق هایی وجود 
دارد که محل اقام��ت و عبادت آق��ا محمدکاظم واله 

اصفهانی بوده است. 

ورقی از دفترکهن اصفهان

مردی که هنرش را بر خانه ابدی حک کرد



کارشناس مسوول میانسالان با اشاره به اینکه 
س��امت از نیازهاي اساسی انس��ان است که 
در توس��عه پایدار نقش حیاتی دارد، گفت: با 
پیشرفت علم و رس��یدن به سطح قابل قبولی 
از س��امت جسمی، بش��ر به جنبه هاي دیگر 

سامت از جمله سامت روان توجه کرده است. 

    فرسودگی کاری در مشاغل
مرضیه کاظم نادی مفهوم س��امت روان را ش��امل 
احساس درونی خوب بودن و اطمینان از کارآمدي، 
اتکا به خود و خودشکوفایی توانایی هاي بالقوه فکري 
و هیجانی عنوان و تاکید کرد: توجه به بهداشت روانی 
در تمام عرصه هاي زندگی از جمله زندگی کاري فرد 
حائز اهمیت اس��ت و عوامل موج��ود در محیط کار 
به طور وسیعی با س��امت و بیماري افراد شاغل در 

ارتباط است.
 وی اظهار کرد: به گزارش س��ازمان بین المللی کار 
از هر سه نفر یک نفر از کش��مکش بین کار و محیط 
خانواده به عنوان یکی از مشکات زندگی یاد می کند.

نادی با اس��تناد به مطالعات که نشان داد ه اند میزان 
مشکات سامت روان نظیر افسردگی و فرسودگی 
در حرفه ه��اي گوناگ��ون را می توان به تف��اوت آنها 
و متفاوت بودن می��زان تنش در حرفه ها دانس��ت، 
عنوان کرد: از بین کارکنان خدمات بهداشتی، حرفه 
پرستاري نسبت به س��ایر گروها در معرض تنیدگی 
قابل ماحظه قرار دارد این در حالی اس��ت که باقی 
ماندن تنیدگ��ی، احتم��ال کناره گی��ري عاطفی و 

فرسودگی شغلی را در پی دارد.  
وی افزود: فرس��ودگی ش��غلی اساس��ا یک اختال 
روانی نیست، اما به آهستگی در طول زمان پیشرفت 

می کند و ممکن است به یک ناتوانی تبدیل شود. 
این کارشناس مسوول با اش��اره به اینکه فرسودگی 
شغلی یک نشانگان روانش��ناختی، شامل خستگی 
هیجانی، مسخ ش��خصیت و کاهش کفایت شخصی 
اس��ت، به ذک��ر توضیح هر ی��ک پرداخ��ت و گفت: 
خستگی هیجانی متغیر فش��ار روانی و احساس زیر 
فش��ار قرار گرفتن و از میان رفتن منابع هیجانی در 
فرد است، مسخ شخصیت، پاسخ منفی به اشخاصی 
است که معمولا دریافت کننده خدمات هستند و به 
برداش��ت منفی از مددجویان اش��اره دارد و کاهش 
کفایت شخصی کم شدن احساس شایستگی در انجام 
وظیفه شخصی است و یک ارزیابی منفی از خود در 

رابطه با انجام کار به شمار می آید.
وی فرسودگی شغلی را منجر به کیفیت بد مراقبتی 
شامل نارسایی در شناخت بیمار و ارزش هاي خانواده 
و اهداف مراقبت دانست و گفت: تنش مرتبط با کار 
ممکن اس��ت منجر به بیماري، س��وء مصرف مواد، 
درگیري خانوادگی و حتی خودکشی شود و در سطح 
س��ازمانی ممکن اس��ت منجر به کاهش بازده فرد و 
افزایش غیبت از کار و کاهش تولید و همچنین عاوه 
بر نارضایتی بیمار باع��ث افزایش هزینه هاي مربوط 

به مراقبت شود.
به گفته نادی با توجه به اهمیت سامت کارکنان در 
ارائه مراقبت به مددجویان و اینکه سامت حق بشري 

است تعیین میزان فرسودگی ش��غلی در کارکنان و 
مشخص کردن متغیرهاي مربوطه می تواند راهنمایی 

براي مدیران در حمایت و برنامه ریزي ها باشد.

   یافته های آماری
وی با اس��تناد به یافته هاي پژوهش ها که نشان داده 
است  میزان فرسودگی شغلی در مطالعات داخلی و 
خارجی متفاوت گزارش شده است، بیان داشت: در 
همین رابطه ماسوله عبدي در پژوهش خود با عنوان 
فرسودگی شغلی و ارتباط آن با سامت روان به این 
نتیجه رسید که در بعد خستگی عاطفی نمونه هاي 
مورد پژوهش 20 درصد و در بعد عدم کفایت شخصی 
69 درصد و در بعد مسخ شخصیت  7/33درصد دچار 

فرسودگی شغلی بودند.
 طوبایی، از پژوهش��گران نیز در پژوهش خود تحت 
عنوان مقایس��ه فرس��ودگی ش��غلی بین پرستاران 
داخل��ی جراحی، روانپزش��کی و س��وختگی به این 
نتیجه رس��ید که در بع��د خس��تگی عاطفی8/22  
درصد و در بعد مسخ ش��خصیت 5 درصد و بعد عدم 
 کفایت ش��خصی20 درصد افراد دچار فرس��ودگی 

شغلی بودند.
 این کارش��ناس مسوول س��المندان مرکز بهداشت 
ش��ماره 2 ادامه داد: گالاناکیس و هم��کاران نیز در 
س��ال 2009 در پژوهش خود در یونان بر روي س��ه 
گروه به این نتیجه رس��یدند که در گ��روه یونانیان 
در بعد خس��تگی9  درصد، در بعد مس��خ شخصیت  
49درصد، در بعد عاطفی 43 درص��د و در بعد عدم 

کفایت ش��خصی 84 درصد افراد دچار فرس��ودگی 
شغلی بودند.

وی افزود: البته ای��ن تفاوت ها ممکن 
اس��ت به تفاوت هاي فرهنگی، میزان 
حمایت هاي خانواده و س��ایر عوامل 

استرس زاي محیطی مرتبط باشد. 
ب��ه گفت��ه ن��ادی در همی��ن رابطه 
می��راب زاده، پژوهش��گر دیگ��ری 
نی��ز در پژوه��ش خود تح��ت عنوان 
فرسودگی شغلی و عوامل مرتبط با آن 
درکارمندان بیمارستان روانپزشکی 
نشان داد که در بعد خستگی هیجانی و 
احساس کفایت شخصی بین کارکنان 
اداري و درم��ان تف��اوت معنی داري 
وجود داش��ت، ولی در زمینه مس��خ 
شخصیت فاقد ارتباط معنی داري بود. 
بدین معنی ک��ه در کارکنان درمانی 
میزان فرسودگی شغلی بالاتر است و 

کارکنان درمانی بنا به ماهیت شغل خود در معرض 
خطر بالایی از فرسودگی شغلی قرار دارند و در زمینه 
ارتب��اط خصوصیات فردی با س��ندرم فرس��ودگی، 
خستگی هیجانی با شغل و میزان اضافه کار و جنس 
فرزند مونث ارتباط معنی داري وجود داش��ت، بدین 
معنی که ش��غل پرس��تاري و افزایش اضاف��ه کار و 
تحصیات پایی��ن باعث افزایش خس��تگی عاطفی 

می شود.
وی ادامه داد: در بعد مس��خ ش��خصیت با نوع شغل، 
محل کار، س��ابقه کار و متوس��ط اضافه کار ارتباط 
معنی داري دیده شد به طوری که در شغل پرستاري 
محل کار بیمارستان و اضافه کار زیاد، مسخ شخصیت 
افزای��ش ولی ب��ا افزایش س��ابقه کار میزان مس��خ 
شخصیت کاهش می یابد و کفایت شخصی با سطح 
تحصیات، نوع شغل و محل کار ارتباط معنی داري 
داشت. بدین معنی که در شغل پرستاري و تحصیات 
بالا و محل کار بیمارستان، کفایت شخصی افزایش 
می یابد. در همین رابطه ماس��وله عبدي در پژوهش 
خود به این نتیجه رسید کسانی که اضافه کاري بیشتر 
داش��تند در بعد خس��تگی عاطفی نمرات بیشتري 
کسب کرده بودند و مسخ شخصیت با سن و سابقه کار 
ارتباط داشت همچنین میراب زاده در پژوهش خود 
نشان داد که کارکنان درمانی در مقایسه با کارکنان 
اداري بیشتر مستعد فرسودگی شغلی هستند که در 
زمینه خستگی هیجانی و احساس مسخ شخصیت 
ارتباط معنی دار ولی از نظر کفایت ش��خصی ارتباط 
معنی دار نب��ود درحالی که در پژوه��ش ما فقط بعد 

مسخ شخصیت در کارکنان درمان بیشتر از بهداشت 
بود که شاید به دلیل آن عدم شناخت واقعی جایگاه 
پرستاران و انتظارات غیرواقعی از کار 
پرستاري باش��د که نیاز به مطالعات 

بیشتری دارد.
این کارش��ناس مس��وول اظهار کرد: 
به طور کل��ی نتای��ج نش��ان داد که 
فرس��ودگی ش��غلی در بعد خستگی 
هیجانی بیشتر از سایر ابعاد فرسودگی 
ش��غلی دیده می ش��ود، ول��ی میزان 
کفایت شخصی آنها نس��بت به سایر 
مطالعات بهتر  است که شاید به دلیل 
افزایش آموزش ه��اي ضمن خدمت 
باش��د اینکه چرا میزان شخصیت در 
کارکنان درمانی بیش��تر از کارکنان 
بهداشتی اس��ت و به هر حال نیاز به 
بررسی بیشتر دارد تا با رفع مشکات 
موج��ود، افزای��ش می��زان رضایت 

کارکنان و مددجویان را شاهد باشیم.

   رفع فرسودگی شغلی و افزایش بازدهی 
دکتر رویا انتظاری، آسیب شناس اجتماعی نیز اظهار 
کرد: در ابتدا تصور می شد که این سندرم در مشاغلی 
دیده می شود که با مردم سرو کار دارند و به مشاغلی 
نظیر پزش��کی، کارمند مراکز بهداشتی، مددکاران 
اجتماع��ی، روان درمانگ��ران، مش��اوران و معلمان 
اشاره می ش��د، ولی نتایج دیگری نشان می دهد که 
این فرس��ودگی به ویژه در مش��اغلی مانند جراحی، 
آتش نشانی و خدمات اورژانس که با استرس بیشتر 
همراه است، مش��اهده می شود. از س��وی دیگر باید 
گفت؛ مدیران و کارکنان متعهد در معرض خطر این 

سندرم هستند.
وی با اش��اره به اینکه در هر صورت فرسودگی کاری 
می تواند در هر ش��غلی به طور کم و زیاد یافت شود، 
و در حال حاضر افزایش یافته اس��ت، پیش��گیری از 
آن را بخاطر عواقب آن با اخت��ال پیامد حرفه ای و 
خانوادگی و نیز آس��یب های روحی و جسمی لازم 
دانست و خاطرنش��ان کرد: همین مس��اله می تواند 
باعث ایجاد سامت اداری شده و به بهبود خدمات و 
بازدهی بهتر منجر شود که بدین منظور افراد شاغل 
باید ساعت های شغلی خود را با مرخصی، تعطیات 
ویژه و موارد دیگر کاهش دهند یا نوبت های کار خود 
را به شیفت های س��اده تر تبدیل کنند و به طورکلی 
توجه به تقس��یم اوقات ش��بانه روز به عبادت، کار و 

تفریح و استراحت داشته باشند. 

در حال حاضر که با ش��دت هوای گرم روبه رو هس��تیم، خیلی از م��ا زمان بیرون 
 آمدن از خان��ه و در ص��ورت اس��تفاده از خودروها معم��ولا با س��ونای داخل آن 

روبه رو هستیم! 
از سویی دیگر برخی از وسایل نقلیه عمومی با وجود داشتن کولر، از روشن کردن 
آن ابا می کنند و در پی آن این موضوع ش��هروندان را به شکایت واداشته است. به 
خصوص که در اتوبوس ها ازدحام آن را مزید بر علت شدت هوای گرم می دانند. اما 
عجیب اینجاس��ت که رانندگان دلیل این کار را صرفه جویی در مصرف می دانند و 

شاید از میزان تحمل و سامت مردم غافل هستند ضمن اینکه کارشناسان چنین  
تصوری را چن��دان تاثیرگذار در مص��رف بالای بنزین ندانس��ته در عین حالی که  
ارزش سامت شهروندان را بس��یار بالاتر از این نگرانی ها عنوان می کنند. به گفته 
یکی از کارشناسان حقوق نیز در شرایطی که ضرورت رفاه مسافران مطرح باشد، 
مساله کولر و سیستم خنک کننده وس��ایل نقلیه عمومی به ویژه تاکسی ها یکی از 

اولویت های تحقق این موضوع  به شمار می رود.
دکتر رضا محقق معتقد اس��ت این اولویتی  اس��ت که به هیچ عنوان نباید در اوج 

گرمای تابستان از سوی رانندگان نادیده گرفته شود.
وی با تاکید بر نظارت نهادهای مسوول؛ از شهروندان خواست تا ضمن آگاه بودن 
خود از حقوقشان، در صورت اس��تفاده از وس��ایل نقلیه عمومی  و متوجه شدن از 
 اینکه کولر روشن نیست، به راننده محترمانه تذکر بدهند که کولر ماشین را روشن 

کند.
نکات دیگری که در این رابطه لازم است، به آن توجه شود، اینکه همیشه زمانی که 
ماشین ثابت است کولر را روشن کرده و سپس حرکت کنید و اگر در حین حرکت 

خواستید کولر روشن کنید، ابتدا وضعیت دنده را به صورت خاص در آورده، سپس 
دکمه کولر را بزنید. 

در ضمن گاز بنزین سرطان زاس��ت و در فصل گرما از داشبورد خودروهایی که در 
آفتاب هستند ساتع می شود، بنابراین پس از روش��ن کردن خودرو و کولر، جهت 
تهویه هوای داخل کابین، چند دقیقه شیش��ه ها پایین و سپس آنها را بالا بکشید. 
خودروهایی که فن آنها برقی است، لحظه ای که کولر روشن می شود بایستی فن یا 

فن ها با دور تند شروع به کار کنند تا احیانا منجر به تخلیه گاز نشود.

تحقير کردن نوجوان در حضور دیگران 
عواقب سنگينی دارد

پزشک سامت روان با اشاره به اینکه براي نوجوان، کسب موقعیت 
اجتماعي، آن هم در میان دوستان و افراد همسن و سال، اهمیت 
وی��ژه اي دارد، عنوان کرد: واقعیت آن اس��ت ک��ه جوانان مایلند 
محیطی داشته باشند که در آن رشد ذهنی و خاقیت های خود 

را نشان دهند. 
دکتر ش��هره اخوان ادامه داد: آنها دوس��ت دارند رفتارشان مورد 
توجه و تایید دیگران واقع ش��ود و مورد احترام و طرف مش��ورت 
دیگران قرار گیرند. همچنین آنان مایل نیستند که رفتارشان مرتباً 
 مورد انتقاد دیگران به خصوص والدین قرار گیرد و شخصیت آنها 

پی در پی تهدید شود. 
وی با تاکید بر اینکه با توجه به ویژگي هاي حساس و مهم دوران 
نوجواني، نحوه برخورد با او و راهکارهاي تربیتي، عاطفي و اجتماعي 
در ارتباط با او بسیار مهم است، اظهار کرد: این مساله باید از روي 
تدبیر، حساب شده و همراه با برنامه ریزي باشد و لازم است نوجوان 

در زمینه رفتارهاي اجتماعي تحت آموزش قرار گیرد.
به گفته این روانشناس باید نوجوان را در زمینه کسب مهارت هاي 
لازم به منظور تس��لط بر خویش در عرص��ه رفتارهاي اجتماعي 

یاري کرد.
وی با بیان اینکه از زمینه هاي عملي براي تربیت عاطفي و اجتماعي 
نوجوان، ش��رکت در فعالیت هاي اجتماعي مثبت و موثر از قبیل 
همکاري و تعاون و نیز احساس مسوولیت اجتماعي است، تاکید 
کرد: نوجوانان باید از طریق احساس همدلي با افراد جامعه، مشارکت 
اجتماعي را تجربه کنند و والدین و مربی��ان باید تاش کنند تا با 
نظارت بر فعالیت هاي اجتماعي نوجوانان، مشکات آنها را شناسایي 

و براي رفع این مشکات اهتمام ورزند. 
وی اظهار کرد: شرکت در فعالیت های اجتماعي، روحیه نوجوانان 
را شاداب و به آنان اعتماد به نفس مي بخشد و اگر نوجوانان احساس 
کنند که فردي مثبت و مفید هستند و تصور مثبتي در مورد خویش 

داشته باشند، در سامت رواني آنها مؤثر است.
اخوان عنوان کرد: والدین در ارتباط با نوجوانان باید از مهارت هاي 

خاص رفتاري برخوردار باشند.
وی یادآور شد: تحقیر کردن و پایین آوردن ارزش هاي شخصیتي 
نوجوانان و جوانان، سرزنش کردن آنها به ویژه در حضور دیگران، 
براي نوجوانان بسیار سنگین اس��ت. به طوري که این برخوردها 
گاهي اوقات آنان را گوش��ه گیر مي کند و یا ب��ه عصیان گري وادار 

می کند. 

تامل
گروه جامعه پیدا و پنهان در جوامع

سندرم فرسودگی شغلی در شاغلان افزایش یافت

سلامت مهم تر است یا اندک سوخت بنزین؟!
روشن کردن کولر خودرو چندان تاثيری در سوخت ندارد

فعالیت  های توسعه خطرهایی را  بر محیط زیست 
تحمیل می  کنند که ابعاد این خطرهای احتمالی 
با توج��ه به ماهی��ت پروژه و حساس��یت های 
محیط زیس��ت متفاوت اس��ت. کارخانه های 
کوره  های آجرپ��زی از پتانس��یل تأثیر بالایی 
برخوردارند. از این رو با ارزیابی محیط زیس��ت و ارائه 
برنامه مدیریت مناس��ب می توان پتانس��یل تأثیرات 
منفی ناش��ی از آنها را تا حد امکان کاهش داد و سبب 
بهبود وضعیت محیط تحت تأثیر شد.مهم ترین آثار 
محیط زیست کارخانه های کوره های آجرپزی، ذرات 
معلق است و برداشت منابع برای کوره های آجرپزی 
باعث فرسایش خاک منطقه می شود. سال 88 بود که 
طرح جابه جایی کوره های آجرپزی دشت سگزی در 
شورای برنامه ریزی استان اصفهان به تصویب رسید. 
شش سال گذش��ته این مصوبه باتکلیف ماند و حال  
کمیته ویژه ای به منظور ساماندهی کوره های آجرپزی 
تشکیل و جلس��ات متعددی نیز در این زمینه شکل 
گرفته اس��ت. آخرین خبرها حاکی از آن است که تا 
پایان تیرماه تکلیف  تغییرکاربری  ویا انتقال کوره های 
آجرپزی به خارج از شعاع 50 کیلومتر معلوم می شود.

   اکثرکوره ها به صورت سنتی عمل می کنند
در روند تهیه آجر، پس از خشک شدن خشت ها آنها 
را درکوره ای می چینند، به طوری که که از همدیگر 
فاصله داشته و هوا،  شعله و گا ز از لابه لای آجرها بگذرند. 
به طور کلی کوره های آجرپزی سه نوع اند؛ کوره با آتش 
ثابت و آجر ثابت، کوره با آتش رونده و آجر ثابت، کوره با 

آجر رونده و آتش ثابت.

   کوره با آتش ثابت و آجر ثابت یا کوره تنوره ای
 این کوره شامل تنوره کوتاه و گشادی است که خشت ها 
 را در آن م��ی چینند و ت��ون آن را م��ی تابند )آتش 
 می کنند( . ش��عله، ه��وای داخ��ل و دود از لابه لای 

خش��ت های چیده ش��ده درک��وره بالا م��ی روند و 
موجب پختن خش��ت ها می ش��وند.کار کوره تنوره 
ای مداوم نیس��ت و انرژی زی��ادی در آن به هدر می 
رود، زیرا پس از آنکه خش��ت ها پخته ش��ده و تبدیل 
 به آجرش��دند، س��ر ک��وره را ب��از می کنن��د و صبر 
می کنند تا آجرهای درون کوره سرد شوند. با توجه به 
اینکه حرارت درون کوره تنوره ای از بالا به پایین زیاد 
می شود، جنس آجرهایی که در ترازهای مختلف کوره 
پخته می ش��وند با هم متفاوت است. از پایین کوره به 
بالا به ترتیب جوش، آجرجوش، آجر سبز، آجر بهی، 
آجر س��فید، آجر ابلق، آجر قرمز و آج��ر نیم پخته به 
دست می آید. اگر قس��مت بالای کوره به شکل قارچ 
ساخته شده و سر کوره پوش��یده شود، به گونه ای که 
 گاز کوره از ب��الای آن بیرون نرفته و از س��وراخ های

نزدیک کف کوره توس��ط دودکش یا هواکش مکیده 
شود، گاز داغ گرمایش را به خشت های چیده شده در 
 کوره پس می دهد و با ای��ن کار، گرمای گاز کوره هدر 

نمی رود و جنس آجرها هم یکجور می شود.

   ک�وره با آت�ش رون�ده و آجر ثاب�ت )کوره 
هوفمان(

کار این کوره پیوسته است و گرمای آن خیلی کم هدر 
می رود. این کوره توس��ط یک بنای اه��ل برلن به نام 
Friedrich Hoffmann ساخته شد و از این جهت 
به این نام خوانده می شود؛ چون این کوره به شکل حلقه 
ساخته می شد، آن را کوره حلقه ای هوفمان نامیدند. 
این کوره ها در ابتدا به شکل دایره ساخته می شدند. 
در حال حاضر، آنها را به شکل حلقه دراز یا اره ای نیز 
می سازند. در این کوره تا حد زیادی از هدر رفتن گرما 

جلوگیری می شود.

   کوره تونلی
کار این کوره مانند تونل خشت خشک کنی است. از 

ابتدای تونل، واگن با بار خشت به تونل وارد می شود و از 
انتهای تونل آجرسرد شده بیرون می آید. کانون آتش 
در دیواره درونی تونل قرار دارد. واگن بار خشت به درون 
تونل رانده شده و به تدریج به سوی کانون آتش پیش 
می رود. خش��ت ها کم کم گرم و نیم پز شده و هنگام 

عبور از برابر کانون آتش می پزند.
همزمان با نزدیک شدن واگن آجر پخته به انتهای تونل، 
هوای سرد به آن دمیده می شود تا گرمای آجر را گرفته 
و آن را سرد کند. هوای سرد با گذشتن از روی آجرها 
داغ می شود و هواکش پهلوی کانون آتش، آن را مکیده 

و به کانون آتش می دمد.
کار کوره تونلی پیوسته است و گرمای آن خیلی کم هدر 
می رود. اما هزینه س��اخت تونل، ریل گذاری و ارزش 
واگن ها بالاس��ت. در محل هایی که برق ارزان باشد 
می توان گرمای این کوره را توس��ط انرژی الکتریکی 

تامین کرد .
برای جلوگیری از طولانی ش��دن کوره تونلی آن را در 
دوتکه پهلوی هم می س��ازند. در تکه اول خشت ها را 
می سازند و توسط واگن به گرمخانه می برند تا خشک، 
گرم و داغ شوند. سپس واگن های حاوی خشت داغ را 
به درون بخش دوم می رانند تا خشت های داغ شده از 

برابر کانون آتش گذشته تا بپزند.
اما به گفته مهدی ترکاشوند، دبیر برنامه جامع کنترل 
کیفی هوای اصفهان و مشاور مدیرکل حفاظت محیط 
زیست اس��تان اکثر کوره های آجرپزی در شعاع 50 
کیلومتری به روش های سنتی تولید می شود و شاید 
تعداد بسیار کمی به سمت تکنولوژی حرکت کرده اند.

   اثرات زیست محيطی کوره های آجرپزی
تا 50 سال پیش، سطح آب در منطقه » سجزی« بالا 
بود و چون پوشش گیاهی مناسبی نیز داشت، چراگاه  
دام های بسیار زیادی از » دشت برخوار« تا روستاهای 
اطراف خود شده بود که با حفر چاه های متعدد، رفته 

رفته آب سفره های زیرزمینی این دشت فروکش کرد 
و پوشش گیاهی آن نیز با گذشت زمان از بین رفت.

عاوه بر آن چون رس��وب ها در این منطقه ته نش��ین 
می شدند، مجوز برداشت از ش��ن و ماسه، خاک گچ و 
خاک رس نیز داده ش��د و کم کم کوره های گچ پزی و 
آجرپزی در ش��رق، غرب و جنوب این منطقه مستقر 
شدند و به برداشت بی رویه از منابع معدنی این دشت 
اقدام کردند که این عوامل همگی دست به دست هم 
دادند تا فرس��ایش بادی و بیابان زایی در این منطقه 

تشدید شود.
 یکی از مهم تری��ن عوامل تخریب در منطقه ش��رق،

فعالیت کوره های آجرپزی و معادن گچ است. مهدی 
ترکاش��وند به ارزش خاک این منطقه اشاره می کند 
و می گوید: این خاک میلیون ها س��ال س��اخته و در 
نهایت تبدیل به آجر می شود. برداشت خاک با وزش 
بادهمراه شده و ماحصل آن پدیده ای به نام ذرات معلق 

در هوا است. 
وی می گوید: ب��رای تولید در کوره ه��ای آجرپزی از 

سوخت های فسیلی استفاده می شود که آلایندگی 
زیادی ایجاد می کند. دبیر برنامه جامع کنترل آلودگی 
هوای اصفهان می افزاید: بالای 300 واحد آجرپزی در 
شعاع 50 کیلومتری موجود است که بالای 40 درصد 

آجر کشور در اصفهان را در بر می گیرد.

   بالاخره برنامه انتقال ک�وره های آجرپزی
 به کجا  انجاميد؟

مشاور مدیرکل حفاظت محیط زیست استان در این 
 باره گفت:پدی��ده گرد وغبار بحثی بس��یارمهم تلقی 
می شود. استاندارمحترم نیز در این باره اهتمام ویژه ای 
داشته اند. براساس دستور ایشان دستگاه های متولی 
وارد شده وجلس��ات متعددی نیز برگزار شد. نهایتا تا 
آخر تیرماه و با نظارت اداره کل حفاظت محیط زیست 
مشخص می شود که چه تعداد از این کوره ها باید به 
خارج از شعاع 50 کیلومتری انتقال یابند چه تعداد باید 
تغییرکاربری داده و اصا چه تع��داد باید به طورکلی 

جمع کنند.

مشاور  مدیر کل حفاظت محیط زیست استان اعلام کرد:

تکليف کوره های آجرپزی تا پایان تيرماه مشخص می شود
نی

ها
 ک

�ا
لی�
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آموزش

بهينه سازی در مصرف کولر
1-کاشتن یک اصله درخت در نزدیکی کولر گازی حدود 10 تا 15 
درصد موجب کاهش مصرف انرژی خواهد شد. به دلیل اینکه سایه 
درخت اولا خود مانعی در برابر تابش نور مستقیم خورشید است و 
ثانیا هوای تازه ای که توسط درخت ایجاد می شود باعث می گردد تا 

هوای پشت کولرگازی تهویه شود.
 2- نصب کندانسورهای کولر گازی در سایه باعث جلوگیری از اتاف 

میزان قابل توجهی از انرژی مصرفی خواهد شد.
3-در صورت ام��کان کولرگازی خود را در مس��یر باد نصب کنید، 
زیرا این کار به علت کاهش فشار بر کولر باعث افزایش بازدهی آن و 

کاهش مصرف انرژی می شود. 
4-هنگامی ک��ه درجه حرارت بی��رون س��اختمان از دمای داخل 
 کمتر است، با بازکردن پنجره ها به تهویه طبیعی ساختمان کمک 

کنید.               
5-در روزهای بسیار گرم، با بستن در، پنجره ها و کشیدن پرده ها 

از ورود انرژی گرمایی بیشتر به داخل ساختمان جلوگیری کنید.
  6-سیستم های سرمایش خودرا به طور منظم تمیز کرده و به ویژه 

گرد و خاک روی کویل ها و فن ها را پاک کنید .  
 7-اتاقهای نشیمن و خواب را از 25 درجه سانتیگراد خنک تر نکنید.        
  8- هنگام ترک س��اختمان در طول روز، سیس��تم س��رمایش را 

خاموش کنید. 
  9-کارهایی نظیر پخت و پز، شست و شو و اتوکشی را در ساعاتی 

انجام دهید که گرمای هوا کمتر است. 
 10-پوشیدن لباس های سبک و روشن، امکان گردش هوا بر روی 
پوست بدن را فراهم کرده و درنتیجه، احساس خنکی ناشی از تعرق، 

نیاز به سرمایش بیشتر را کاهش می دهد.
  11-استفاده از حداقل روش��نایی مورد نیاز در طول شب های گرم 

سال، باعث کاهش بارهای گرمایی داخل ساختمان می شود. 
  12-مس��یرهای عبورهوای سیس��تم س��رمایش را در کانال ها و

 دریچه های ورودی و خروجی به طور مرتب تمیز کرده و ازعدم وجود 
موانع در این مسیرها اطمینان حاصل کنید.

  13-در فصل تابستان با افزایش عایق پشت بام و دیواها از گرمای 
هوای خارج که از طریق س��قف و دیوار هدایت می شود جلوگیری 

کنید.
14- در فصل تابستان پنجره ها را با استفاده از سایبان، پرده کرکره 
 و یا پارچه جهت جلوگیری از ورود گرم��ای هوای خارج محافظت

 کنید.
  15- هنگام ترک ساختمان در طول روز، در صورت روشن گذاشتن 

کولر، درجه ترموستات را پنج تا 10 درجه کمتر کنید.
 16- کاشتن درختچه های پیچ در مجاورت ساختمان ها عاوه بر 

زیبایی، عایق سرما و گرما هستند.
   17- فیلترهای ه��وای کولرهای گازی را به ص��ورت منظم تمیز 

کنید.   
  18- نصب صحیح کولر گازی مورد مهمی در جلوگیری از مصرف 
بی رویه انرژی است. مکانیزم های درونی کولر با نصب غیر صحیح و 

غیر تراز دچار مشکل خواهند شد.   

فرسودگی کاری 
می تواند در هر 
شغلی یافت 
شود بنابراین 

پيشگيری از آن 
بخاطر عواقبی 
از جمله پيامد 

حرفه ای و 
خانوادگی و نيز 
آسيبهای روحی 
و جسمی لازم 

است 

بي
هرا

ه س
می

س

گروه جامعه
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در این گفت و ش�نود س�ید ابوالفضل کاظمی، 
راوی کتاب کوچه نقاش ها از احمد متوس�لیان 

روایت کرده است.
اولین بار که حاج احمد را کجا دیدید؟ 

احمد زماني كه در كردس��تان بود؛ ه��م در پاوه و هم 
در مريوان با او ملاقات داش��تم. به دليل اينكه همراه 
ش��هيد چمران به جنوب رفته بودم، نمي توانس��تم 
زياد به غرب س��ر بزنم. با اين ح��ال در عمليات هاي 
 فتح المبين و بي��ت المقدس ني��ز ب��ا او ديدارهايي

 داشتم. 
احمد از لحاظ سني، سه س��ال بزرگ تر از من بود. او 
متولد س��ال 32 و من متولد 35 هستم. منزل پدري 
احمد در محله سيد اسماعيل بود. مغازه حاج غلامحسين 
–پدر حاج احمد- هم در همان منطقه سيروس بود. آن 

محله دو باشگاه داشت. 
يكي باش��گاه ش��اه مردان كه زورخانه بود و ما در آن 
ورزش مي كرديم. يك زورخانه هم در ميدان خراسان 
بود و زورخانه حس��ن توكل نام داشت. ورزش رسمي 

حاج احمد بوكس بود، اما به زورخانه هم م يآمد. 
احمد در باش��گاه فولاد واقع در مي��دان قيام بوكس 
 كار مي كرد. ما هم در همان باش��گاه بدنس��ازي كار 

مي كرديم. حدودا سال 54 بود كه احمد را در باشگاه 
فولاد ديدم و سلام و عليكي با هم داشتيم. 

برداش�ت ش�ما از ش�خصیت احم�د 
متوسلیان چه بود؟ 

 او ي��ك ورزش��كار با معرف��ت ب��ود. آن موقع ع��لاوه بر 
نوچه بازي در زورخانه ها، فرهنگي داشت جا مي افتاد 
كه با مردانگي و شرافت جمع پذير نبود. احمد از اول با 
اين فرهنگ مخالف بود. تا اينكه يك روز شنيدم چند 
شب قبل احمد متوسليان با يكي از همين افرادي كه 
منتش��ر كننده اين بي فرهنگي ها بوده درگير شده. 
چند روزي كه گذشت رفتم باشگاه و جريان را از احمد 
پرسيديم. او تمامي ماجرا را برايم تعريف كرد. احمد از 
همان اول هم مثل زمان جنگ جگردار و بزن و نترس 
بود. او دستش خيلي س��نگين بود. بعد از اين جريان 
حتي چند نفر از بزرگ ترهاي زورخانه از احمد خيلي 
تشكر كردند. احمد از اول منيّت نداشت و متواضع بود. 
يكي از پايه هاي اين بي فرهنگي، شعبان جعفري بود. 

هميشه20 نفر دور او بودند. 
اما احمد جلوي او هم مي ايستاد. شعبان جعفري در 
زورخانه خود جشني گرفته بود و هنرپيشه خارجي به 
آنجا دعوت كرده بود. بعضي ها هم به اين كار شعبات 

نق مي زدند، اما جرات نمی كردند كاري انجام دهند. 
اما يادم اس��ت حاج احمد يك روز گفت: من آماد ه ام 
يك شب همراه چند نفر ديگر برويم و زورخانه شعبان 

را به هم بريزيم.
 در آن جلس��ه احمد براي از ميان برداشتن شعبان و 
يا به هم ريختن زورخانه اش به ص��ورت علني اعلام 

آمادگي كرد. 
اين گذش��ت تا اينكه در جريان كميته اس��تقبال از 
حضرت امام و همچنين حفاظت از ايشان، مسووليت 
كار به محمد بروجردي سپرده ش��د كه احمد هم در 

آنجا حضور داشت. 
در زمان تشكیل سپاه هم او را دیدید؟ 

زماني كه س��پاه تش��كيل ش��د، در ابتدا ب��ه محمد 
بروجردي پيشنهاد فرماندهي دادند كه او نپذيرفت. 
زماني هم كه صحبت از آموزش نيروهاي س��پاه بود، 
محمد بروج��ردي فرمانده گردان يك ش��د. فرمانده 
گردان دو هم اصغر وصالي ش��د. احمد ب��ا گردان دو 
آموزش ديد. اينها محورها بودند به همين دليل يك 
عده م يگفتند احمد فرمانده گردان باشند و يك عده 
مي گفتند اصغر فرمانده باشد. با شلوغ شدن سنندج، 

احمد با يك گروه 66 نفري به بوكان رفت. 

شما روایتي از دیدار با سید احمد خمیني 
پیرامون دی�دار حض�رت امام ب�ا احمد 

متوس�لیان دارید. لطفا آن 
را براي ما نقل کنید. 

محمد جماراني باغي داشت كه پاتوق 
بچه ه��اي تهران بود. بع��د از عمليات 
رمضان ب��ود كه م��ن مجروح ش��ده 
بودم. به ته��ران آمدم و س��ري به باغ 
محم��د جماراني زدم. هم��ان روز هم 
 مرحوم س��يد احمد خمين��ي به آنجا

 آمده بود. 
صحبت از حاج احمد ش��د كه مرحوم 
س��يد احمد خاط��ره اي را ب��راي ما 
نقل كرد. او مي گف��ت دريك ديداري 
 كه حاج احم��د با ام��ام داش��ته وقتي 
صحبت ها و گزارش��ات تمام مي شود، 
موقع خداحافظي حاج احمد دست امام را 
مي بوسد و امام دستي بر سر حاج احمد 
مي كشد. مرحوم سيد نقل مي كرد كه 

بعد از خداحافظي حاج احمد متوجه شدم كه پدرم به 
صورتي عجيب در حال تماش��اي حاج احمد است. از 
پدرم پرسيدم : اتفاقي افتاده ؟ كه امام فرمودند: سيد 
احمد! اين ش��خص )احم��د متوس��ليان( چه هيبت 

مردانه اي دارد. 
امام كه همين طوري يك حرفي را نمي زد. سيد احمد 
مي گفت: تا به حال آقا در مورد هيچ رزمند ه اي اين 

حرف را نزده. 
شاهدان این گفته س�ید احمد براي شما 

چه کساني هستند؟ 
چند نفري آنجا حضور داشتند كه تنها يادم است آقاي 

محمود مرتضايي هم بود. 
خاطره اختصاصي از حاج احمد دارید؟ 

دو مرتبه در عمرم ديدم كه ش��انه هاي حاج احمد از 
شدت گريه لرزيد. يك بار در عمليات بيت المقدس، 
وقتي كه با هم آمديم بالاي سر شهيد حسين قجه اي. 
وقتي چند نفر از بچه ها نتوانستند حسين قجه اي را 

كه در محاصره بود به عقب برگردانند. 
من چون در اطلاعات بودم، موتور داشتم. حاج احمد 

به من گفت: برو سراغ حسين. 
حاجي هم هم��راه من آمد. مقداري ك��ه جلو رفتيم، 
شدت تيراندازي به حدي زياد بود كه 

ديگر نتوانستيم ادامه دهيم. 
به هر صورت يك ساعت صبر كرديم تا 
راه باز شد. ما با موتور آمديم و موقعيت 
حس��ين قجه اي رس��يديم. موتور را 
خاموش كرد و به بين مجروحان رفتم. 
امدادگرها هم رسيده بودند و به بعضي 
از مجروحان كه 2 روز بود آب نخورده 

بودند، آب می دادند. 
به خودم ك��ه آمدم ديدم خ��ود حاج 
 احم��د نيس��ت. برگش��تم و دي��دم 

شانه هاي احمد مي لرزد. 
حاجي حسين را پيدا كرده و بالاي سر 
او نشسته بود. وقتي به شهر رفتيم همه 
روبروي مسجد جامع خرمشهر جمع 
ش��ده بودند. حاجي كه وارد شد، همه 

صلوات فرستادند. 
حاج احمد گفت: اي كساني كه بر زمين هاي خرمشهر 
خوابيده ايد، ش��ما جانتان را فدايي كرديد و اين شهر 
 را آزاد كرديد. بعد ش��روع كرد به ن��ام بردن تك تك 
بچه ها: حسين قج هاي، محسن وزوايي، احمد بابايي، 

محمود شهبازي و... . 
بار دوم که حاج احمد گریه کرد کجا بود؟ 

در پاوه، براي فرمانده ژاندارمري منطقه بود.
- در چهارده��م تيرماه س��ال 1361،اتومبيل هيات 
نمايندگ��ي ديپلماتي��ك كش��ورمان حي��ن ورود 
به ش��هر بيروت و در هنگام عبور از پس��ت ايس��ت و 
بازرس��ي، مزدوران حزب فالانژ اتومبي��ل را متوقف 
و چهار سرنش��ين خ��ودرو مزبور به رغ��م مصونيت 
ديپلماتيك - توسط آدم ربايان دس��ت نشانده رژيم 
تروريس��تي تل آويو گ��روگان گرفته ش��ده و پس از 
ش��كنجه و بازجويي،ب��ه نظاميان اس��رائيلي تحويل 
داده ش��دند كه از سرنوش��ت آنان تاكن��ون اطلاعي 
در دس��ت نيس��ت. در حالي كه همرزمان آن مهاجر 
 الي الله،مشتاقانه چش��م به راه هستند تا خبري از او و

 همرزمانش برسد.

سرلشكر ایزدي :
قدرت ممتاز نظامي ایران 

هر تجاوزي را کوبنده پاسخ خواهد داد

سردار سرلشكر پاسدار مصطفي ايزدي، معاون امور راهبردي و اشراف 
كلي فرماندهي معظم كل قوا گف��ت: دليل اينكه غربي ها و خصوصا 
آمريكا حاضر به مذاكره با جمهوري اسلامي ايران شدند دو چيز بود 
اول فهميدند ايران در علم و فناوري در حال پيشرفت است و مرزها را 
يكي پس از ديگري مي شكند و دليل دوم آن هم توانايي هاي ممتاز 
نظامي جمهوري اسلامي ايران بود. از همين رو متوجه شدند كه بايد 
با ملتي كه انسجام دارد و بر سر موضوعات اساسي اتفاق نظر داشته و از 
اراده اي بزرگ، رهبري بصير و نيز امكانات ويژه بهره مند است صرفا از 

طريق مذاكره مواجه شد. 
رييس مركز ملي مطالعات امنيت در ادامه خاطر نشان كرد:اين يك 
حقيقت است كه مذاكرات 1+5 با ايران به دليل نياز آنها به مذاكره و 
توافق است. كارشناسان آمريكايي خود معترفند كه آمريكا به سبب 
نياز پاي ميز مذاكره با ايران آمد و الا خود مي دانند كه جمهوري اسلامي 
ايران از قدرت بالايي برخوردار است و اگر بخواهد هجمه اي بر عليه 

ايران داشته باشند با پاسخ دندان شكن مواجه خواهند شد. 
سرلشكر ايزدي در پايان اظهار داشت: ما هم اكنون از جهت نظامي در 
حدي از استحكام هستيم كه باعث شده خود آنها به اين نتيجه برسند 
كه امكان حمله به ايران را ندارند. بنابراين سخنان مسوولان آمريكايي 
صرفا كاربرد ژورناليستي داشته و براي استفاده در بين افكار عمومي 
است.  گفتني است باب كروكر، رييس كميته روابط خارجي سنا آمريكا 
در اظهاراتي مدعي شده بود كه در صورت شكست مذاكرات هسته اي 
احتمال دارد آمريكا با بمب هاي سنگرشكن مركز غني سازي فردو 

راهدف قرار دهد.

برگزاري کارگاه آموزش رویارویي 
با درد و اسپاسم ویژه جانبازان نخاعي

كارگاه آموزش��ي رويارويي با درد و اسپاس��م در آسيب نخاعي ويژه 
جانبازان نخاعي و همس��ران آنها با همكاري مركز ضايعات نخاعي 
 و مركز تحقيقات علوم اعصاب ش��فا بيمارس��تان خاتم الانبيا )ص( 

برگزار مي شود.
كارگاه آموزش��ي رويارويي با درد و اسپاس��م در آسيب نخاعي ويژه 
جانبازان نخاعي و همسران آنها با همكاري مركز ضايعات نخاعي و مركز 
تحقيقات علوم اعصاب شفا بيمارستان خاتم الانبيا )ص( از ساعت 9 
صبح تا يك بعدازظهر سوم شهريور ماه 94 در طبقه همكف ساختمان 

علوم اعصاب اين بيمارستان برگزار مي شود. 
در اين كارگاه ابتدا شركت كنندگان به صورت گروهي در خصوص درد 
و اسپاسم در آسيب نخاعي بحث و تبادل نظر كرده و سپس مدرس اين 

كارگاه به سوالات جانبازان و همسران آنها پاسخ خواهد داد. 
جانبازان نخاعي علاقه مند مي توانند از ساعت 9 صبح تا 14 روزهاي 
ش��نبه تا چهارش��نبه از طريق ش��ماره تلفن ه��اي 88313917 و 
02142684369 ثبت نام كرده و به همراه همسر خود در اين دوره 
شركت كنند. با توجه به محدوديت تعداد، اولويت با جانبازاني است 

كه زودتر ثبت نام كنند.

آرزوی »علی اصغر« 
گمنامی و مفقودی در راه دفاع 
از حرم حضرت زینب)س( بود

پدر شهيد »علی اصغر ش��يردل مدافع حرم حضرت زينب)س(« 
گفت: علی اصغر هميش��ه می خواس��ت كه در راه دفاع از حرم اهل 
بيت)ع( گمنام بماند و آرزويش اين بود كه در اين راه به ش��هادت 

برسد و پيكرش نيز مفقود شود.    
پدر شهيد "علی اصغر شيردل" مدافع حرم حضرت زينب)س( در 
رابطه با راز مفقودالاثری فرزند شهيدش گفت: علی اصغر هميشه 
می خواس��ت كه در راه دفاع از ح��رم اهل بيت)ع( گمن��ام بماند و 
آرزويش اين بود كه در اين راه به شهادت برسد و پيكرش نيز مفقود 
شود. وی افزود: فرزندم با اين هدف وارد ميدان نيرد در سوريه شد و 
به آرزويش رسيد. شيردل در خصوص ويژگی های اخلاقی اين شهيد 
گفت: بسياری از كارهای خوبش را مخفی می كرد و سعی داشت از 
ديدگان عموم پنهان بماند. من كه پدرش بودم از كارهای حسنه  اش 

خبر نداشتم و پس از شهادتش مطلع شدم.
اين پدر چشم انتظار تصريح كرد: همان روزی كه تصميم به رفتن 
به سوريه گرفت من و مادرش می دانستيم كه نتيجه  اين راه شهادت 
است، اما مانع رسيدن او به سعادت نشديم. دعا كنيد كه روزی پيكر 

فرزندم را در آغوش بگيرم.

 سبد خبر
خاطراتي از احمد متوسلیان به روایت سید ابوالفضل کاظمی

 از سرنوشت آنان اطلاعي در دست نيست

  مهناز فتاحی نگارش كتاب »باغ مادربزرگ« را به پايان برد. اين كتاب بر خاطراتی 
درباره آوارگان ايرانی و عراقی جنگ تحميلی تمركز دارد.

  مهناز فتاحی گفت: كتاب تازه ای با موضوع دفاع مقدس به نام »باغ مادربزرگ« 
را به تازگی به پايان برده ام.

وی درباره محتوای اي��ن كتاب توضي��ح داد: در »باغ مادرب��زرگ« به خاطراتی 
كه مادربزرگ��م از جنگ تحميلی داش��ت پرداختم. وی بانويی بزرگوار و ش��جاع 
بود ك��ه از تمكن مالی خوب��ی برخوردار ب��ود و در طول جن��گ تحميلی چيزی 
 كم نگذاش��ت. هم��ه 9 فرزن��د مادربزرگم ب��ه طور مس��تقيم درگي��ر جنگ و 

جبهه شدند.
نويس��نده »فرنگيس« با بيان اينكه »باغ مادربزرگ« در قال��ب خاطرات تنظيم 

می ش��ود، افزود: خاطرات كت��اب بر آوارگان جن��گ تحميلی تمرك��ز دارد، زيرا 
مادربزرگم بسياری از آوارگان ايرانی و حتی عراقی جنگ را در حياط منزلش كه 
باغی بزرگ بود، پناه داد. آوارگان عراقی، در نتيجه حمله عراق به منطقه حلبچه 

به ايران پناه آورده بودند.
فتاحی درباره زمان انتشار كتاب »باغ مادر بزرگ« گفت: اين كتاب مراحل پايانی 
ويرايش را سپری می كند و در حال افزودن مستندات تصويری به آن هستم. اين 

كتاب را انتشارات سوره مهر منتشر می كند.
مهناز فتاح��ی، متولد 1347 و از نويس��ندگان كرمانش��اهی اس��ت ك��ه دوران 
كودكی اش در جنگ تحميلی عراق عليه ايران سپری شد. پيش از اين كتاب های 
»فرنگيس«، »قلب كوچك س��پهر«، »دلم يك دوس��ت می خواهد«، »طعم تلخ 
خرما«، »شهر سوخته«، »قوری قلعه« و »ارديبهشتی ديگر« به قلم مهناز فتاحی 

منتشر شده اند.

خاطراتی از آوارگان ایرانی و عراقی جنگ تحمیلی در »باغ مادربزرگ«

گاهی به آسمان نگاه کن
گروه پایداری

حاج احمد گفت: 
 اي کساني که بر

 زمین هاي 
خرمشهر 

 خوابیده اید، 
شما جا نتان را 
فدایي کردید و 
این شهر را آزاد 

کردید

معرفی کتاب

 بهن��ام محم��دي در 12 بهمن ماه س��ال 1345 
در من��زل پدر بزرگ��ش واقع در خرمش��هر به دنيا 
آمد. ش��هريور 59 بود كه ش��ايعه حمل��ه عراقي ها 
به خرمش��هر قوت گرفته بود بهنام تصميم گرفت 
 در خرمش��هر بماند. بمباران هم كه مي ش��د بهنام 
13 س��اله مي دوي��د و ب��ه مجروحان مي رس��يد و 
هركاري از دستش برمي آمد براي دفاع از خرمشهر 
انجام مي داد. بهنام مي رفت شناسايي. عراقي ها فكر 
نمي كردند بچه 13 س��اله برود شناسايي به همين 

دليل رهايش مي كردند.
 يك اس��لحه به غنيمت گرفت با همان اس��لحه، 7 
عراقي را اسير كرده بود. به او گفتند كه بايد اسلحه 
را تحويل دهي مي گفت به شرطي اسلحه را تحويل 
مي دهم كه به من حداقل ي��ك نارنجك بدهيد. با 
همان نارنجك دخل يك جاسوس نفوذي را آورد.

كنار مدرسه امير معزي)شهيد آلبو غبيش( اوضاع 
خيلي سخت شده بود ناگهان بچه ها متوجه شدند 
كه بهنام گوشه اي افتاده اس��ت و از سر و سينه اش 
خون مي جوشيد. چند روز قبل از سقوط خرمشهر 
شير بچه دلاور خوزستاني بالاخره در 28 مهر1359 
پركشيد و در قطعه شهداي كلگه شهرستان مسجد 

سليمان شهر آبا به خاك سپرده شد. 
س��يده زهرا حس��يني در كتاب دا بهنام محمدي 
را چنين توصيف مي كن��د: بهنام محمدي نوجوان 

 13س��اله اي ك��ه از ف��رط كوچكي جثه، اس��لحه 
ژ-3 اش روي زمين كش��يده مي ش��د، با گش��ت 
زدن در محله ها نيروهاي رزمن��ده را از نقاط نفوذ 
دشمن مطلع مي س��اخت، او روزهاي آخر مقاومت 
 خرمش��هر با اصابت تركش��ي به قلب كوچكش به 

شهادت رسيد. 

  ماج�راي تدفی�ن مج�دد ش�هید بهنام 
محمدي به سال 1389 برمي گردد

 ش��هيد بزرگوار بارها به خواب دوستان و آشنايان 
مي آيد و مي گويد كه مزارش خراب شده و آب وارد 
آن شده است. پس از آن مسوولان تصميم مي گيرند 
كه قبر اين شهيد را جابجا كنند. اين اتفاق با حضور 
مهندس��ان و با قالب گيري بتني مزار شهيد انجام 
شد، اما پس از آن خاطراتي از همين واقعه منتشر 
ش��د كه كاملا با واقعيت در تعارض است. »نصرت 
مظفري زاده« مادر اين ش��هيد نوجوان اس��ت كه 
اكنون س��اكن فرديس كرج است. او بعد از شنيدن 
اين خاطرات متوهمانه بسيار ناراحت شده است. و 
در ميان گفت وگو با روايت جزئيات اين ماجرا از روز 

جابجايي پيكر فرزند شهيدش مي گويد. 

  بعد از 30 سال مزارش جا بجا شد 
او به روايت شهادت فرزند نوجوانش و ماجراي انتقال 

مزارش اشاره مي كند و مي گويد: بهنام در خرمشهر 
ش��هيد ش��د و پيكرش را با بلم و موتور آبي بردند 
آن طرف ش��هر و از توي كوه با وانت بردند مسجد 
سليمان. هيچكس نمي توانس��ت اين طرف بيايد و 
او را ببرد تهران چون آنجا جنگ بود و هواپيما آزاد 
نبود. من در شاهين ش��هر اصفهان بودم كه برادرم 
خبر شهادتش را آورد. پاره جگرم بود. وقتي شنيدم 
خيلي حالم بد شد. سه چهار روز از دفنش گذشته 
بود كه من آمدم. خدا را شكر كه دفنش نديدم چون 
طاقتش را نداش��تم. اول پايين مسجد سليمان به 
نام كليه دفن ب��ود و بعد از 30 س��ال او را به بالاي 

كوه بردند. 

  جزئیات جابجایي مزار بهنام 
به خواب هم��ه از جمله خودم آمده ب��ود و ناراحت 
بود. او را در خواب ديدند ك��ه مي گويد جايم را آب 
گرفته من را ببريد بالاتر. خب بهنام محمدي شهيد 
معروفي ب��ود و ناراحت��ي اش را هم ك��ه در خواب 
ديده بودند. رفتند از رئيس جمه��ور و امام جمعه 
پرس��يدند و او را جابه جا كردند و بردند روي كوه، 
اول نفتك مسجد سليمان؛ مجس��مه برنز هم آنجا 
دارد. اگر رفتيد زيارت ببينيد بچه من خيلي حاجت 
مي دهد. 30 سال از ش��هادتش گذشته بود كه او را 

جابجا كردند. 

روزي كه قرار ب��ود مزار بهن��ام را جابجا كنند يادم 
اس��ت. عكس هاي��ش هم در ي��ك آلب��وم موجود 
است.س��ال 1389 بود بليت هواپيم��ا برايم گرفته 
 بودن��د. گفتن��د س��اعت ي��ك و 25 دقيق��ه پرواز 

هواپيماست.
 اطراف هواپيما از تمام بچه هاي سپاهي و بسيجي 
پر ش��ده بود. بچه ه��ا و نوه هايم همراه��م بودند تا 
رسيديم اهواز و مسجد س��ليمان. راننده آمد من را 
برد به محل جابجايي. ديگر آن موقع ساعت 5 شده 
بود. من را بردند يك پاركينگ سر پوشيده بود كه 
بهنام بالاي تريلي در آن بود. به من گفتند بچه ات 
است. در واقع يك بلوك بتني بزرگ بالاي جرثقيل 
بود. من همان بلوك بزرگ ب��الاي تريلي را ديدم. 

چند روز مهندس��ان دورش بودند و م��زار بهنام را 
قالب گيري كردند، آوردند داخل سبد، آن را جوش 
داده و بعد با جرثقيل او را منتقل كردند. آن اطراف 
از خلايق پر شده بود. از تهران و بندرعباس و شيراز 
و از همه جا آمده بودند. از همه جاي خوزستان آمده 
بودند. آقاي آهنگران، امام جمعه شهر و آقاي نظام 
اسلامي و مس��وولان بودند. خيلي شلوغ بود. همه 
بودند. نظام اس��لامي كه برادرش آنجا شهيد شده 
بود خودش گفت كه بهنام را در جنگ مي شناخت 
و از او خاطره تعريف مي كرد. بچه من پيدا نبود كه 
گذاش��تنش در خاك. قبرش را در كوه خيلي گود 
كرده بودند. به همين وضعيت او را جابجا كردند و 

به بالاي كوه بردند. 

روایت مادر  بهنام  محمدي ازشهادت تا جزئیات انتقال مزار

نوجوان 13 ساله
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  سیاست های شهرداری در دوره چهارم بر 4 
اصل استوار است

شهردار مبارکه گفت : سیاست و پروژه های شهرداری 
و شورای اسلامی شهر مبارکه در دوره چهارم بر چهار 

اصل استوار است.
محمد ش��رفا در آیین ارائه گزارش عملکرد ش��هرداري و 
ش��ورای اس��لامی ش��هر مبارکه که باحضورجمع زیادی 
ازمردم ومس��وولان این شهربرگزارش��دبا بی��ان اینکه  با 
همدلی و همزبانی موفق ش��دیم در مدت دوسال ازدوره 
شورای چهارم خدمات خوبی هرچند اندک به مردم ارائه 
دهیم اظهار داشت : تکمیل پروژه های نیمه تمام ، تعریف 
پروژه های جدید در سطح کلان ، پروژه های محله محور 
و توجه به نیازهای مردم در س��طح مح��لات اصول کلی 
سیاست های شهرداری وش��ورای اسلامی شهرمبارکه را 

تشکیل می دهد. 
وی با بی��ان اینکه بخش زیادی از درآمدهای ش��هرداری 
مبارکه صرف تملک و آزادس��ازی پروژه ها می شود گفت 
: برای اجرای پروژه ها نیاز ب��ه تملک داریم ودر این مدت 
بیش از 32 میلیارد تومان برای آزادسازی 192 هزار متر 

مربع زمین  هزینه شده است .
ش��هردار مبارکه بااش��اره به وجود تعداد زی��ادی صنایع 
و کارخانج��ات ب��زرگ و کوچ��ک در ش��هرمبارکه 
اظهارداشت:نیاز به ایجاد و توسعه فضای سبز احساس می 
شود ،فضای سبز شهر مبارکه بالغ بر 120 هکتار می باشد 

که در این مدت 8 هکتار توسعه یافته است.
وی با بیان اینکه سرانه فضای سبز در شهر مبارکه 45 متر 
مربع  است تصریح کرد : در کل کشور کمتر شهری را می 

توان یافت که از این میزان فضای سبز برخوردار باشد.
شرفا بااشاره  به جلوگیری از  هدر رفت  آب و مصرف بهینه   
شبکه آبیاری فضای سبزشهر مبارکه گفت: 830 هزار متر 
طول شبکه آبرسانی به فضای سبزبصورت بارانی و قطره 

ای انجام شده است .
شهردار مبارکه با اشاره به احداث پارک های محله ای در 
سطح شهر گفت : مجموعه های بازی کودکان با امکانات 
جدید ومرغوب در پارک های مح��لات صفاییه ، درچه ، 

سجادیه و سرارود نصب شده است.
وی  اش��اره ای هم  ب��ه برنامه های ش��هرداری مبارکه به 
مناس��بت عید نوروز و تقارن آن با ایام دهه فاطمیه کردو 
گفت :در جهت زیباسازی ش��هر و ایجاد فضای معنوی در 
ایام عید نوروز و دهه فاطمیه  بیش از 50 المان و گلدان در 

سطح شهر نصب شد.
محمدش��رفا با بیان اینکه س��ال گذش��ته 5 زمین چمن 
مصنوعی در نقاط مختلف شهر مبارکه اجرا و آماده سازی 
شد ،اظهار داشت : بررس��ی های لازم در جهت ساخت دو 

زمین چمن مصنوعی دیگر در حال انجام است .
شهردار مبارکه با بیان اینکه در حوزه عمران نیز عملیات 
لکه گیری در سطح شهر را ش��روع کردیم گفت :9  اکیپ 
حفاری در سطح شهر مشغول فعالیت بوده و در حال حاضر 
س��ه گروه عملیاتي به منظور لکه گیری وآسفالت معابر با 

اعتبار 8 میلیارد ریال در حال فعالیت هستند.
تخصیص اعتبار150 میلیارد ریالی جهت پیاده رو سازی 
در محلات مختلف شهر مبارکه، احداث روشنایی، سرویس 
بهداشتی ، اجرای پارکینگ موقت و پارک محله ای کوچک 
و ساماندهی آرامستانهای شهر ازدیگربخش های سخنان 

شهردار مبارکه بود.
شرفا درادامه سخنانش  با بیان اینکه احداث میدان پیامبر 
اعظم )ص( و حس��ینیه مرکزی از دوره قبل طراحی شده 
بود تصریح کرد : در دوره چهارم مساحت حسینیه تغییر و 

به 5 هزار و 135 متر مربع افزایش پیدا کرد.
وی گفت : در ابتدای کار با توجه به اینکه طرح حس��ینیه 
آماده نبود و خاک برداری توسط اهالی محل و همشهریان 
عزیز انجام شدو مشکلاتی را برای ما بوجود آوردامادرادامه  
دو طرح ساخت حس��ینیه با حذف حمام و حفظ حمام از 

طرف مشاور طرح به ما ارائه شد. 
ش��هردار مبارکه با بیان اینکه مرکز فرهنگی و حس��ینیه 

مرکزی در س��ه طبقه احداث خواهد ش��د ،گفت :دراین 
پروژه حسینیه با 5 هزار متر مربع در طبقه همکف قرار دارد 
وطراحی دقیق ، جامع و کاملی در این زمینه انجام ش��ده 
است لذا امیدواریم بتوانیم خدمات شایسته ای به مردم و 

شهروندان مبارکه ارائه دهیم.

    میلیارد تومان پروژه برای شهر مبارکه تعریف 
شده است

رئیس شورای اسلامی شهر مبارکه گفت :در دوره چهارم 
ش��ورای اس��لامی  حدود 140 میلیارد تومان پروژه برای 

شهر مبارکه تعریف شده است.
خلیل طاهری که دیگرسخنران آیین ارائه گزارش عملکرد 
دوساله ش��هرداري و شورای اسلامی ش��هر مبارکه بود با 
قدردانی از همکاری و همراهی ش��هردار و س��ایراعضای 
شورای اسلامی شهر در دوره چهارم گفت : به عنوان فرزند 
شهر،رئیس ش��ورای اسلامی ش��هر مبارکه و خادم مردم  
حمایت همه جانبه خود را از کلیه اعضای شورای اسلامی 

شهر اعلام می کنم .
وی با بیان اینکه مبارکه اولین شهری است که روزانه 3 تا 
4 نفر از اعضای شورای شهر پاسخگوي مردم هستند افزود 
: هیچ روزی نیس��ت که کمیسیونهای شورای شهر جلسه 

ای نداشته باشند.
طاهری ضمن  تش��کر از اعضای کمیسیونهای فرهنگی و 
عمران شورای اسلامی شهر مبارکه گفت :از ابتدای دوره 
تا کنون 148 جلسه در کمیسیون های عمران و فرهنگی 

تشکیل شده و با نتایج بسیار با ارزشی  همراه شده است.
وی با بی��ان اینکه قرار بود پروژه ه��ای پارکینگ طبقاتی 
شهدای ایرانپور و پارک هشت بهشت در مراسم جشنی با 
حضور استاندار محترم استان اصفهان افتتاح شوند گفت 
: با توجه به س��فری که برای اس��تاندار محترم پیش آمد 
نتوانستیم در خدمت ایشان باشیم و افتتاح پروژه ها به بعد 

از ماه مبارک رمضان موکول شد.
رئیس شورای اسلامی ش��هر افزود: کار ساخت پارکینگ 
طبقاتی شهدای ایرانپور به عنوان کم نظیرترین پارکینگ 
در اس��تان اصفهان با 120 میلیارد ریال به اتمام رس��یده  
وبرخی پروژه های شهر مبارکه در سطح پروژه های ملی 

محسوب می شوند .
طاهری تصریح کرد: پارکینگ طبقاتی شهدای ایرانپور در 
5 طبقه به مساحت 17 هزارو 400 متر ساخت مفید اجرا 
شده که کار روان سازی ترافیک را انجام می دهد و با توجه 
به اینکه  ممکن است در آینده عوارض آلایندگی به شهر 
پرداخت نشود سیاست ما در ساخت این پروژه حرکت به 

سمت درآمدهای پایدار برای ش��هرداری وایجاداشتغال 
برای مردم است وعلاوه براین، پروژه پارک هشت بهشت 
نیز با اعتبار حدود 80 میلی��ارد ریالی و   11 میلیارد ریال 
هزینه آزادس��ازی در 70 هزار متر مرب��ع و در دو فاز اجرا 

شده است.
رئیس شورای اسلامی شهر مبارکه بااشاره به اینکه فاز دوم 
پارک هشت بهشت مابین کوه دهنو و حاشیه زاینده رود به 
تله کابین مجهز می شود گفت : امیدواریم در دوره پنجم 
شورای اس��لامی ش��هر  حدود 37 هکتار دیگر این پارک 
ملی  توسعه پیدا کند.طاهری با بیان اینکه پروژه مجتمع 
تجاری شریعتی که در معارفه شهردارمحترم مبارکه، قول 
آنرا به همشهریان دادیم امروزدر مرحله نازک کاری و آماده 
افتتاح است گفت : خصوصی سازی ، ایجاد اشتغال و کسب 

درآمدهای پایدار از اهداف اجرای این پروژه است.
وی با بیان اینکه خدمت رسانی به مردم محله های شیخ 
آباد، س��رارود و هدایت ترافیک شهر به بلوار شهید ربیعي  
و میدان دفاع مقدس از اهداف اجرای پروژه بلوار شهدای 
طاهری است  گفت : حدود 700 متر از این بلوار آسفالت و 
جدول گذاری شده و حدود یک هزار متر دیگر باقیمانده 

که زیرسازی آن انجام  و فقط به آسفالت نیاز دارد  .

  مش�کل 25 س�اله محل�ه ابراهی�م آب�اد
 برطرف می شود

رئیس شورای اسلامی شهر مبارکه بااشاره به اجرای بخش 
اعظم ادامه خیابان سلمان وادامه آن تااتصال به زمینهای 
ابراهیم آباد   گفت :با توجه به اینکه مردم عزیز محله قلعه 
بیش از 25 سال است که بدنبال این هستند که زمین های 
ابراهیم آباد داخل محدوده خدمات شهری  بیاید، با تلاش 
های نماینده مردم درمجلس ش��ورای اسلامی ، فرماندار  
و ش��هردار مبارکه قصد داریم درزمین های الحاق ش��ده 
ابراهیم آباد   به محله قلعه شهرک مسکونی ایجاد کنیم  تا 

بخشی از گرانی های مسکن  در شهر مبارکه مرتفع شود.
طاهری با بی��ان اینکه پروژه قطار ش��هری با مش��ارکت 
ش��هرداری مبارکه ، مجتمع فولاد مبارکه و ش��هرداری 
زیباشهر بطول 52 کیلومتر در حال اجراست است اظهار 
داشت : آزادسازی 16 کیلومتر معادل 23 درصد از پروژه 
بر عهده شهرداری و شورای اسلامی ش��هر مبارکه است 
،این مژده را به همشهریان عزیز می دهیم که تا الان حدود 
12 کیلومتر از درب فولاد تا میدان شهید نصوحی و میدان 

دفاع مقدس بطور کامل آزادسازی شده است .
وی ب��ه اج��رای پ��روژه مت��روی مبارک��ه نی��ز اش��اره 
کردواظهارداشت:   سال گذشته 24 میلیارد تومان تملک 

در شهرداری مبارکه انجام  و اسناد مناقصه مترو آماده شده 
وبا همکاری سایر اعضای شورای اسلامی شهر مبارکه در 
کمیته تملک  تا امروز 135 جلسه برای آزادسازی برگزار 
شد که باتلاش ش��بانه روزی    12 کیلومتر مسیر مترو  را 

آزادسازی کردیم.
رئیس شورای اسلامی ش��هر مبارکه با بیان اینکه در یک 
س��ال این همه پروژه تعریف کردن  کار س��ختی است و 
زحمت زیادی دارد خاطرنش��ان کرد : از همشهریان عزیز 
تقاضا دارم که کاری نکنیم که غرور ملی خود را زیرسوال 

ببریم .
وی با بیان اینکه خانه فرهنگ محمدیه قرار 
بود امروز آماده  باش��د ولی بنا ب��ه دلایلی تا 
کنون دوبار پیمانکار طرح خارج ش��ده است 
گفت : 65 درص��د کار احداث  پل س��رارود 
هم انجام شده و در پایان سالجاری به مردم 

تحویل داده خواهد شد .
خلی��ل طاه��ری  م��ژده بازگش��ایی پروژه 
ش��هید مدنی  در  روزهای آین��ده رابه مردم 
دادوتصریح کرد : با توجه به اینکه مش��اغل 
مزاحم شهری قرار است از سطح شهر جمع 
شود و به شهرک مشاغل شهری منتقل شود 
امیدواریم بتوانیم در روزهای آینده این کار 

را انجام دهیم.
رئی��س ش��ورای اس��لامی ش��هر مبارک��ه 
باابرازگلای��ه از اینک��ه بیش از 8 ماه اس��ت  
شهرداری و شورای شهر مبارکه 800 میلیون 
تومان جهت خرید دستگاه سی تی اسکن به 
حساب شبکه بهداشت و درمان و بیمارستان  
مبارکه واریز کرده است، گفت : متاسفانه تا 
کنون هیچ خبری از خرید و نصب دس��تگاه 
سی تی اسکن توسط شبکه بهداشت و درمان 
شهرستان مبارکه نیست ومسوولان مربوطه 

باید در این زمینه پاسخگوی مردم باشند.
طاهری ازکمک 300 میلیون  تومانی شهرداری و شورای 
ش��هر مبارکه   به مصلی ها ، حس��ینیه ها و مساجد شهر 
نیزخبردادو اضافه کرد: شهرداری و شورای اسلامی شهر 
مبارکه همچنین مبلغ یک میلیارد و 150 میلیون ریال به 
هیات های ورزشی مبارکه  و یکصد میلیون تومان نیز به 

هیات های مذهبی شهر مبارکه کمک کرده است  .
رئیس ش��ورای اسلامی ش��هر مبارکه در پایان سخنانش  
بااش��اره به س��اخت باغ بانوان مبارکه جهت استفاده 50 
درصد از جمعیت ش��هر و تقاضاهای مختل��ف بانوان در 

این زمینه از افتتاح این پروژه  در اردیبهش��ت ماه س��ال 
95 خبر داد.

   بخش اعظمی از پروژه های ش�هرداری مبارکه 
مربوط به مسائل فرهنگی جامعه است

امام جمع��ه مبارکه گفت : پ��روژه های فراوانی در ش��هر 
مبارکه در حال اجراست که بخش اعظمی از آنهامربوط به 

مسائل فرهنگی جامعه است.
حجت الاس��لام والمس��لمین محمد ج��واد محمدی که 
دیگرسخنران مراس��م ارائه گزارش عملکرد شهرداري و 
شورای اسلامی شهر مبارکه بوددرسخنانی  گفت : مرمت و 
احیاء قلعه نهچیر ، باغ بانوان ، تالار بزرگ شهر و حسینیه 
مرکزی شهر مبارکه کارهای بزرگی هستند که مجموعه 
شهرس��تان از آنها بهره مند می شوند و فقط اختصاص به 

محله ای خاص و شهر مبارکه ندارد.
حجت الاس��لام محمدی با بیان اینکه  50 درصد جامعه 
را بانوان تش��کیل می دهند اظهار داشت : نگاه شهرداری 
مبارکه به  پروژه باغ بانوان فقط به عنوان یک پروژه رفاهی 
نیس��ت و قطعاً اگرنرم افزار خوبی برای آن طراحی ش��ود 

موفقیت خوبی خواهد داشت.
وی با اش��اره به س��اخت تالار بزرگ ش��هر مبارکه گفت : 
س��اخت تالار بزرگ در ش��هر مبارکه کار بزرگی است که 

مردم می توانندازخدمات آن بهره مندشوند.
امام جمعه مبارکه با اش��اره به احداث حس��ینیه و مرکز 
فرهنگی بزرگ شهر مبارکه گفت : نباید نگاه به این پروژه 
به عنوان پروژه محله ای باشد بلکه حسینیه و مرکز بزرگ 
فرهنگی به عنوان یک بخشی از پروژه نمادین شهر مبارکه 
با اس��تفاده های چندمنظوره به کل شهرستان اختصاص 

دارد.
حجت الاسلام محمدی با بیان اینکه باید خیرین و مردم 
هم به یاری هیات امناء و ش��هرداری بیایند تا پروژه شکل 
بگیردیادآوری کرد:یکی از مش��کلات مرکز شهر مبارکه 
عدم وجود پارکینگ ب��ود که در پروژه حس��ینیه و مرکز 

بزرگ فرهنگی در نظر گرفته شده است.
وی در خصوص اینکه  هیات امنای حسینیه 
از 15 نفر از افراد حقیقی و حقوقی در بخش 
های اجرایی و نظارتی تش��کیل ش��ده است 
گفت : اعضای هیات امنای حسینیه مرکزی 
مبارک��ه را معتمدین شهرس��تان ، تعدادی 
از اعضای شورای اسلامی ش��هر و مسئولین 
شهرستان تش��کیل می دهندوبااین ترکیب 
میتواننددرآین��ده برنامه ری��زی های خوبی 

انجام دهند .
حجت الاسلام محمدی با بیان اینکه انتخاب 
هیات امن��ا و وج��ود حمام قدیم��ی ،تاخیر 
زیادی در ش��روع به کار س��اخت حس��ینیه 
بوج��ود آورد افزود : همه مردم و مس��ئولین 
باید دست به دس��ت هم دهند و وارد میدان 
شوند تا کار اجرایی و فرهنگی این چنینی را 

با سرعت و دقت بیشتری پیش ببرند.
امام جمعه مبارکه بااش��اره به  اینکه تا بحال 
بیش از دهها جلس��ه برای س��اماندهی این 
موضوع تشکیل ش��ده اس��ت تصریح کرد : 
احداث حس��ینیه مرک��زی مبارک��ه آرزوی 
دیرینه مردم است و  زمانی به نتیجه می رسد 
که اخلاص در کار وجود داشته باش��د و جنبه سیاسی به 

کار ندهیم و برداشت سیاسی ازاین پروژه نداشته باشیم.
وی افزود : در جریان کار مرکز فرهنگی بزرگ ش��هر باید 

همه مردم وارد میدان شوند تا کار به نتیجه برسد.
حجت الاسلام و المسلمین محمدی با بیان اینکه شایعه 
پراکنی نباید ملاک قضاوت مردم در این زمینه باشد گفت 
:مردم نباید به  حرف و حدیث هایی که از طرف اشخاص 
مختلف ارائه می شود توجهی کنند و فقط باید به مباحثی 
که از تریبون های عمومی و رسمی همانند نماز جمعه و...  

مطرح می شود توجه داشته باشند.

درمراسم ارائه گزارش عملکرد شهرداري و شورای اسلامی شهر مبارکه عنوان شد؛
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 ضرورت عدم موازی کاری 
در ساخت فیلم های تاریخی 

در مناسبت های این چنینی 
 تنها می توانیم  سریال 

» امام علی )ع(« را ببینیم!
گروه س�ینما- هم اکنون که مش��غول مطالعه این مطلب 
هستید، تمام سینماهای کش��ور به مناسبت سالروز ضربت 
خوردن و ش��هادت امام عل��ی )ع( تا روز پنجش��نبه تعطیل 
هس��تند. همین مناس��بت، بهانه بس��یار خوبی است برای 
پرداختن به این موضوع مهم که چرا در س��ینمای ما فیلمی 
درباره » امام علی )ع(« س��اخته نمی شود. حال آن که هنوز 
هم یکی از ماندگارترین ساخته های تاریخی تلویزیون را باید 

سریال باشکوه » امام علی)ع(« بدانیم.
به خوبی می دانید که در سال های اخیر، فیلم » رستاخیز« با 
محوریت زندگی امام حسین )ع( و »محمد )ص(« با محوریت 
زندگی پیامبر ساخته ش��ده که هنوز به اکران نرسیده است.

هم زمان هم فیلم »ث��ارالله« با محوریت زندگی امام حس��ین 
)ع( در حال سخت اس��ت، اما تاکنون هنوز خبری از ساخت 
فیلمی با محوریت زندگی امام علی )ع( به گوش نرسیده، آن 
 هم در ش��رایطی که ایران به عنوان ام القرای جهان اس��ام، 
 هم��واره تاش داش��ته تا س��اخته ه��ای تاریخ��ی وزین و 
معتبری را در جهت شناس��اندن چهره ه��ای خود به جهان 

انجام دهد.
نکته دیگر نیز به اهمیت امامت امام علی )ع( در تاریخ و نگاه 
شیعه مربوط می شود که به عنوان امام اول شیعیان از جایگاه 
والایی برخوردار است و یکی از بیشترین تعداد اسامی مرد در 
ایران را شامل می شود. تمام این موارد را که کنار هم بگذاریم 
به اهمیت س��اخت فیلمی پ��ر و پیمان ب��ا محوریت زندگی 
امیرالمومنان می رسیم که از قضا با توجه به اتفاقات بسیاری 
که در طول زندگی ایشان به وقوع پیوسته، به راحتی می توان 
چند قسمت داستانی با غلظت بالا از آن استخراج کرد که در 
کمال تعجب هنوز کسی حتی پیش��نهادی نیز برای ساخت 

این فیلم فاخر ارائه نداده است.
طبیعتا ش��اید این انتظار بحق باش��د که داوود میرباقری به 
واسطه ساخت سریال »امام علی )ع(« اولین فردی باشد که 
تصمیم بگیرد ورژن سینمایی این کار را جلوی دوربین ببرد؛ 
چون هم تجربه ساخت آثار تاریخی بسیاری را در کارنامه دارد 
و هم، زمان نگارش آن سریال تحقیقات جامعی راجع زندگی 
امام علی )ع( انجام داده است، اما در کمال تعجب وی هیچگاه 
این اثر را در دست تولید قرار نداد و امروز هم بالکل از آن مدیوم 
 تاریخی سازی فاصله گرفته و در حال تجربه دیگر گونه های

 تصویری است.
از س��وی دیگر، برخی موازی کارها نیز س��بب می ش��ود تا 
 نی��روی انس��انی و هزینه ه��ای هنگفتی که خ��رج این آثار 
می شود، به فیلم های تاریخی جدید نرسد. به عنوان مثال، 
احمدرض��ا درویش در مدت هفت س��ال و با ص��رف بیش از 
100 میلی��ارد تومان، » رس��تاخیز« را می س��ازد و از طرف 
 دیگر خبر می رسد عواملی دیگر در حال ساخت »ثارالله« با 
 بودجه ای نزدیک ب��ه این رقم و ب��ا محوری��ت زندگی امام 
حس��ین )ع( هس��تند که طبیعتا نم��ی تواند اتف��اق خیلی 

خوشایندی باشد. 
ش��ما ببینی��د مجی��د مجی��دی چط��ور توانس��ته زندگی 
 پیامب��ر )ص( را در س��ه قس��مت مج��زای س��ینمایی 
برنامه ریزی کند: س��ری اول فیلم، از کودکی تا 9 س��الگی، 
س��ری دوم از 9 س��الگی تا زمان بعثت و سری س��وم هم از 
 زمان بعث��ت تا پای��ان عم��ر پیامب��ر را در بر می گی��رد؛ یک 
 س��ه گان��ه شس��ته رفت��ه و کام��ل درب��اره ش��خصیت 
رس��ول الله ک��ه صاب��ت محتوای��ی و مهندس��ی ش��ده 
 خوب��ی دارد و کار م��وازی دیگ��ری درباره این ش��خصیت

 نمی تواند انجام شود.
چقدر خ��وب بود ک��ه بودج��ه هنگفتی که در ح��ال حاضر 
خ��رج تولید »ث��ارالله« م��ی ش��ود، خ��رج تولی��د فیلمی 
با محوریت ام��ام علی )ع( و ی��ا امام رضا)ع( می ش��د تا این 
خاء بزرگ در س��ینمای ما تا ای��ن میزان به چش��م نیاید.

س��ینمای غرب باره��ا فیل��م ه��ای مس��تقلی از پیامبران 
خ��ود س��اخته، ام��ا م��ا در مناس��بت ه��ای ای��ن چنینی 
 باید به مانند هر س��ال چش��م به س��ریال »ام��ام علی )ع(«

 بدوزیم.
در این زمین��ه، تصمیم گیری از س��وی یک نهاد مس��تقل 
 در س��ازمان س��ینمایی، امری محتوم و ضروری محس��وب 
می شود تا ضمن عدم انجام موازی کاری های سنگین، یک 
سری خاهای سینمایی نیز در زمینه شخصیت های دینی 

ما پر شود. 

گزارش
گروه سینما
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 س��یروس مقدم که این ش��ب ها س��ریال »پایتخت 4« را به روی آنت��ن دارد، در 
گفت و گو با خبرنگار اصفهان زیبا گفت: متاس��فانه تصمیم مس��وولان برای تولید 
قسمت چهارم پایتخت کمی دیر گرفته شد، اما ما بافاصله کار را شروع کردیم و آن 

را به پخش رساندیم.
وی در م��ورد برخ��ی نگران��ی ه��ا از باب��ت امکان نرس��یدن س��ریال ب��ه پخش 
 گف��ت: بله، در ابت��دا این نگران��ی در ما وجود داش��ت، ام��ا با تاش ش��بانه روزی

توانستیم کار را به موقع برس��انیم. کارگردان س��ریال »پایتخت« افزود: ضمن آن 

 که هم اکنون به دلیل عدم پخش س��ریال در لیالی قدر، دیگر نگرانی خاصی از این 
بابت نداریم.

مقدم در پایان گفت: همچنان در ش��یرگاه مازندران مشغول ضبط هستیم. سناریو 
همین جا نوشته می شود و معلوم نیس��ت بخواهیم به لوکیشن دیگری نقل مکان 

کنیم یا خیر. 
وی تصریح کرد: اما بدانید که اتفاقات جذابی در قسمت های بعدی رخ می دهد که 

امیدوارم بتواند رضایت مردم را به همراه داشته باشد.

 بیتا فرهی، س��تاره س��ال های دور س��ینمای ای��ران که این س��ال ها به ش��دت 
کم کار اس��ت در گفت و گو ب��ا خبرنگار س��ینمایی اصفهان زیبا گف��ت: الان چند 
روزی می ش��ود که ب��ازی در فیل��م آقای موس��ائیان را ش��روع کردم. ی��ک فیلم 
 دوس��ت داش��تنی به نام » قش��نگ و فرن��گ« که لوکیش��ن بازی م��ن در جزیره

 کیش است.
این بازیگر درباره کم کاری خود گفت: بازی را دوس��ت دارم، اما نمی توانم س��ابقه 
 خودم را به هر دلیلی خراب کنم. پیشنهاداتی به من می شود، اما فیلمنامه ها خیلی

 ضعیف هس��تند.کم پیش می آید فیلمنامه ها آن طوری باش��ند که با س��لیقه من 
جور در بیاید.

فرهی ادامه داد: مطمئنم که این وضعیت تنها برای من نیست و بسیاری از بازیگران 
که دغدغه انجام کار خوب دارند، ش��اید س��الی یک کار هم بازی نکنند که البته به 

عقیده من، حق هم دارند.
 او در پایان تاکید می کند: دغدغه معاش یک طرف ماجراست و دغدغه حفظ آبرو، 

طرف دیگر ماجرا.

» سیروس مقدم« در گفت و گو با اصفهان زیبا:

دیگر نگرانی خاصی نداریم
»بیتا فرهی« در گفت و گو با اصفهان زیبا: 

مشغول بازی در فیلم وحید موسائیان هستم

در این ش��ب های پر خیر و برکت، در تالار هنر 
نما

 سی
روه

گ

اصفهان اتفاق فرخنده ای در جریان است. این 
 تالار در این ش��ب ها، اق��دام به اک��ران رایگان 
فیلم های بدنه اصلی تاریخ سینما گرفته و توانسته 
جمعیت انبوهی از طرفداران سینما را به سمت 
خود بکشاند. فارغ از صرف هوشمندی بالا در انتخاب 
فیلم ها، این حرکت تالار هنر که در گذشته نیز به صورت 
کج��دار و مریز انجام می ش��د، س��بب نهادینه کردن 
 اقدامات س��ینمایی این چنینی در گوشه و کنار شهر 
می شود، آن هم در شرایطی که تمام سینماهای ایران 
توانس��ته اند در طرح اکران افطار تا سحر به سود قابل 
توجهی برسند، سینماهای اصفهان همچنان به همان 
چارت سئانسی همیشگی خود پایبند هستند و انگار نه 
انگار که هم اکنون در ماه رمضان به سر می بریم و این 
سینماها برای فرار از رکود ظاهری، باید دست به دامان 
ترفندهایی برای فروشی بیشتر به نسبت ایام عادی سال 

باشند. سینماهایی که حتی حاضر نیستند از شیوه موفق 
سینماهای تهران نیز گرته برداری کنند و تمام افتخار 
خود را این می دانند که آخرین س��ئانس آنها، 20:30 
دقیقه است یعنی زمانی که خورشید غروب نکرده! به 
عبارتی در این فصل، سینماهای اصفهان سئانس شبانه 
ندارند.هر چند روی صحبت ما اکنون پرداختن بیشتر به 
این بحث نیست و در آینده به شکل مفصل به تشریح آن 

خواهیم پرداخت.
 این حرک��ت تالار هن��ر در ش��رایطی ی��ک غنیمت 
تمام عیار محسوب می شود که سینماهای فعال شهر 
نتوانستند یا بخوانید »نخواس��تند« خود را هماهنگ 
با طرح کشوری افطار تا س��حر کنند و از سوی دیگر، 

 بس��یاری از نهادهای فرهنگی ش��هر که م��ی توانند 
جریان های این چنینی را حداقل در طول ماه مبارک 
رمضان برای مخاطبان خود اجرایی کنند روزه سکوت 
اختیار کرده اند، آن هم به دلایل مختلفی که مطمئنا 
تنها برای خودش��ان محترم و معقول است. به عنوان 
مثال یک مرکز فرهنگی معتبر چون فرش��چیان، چرا 
باید در طول س��ال و ی��ا حداقل در طول م��اه مبارک 
رمضان طرح��ی مانند آن چ��ه در تالار هن��ر در حال 
اجرا ش��دن اس��ت را پیاده نکند؟ آیا می شود نداشتن 
 مالک برای اجرایی کردن این ط��رح را دلیلی متقن و 

قانع کننده برشمرد؟
یا تالارها و فرهنگسراهای بس��یاری که اصفهان دارد، 

آیا نمی بایست در این ماه، به یک رونق و طرح جدیدی 
برس��ند؟ به ضرس قاطع می توان ادعا کرد که بیش از 
نیمی از فرهنگس��راهای پایتخت، در طول سال، اقدام 
به اکران فیلم ه��ای روز و دع��وت از عوامل فیلم برای 
برگزاری نشس��ت کرده و با پولی ک��ه از فروش بلیت 
درمی آورند، به س��ودآوری بالایی می رسند، حال آن 
که این اتف��اق در اصفهان اصا محل��ی از اعراب ندارد. 
این در حالی اس��ت که با پول ف��روش بلیت به راحتی 
می توان هزینه های ایاب و ذه��اب میهمانان تهرانی 
را درآورد و ب��ه س��ودآوری نیز فکر کرد. م��اه رمضان، 
یک فرصت بس��یار طایی ب��رای پیاده ک��ردن طرح 
 های این چنینی اس��ت؛ چرا که میزان استقبال بالاتر 

 می رود و با چند بار اجرای موفق این طرح ها، تبلیغات 
بی حصری نیز برای آن صورت گرفته و زمینه بس��ط 
آن در تمام س��ال به وجود می آید. بی شک این اقدام 
تالار هنر، خواه ناخواه توس��ط نهادهای دیگر در طول 
س��ال انجام خواهد ش��د. نمی ش��ود در برابر خواست 
 فرهنگی مردم ایستاد. فقط نگرانی از این بابت است که 
جریان های این چنینی از حرکت لاک پش��تی خارج 
شده و سرعت بیشتری به خود بگیرند و از مزایای بازی 

برد – برد، هم نهادها بهره مند گردند و هم مردم.
از همین جا باید یک دست مریزاد و خداقوت به مسوولان 
اجرایی تالار هنر گفت که چنین طرح طایی را برای این 
شب ها برنامه ریزی کردند. فرصت تماشای فیلم های 
تاریخ سینما بر روی پرده، امکانی نیست که به راحتی 
 برای همه پیش بیای��د، بنابراین از ش��ما می خواهیم 
 ش��ب ها به این اک��ران های رای��گان بروی��د و نهایت 

لذت را ببرید.

 گزارش اصفهان زیبا از اقدام سنجیده تالار هنر اصفهان در این شب ها و ضرورت همگرایی دیگر نهادها در انجام کارهای این چنینی 

ضرورت شتاب در خیز آرام جریان سینمایی اصفهان

گروه سینما

پشیمانی جیمز کامرون از 
فروش حقوق »ترمیناتور« 

تنها به مبلغ یک دلار!
قبل از خلق فیلم های مع��روف »تایتانیک« و »بیگانگان« 

جیمز کامرون یک کارگردان ناشناخته کانادایی بود.
 به گزارش فارس، فروش حقوق فیلم معروف »ترمیناتور« 
تنها به مبل��غ ی��ک دلار در دهه 80 می��ادی بزرگ ترین 
پشیمانی جیمز کامرون، کارگردان مشهور هالیوود است. 
تا قبل از ترمیناتور، فیل��م »تخم ریزی ماهی ها« تنها فیلم 
دارای اعتبار برای جیمز کامرون بود. کسی او را نمی شناخت 
و نمی توانست به او اعتماد کند که فیلم ترمیناتور را بسازد، آن 

هم فیلمی در مورد روبات هایی که در تخیل کامرون بودند.
جیمز کامرون برای تبدی��ل رویایش به واقعیت مجبور بود 
حقوق فیلم را به مبلغ باور نکردنی یک دلار بفروشد تا بتواند 

آن را کارگردانی کند.
س��ال 2009 کامرون به »تورنتو س��ان بک« اعام کرد که 
 حقوق فیلم اصل��ی ترمیناتور را به مبلغ ی��ک دلار به گیل 
آن هارد، تهیه کننده فیلم فروخته است که نتیجه این فروش 
به جیمز کامرون اجازه کارگردانی ترمیناتور را می داد. فیلم 
ترمیناتور با بودجه ای ش��ش میلیون و 400 هزار دلاری، 
مبلغ 78 میلیون و 400 ه��زار دلار فروش کرد و بعد چهار 
سری دیگر از آن ساخته شد و به صورت سریال تلویزیونی 

نیز پخش شد. 
جیمز کامرون امروزه از اوضاع بسیار خوبی برخوردار است، اما 
هنوز عمیقا از تصمیم آن زمان برای فروش حقوق ترمیناتور 

به مبلغ یک دلار بسیار پشیمان و متاسف است.
کامرون می گوی��د: »ای کاش حقوق ترمینات��ور را به یک 
دلار نمی فروختم. اگر ماش��ین زمان وجود داشت به عقب 
بازمی گشتم و آن را نمی فروختم.« نکته جالب اینکه تهیه 
کننده ترمیناتور از زمان پخش این فیلم در س��ال 1984 تا 
کنون رقم یک میلیارد و 400 میلیون دلار از حق امتیاز این 

فیلم درآمد کسب کرده است.

خبر  

گزارش اصفهان زیبا از فیلمی که با تمام ارزشمندی خود، به خاطر یک اشتباه کریه می شود 

تفاوت های تنابنده »پایتخت«  با تنابنده »گینس« !
محسن تنابنده حتی زمانی که برای دو 

ت 
ف��

و ال
��ر

مه

فیلم »س��نگ آخر« و »هفت دقیقه تا 
پائیز« موفق به دریافت سیمزغ بلورین 
جشنواره فجر ش��د، باز هم برای مردم 
آشنا نبود. او دقیقا به واسطه به کارگیری 
درس��ت الم��ان ه��ای کم��دی رفت��اری در 
»پایتخت«، به چهره ای 
محب��وب می��ان مردم 
تبدیل شد؛ اتفاقی که به 
دلیل سختی ها و احاطه 
بالایی که این 

گونه می طلبد، چندان در سینما و تلویزیون 
کشورمان به کار گرفته نشده. در اینکه تنابنده 
با پایتخت کار بزرگی انجام داده اس��ت جای 
شکی نیس��ت، اما تعجب کار آنجایی است که 
وی در نخستین فیلم بلند سینمایی خود نیز 
همین ه��دف را در پیش گرفت��ه، اما چندان 

معتقد به اصول اخاقی نبوده است.
تنابنده در »گینس« باز هم دست روی کمدی 
رفتاری می گذارد و ب��از هم می تواند به مانند 
پایتخت، مخاطبان بس��یاری را با خود همراه 
کند، اما ایراد بزرگی که ای��ن روزها برای این 
فیلم مطرح است و حتی منجر به تحریم این 
فیلم از سوی س��ینماهای حوزه هنری شده، 
تاکید بیش از اندازه فیلم بر روی برخی اصول 
غیراخاقی است؛ آن هم در شرایطی که فیلم 
در حضور عطارانی که این روزها پرفروش ترین 
بازیگر سینماست، نیازی به این قبیل کارهایی 
که تنها به دلی��ل خنداندن مخاط��ب به کار 

گرفته می شود ندارد.
کام صریح آن ک��ه ارزش نداش��ت تنابنده، 
نخس��تین فیل��م خ��ود را این گونه زش��ت و 
غیراخاقی کند؛ در فیلمی که مصمم اس��ت 
ترمز خاقیت های فردی و کامی اساتید فعلی 
کمدی به دلیل جاافت��ادن کمدی رفتاری 
و دوری از فض��ای کمیک همیش��گی 
کشیده شده، حضور یک 
کاراکتر )برادر سوم( با آن 

ش��مایل و بدون کارکرد پیش برنده در طول 
داستان که تنها نشانه کمدی مرسوم همیشگی 
)که جدا از کمدی رفتاری اس��ت( است، چه 
دلیلی می تواند داشته باش��د؟ کاراکتری که 
بیش��ترین الفاظ بی اخاقی از جانب او صادر 
می ش��ود. فیلم تا جایی به این کاراکتر اجازه 
پیش��روی در ش��مایل کمدی های مرسوم را 
می دهد که از آن س��وی بام پرت می ش��ود. 
اس��تفاده پی در پی و مفرط این شخصیت از 
برخی بی اخاقی ها واقعا شک برانگیز است، 
آن هم در فیلمی که در لایه های زیرین خود، 
 به اصول اخاقی پایبندی نشان داده و در برابر 
کنش مندی بی اخاقی های نشان داده شده 
در طول داس��تان، گارد می گی��رد حال خود 
موید این بی اخاقی است که ضربه ای بزرگ 
 به ادب ورزی اخاقی فیلم می زند و مطمئنا،

مهم تری��ن نکته منف��ی ای خواه��د بود که 
مخاطبان، پس از تماش��ای فیلم به آن اشاره 

خواهند کرد.
تنابنده از هم��ان فرمول امتح��ان پس داده 
»پایتخت« ب��رای »گینس« اس��تفاده کرد و 
نتیجه هم گرفت؛ حداقل��ش آن که این فیلم 
یک سر و گردن بالاتر از »نهنگ عنبر« ی است 
که هم زمان با این فیلم در حال اکران است و 
بازیگر اصلی هر دو فیلم نیز عطاران اس��ت اما 
حیف که با اس��تفاده از اصول غیراخاقی که 
اصا نیاز این فیلم نب��ود، آن را خراب کرد و با 

تحریم سینماهای حوزه، اجازه فروش حداقل 
دوبرابری، از این فیلم گرفته شد؛ یک تصمیم 

اشتباه که نه تنها ساحت 
 فیل��م را خدش��ه دار
ک��رد، بلک��ه ضرب��ه 
جب��ران ناپذیری نیز 

به فروش آن 
زد.

با توجه به اکران چند فیلم مهم در ماه مبارک رمضان 

نما
 سی

روه
گ

امسال، بازیگران چهره بیشتری به نسبت ماه رمضان های 
سال گذشته روی پرده هس��تند و همین سبب شده تا 

فروش رمضان امسال، رونق بیشتری داشته باشد.
از رضا عطاران آغاز می کنیم که تنه��ا بازیگر بفروش 
بی چون و چرای این روزهای س��ینمای ایران است. عطاران 
هم اکنون دو فیلم »نهنگ عنبر« و »گینس« را به روی پرده 
دارد که هر دو فیلم، با فروش��ی خیره کننده مواجه شده اند، 
به گونه ای ک��ه رقم فروش هر یک از ای��ن فیلم ها با وجودی 
که سینماهای پایتخت در سئانس های قبل از افطار، نیم بها 
هس��تند، گاها به 70 میلیون تومان می رس��د که این میزان 
فروش، بسیار بالاتر از فروش یک آخر هفته معمولی محسوب 
می ش��ود. طبیعتا س��هم عطاران در این فروش اس��تثنایی، 
غیرقابل کتمان است. عطاران، انتخاب های بسیار خوبی انجام 
می دهد و تقریبا می توان ادعا کرد که او در طول دو، سه سال 

اخیر، حتی یک انتخاب اشتباه نیز نداشته است. 
انتخ��اب ه��ای او ف��ارغ از آن ک��ه به فیل��م های��ی ماندگار 
منجر می ش��وند، بلک��ه رگه های دیگ��ری از ب��ازی او را نیز 
نش��انه م��ی گیرن��د. عط��اران در »نهن��گ عنبر«یک��ی از 
حس��ی تری��ن و بهترین ب��ازی ه��ای تم��ام عمر خ��ود را 
انج��ام داده و در »گین��س«، از عط��اران حرکت��ی و کامی 
همیش��گی فاصله گرفته و ب��ازی جدیدی ارائه داده اس��ت.

 عط��اران، این روزها غنیمت بازیگری س��ینمای ماس��ت که 
خیلی ها می خواهند با او کار کنند.

 به��رام رادان در »عص��ر یخبن��دان« ب��ازی س��ردی دارد.
نمی تواند امضای بازی خود را پای این نقش بزند؛ چون نقشی 
دراماتیزه ندارد و تنها حضور فیزیکی او مهم است که طبیعتا 
هر فرد دیگری نیز می توانست عهده دار آن شود. رادان پس 

از سنتوری، انتخاب خوبی نداشت و روز به روز کمرنگ تر شد. 
اتفاقی که حتی خود او در چند گفت و گو به آن اذعان داشت.

مهناز افشار در »نهنگ عنبر« توانسته دلبرانگی های جدیدی 
که لازمه نقش اس��ت را نش��ان دهد که تا به حال بروز نداده 
بود. بازی افش��ار در این فیلم بیش از آن ک��ه متکی به کام 
و خاقیت فردی باش��د، وابس��ته به لحن و زبان بدن اس��ت؛ 
 مش��کلی که افش��ار در فیلم های درام به ش��دت از آن رنج

می برد، اما در »نهنگ عنبر« به واس��طه کم��دی بودن آن، 
به خوبی توانس��ته بر این مش��کل فائق آمده و به دست آورد 

جدیدی در فن بیان دست یابد.
حمید فرخ نژاد نیز این روزها فیلم »یاسین« را به روی پرده 
 دارد؛ فیلمی ک��ه روزانه در تهران کمت��ر از 200 هزار تومان 
می فروشد. فیلمی که داستان کم رمقی دارد، اما حتی حضور 
فرخ نژاد نیز نتوانس��ته کمکی به فروش این فیلم نماید. البته 
فرخ نژاد در این فیلم برگ برن��ده ای رو نکرده و همان بازیگر 

همیشگی با همان لحن و اکت است.
محسن تنابنده در »گینس« یکی از کم غلظت ترین نقش های 
کمدی خود را بازی کرده است که البته ایجاب نقش است، آن 
هم در فیلمی به شدت موقعیت پرور. تنابنده در این فیلم، از 
تکیه کام فاصله گرفته و همه چیز را به موقعیت می سپارد و 
با آگاهی از عدم انجام خاقیت های فردی و در صحنه، کمک 

موثری به پیشروی موقعیت ها کرده است.
مهتاب کرامت��ی در » عص��ر یخبندان« یک ب��ازی معمولی 
انجام داده است که مش��ابه آن را بارها در کارنامه دارد. اصولا 
 »عصر یخبن��دان« فیلم بازی نیس��ت و تاش��ی برای عمق 
شخصیت شناسی در سناریوی این فیلم صورت نگرفته است 
هم چنان که دیگر بازیگران فیلم نظیر فرهاد اصانی و سحر 
دولتشاهی نیز نمی توانند اتفاق خاصی را در بازی رقم بزنند.

همان گونه که دو هفته پیش نیز عنوان کرده بودیم، کیفیت 
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دو برند تلویزیونی ماه رمضان امسال، به نسبت سری های 
قبلی خود به ش��دت پایین آمده و همین، اتفاقات خوبی را 

برای دست اندرکان این دو برند و مخاطبان رقم نزده است.
احسان علیخانی در حالی در برنامه جمعه شب خود برای 
دقایقی تریبون »ماه عس��ل« را اختصاصی کرد و به دفاع از خود 
پرداخت که ش��اید اصا نیازی نبود در میان ای��ن همه انتقادی 
 که از برنامه می شود، دس��ت روی موضوعی بگذارد که خیلی ها 
می دانستند حقیقت ندارد. باور اینکه تلویزیون در این برهه زمانی 
بخواهد به یک مجری و تهیه کننده مناسبتی خود، یک میلیارد و 
200 میلیون تومان برای 30 ش��ب اجرا بدهد، به شدت بعید بود 
آن هم در ش��رایطی که این موضوع، هفته ها پیش در شبکه های 
اجتماعی مطرح شده و طرح دوباره آن از سوی علیخانی، نبش قبری 
دوباره بود، اما به نظر نمی رسد علیخانی زیرک، چنین حرکتی را 
عمدی انجام داده باشد؛ چرا که صحبت هایی شنیده می شود از 
اینکه نمایندگان مجلس خواس��ته اند وضعیت مالی برنامه »ماه 
عسل« شفاف سازی شود و پیش کشیدن این صحبت که احساس 
می شود با میهمان برنامه ساخت و پاخت شده بود، شاید به دلیل 

انصراف نمایندگان از اصرار روی این موضوع باشد.
به هر حال، دلیل هر چه که بود و سخن از روی عمد یا سهو منعقد 
شده باشد، اش��کالات »ماه عس��ل« ،  فراتر از آن است که از میان 
 هجمه انتق��ادات، به یک موضوع حاش��یه ای پرداخته ش��ود. در

 » ماه عسل« امسال، مخاطب شاهد دعوت از میهمانانی است که 
زندگی هایشان در س��ال های قبل از طریق رسانه های مختلف و 
مشاهدات میدانی حداکثری تشریح شده و هیچ تازگی و غافلگیری 
جدیدی به همراه ندارد؛ یعنی دست اندرکاران این برنامه، 11 ماه 
 تاش کردند تا به جایی برس��ند تا فردی ک��ه کارش پاک کردن

شیشه های برج است و نظایر این فرد را به برنامه دعوت کنند؟! اگر 

این طور باشد که هر مجری تازه کاری نیز می تواند در نخستین کار 
اجرای خود، چنین رویه ای را پیش گیرد؛ پس سابقه چندین ساله 
برنامه به چه کار می آید؟ احسان علیخانی شومن خوبی است؛ به 
درستی می تواند مباحث مطروحه در برنامه را در ذهنش مهندسی 
کرده و زمینه را برای چالشی پیش بردن گفت و گوها و راحت بیان 
کردن حرف های میهمانانش فراهم کند، اما یک اش��کال بزرگ 
در اج��را دارد و آن اینکه خیلی حرف می زن��د؛ یعنی تایم کامی 
این ش��ومن به راحتی، بالغ بر نیمی از برنامه است و تحمل اینکه 
یک ش��ومن که اجرای یک برنامه مصاحبه محور را برعهده دارد 
تا این میزان حرف بزند، خیلی س��خت اس��ت؛ چرا که در ابتدایی 
ترین فرض ممکن، مخاطب آمده تا سخنان میهمانانی را بشنود 
که برای او تازگ��ی دارد، نه اینکه به وعظ ش��ومنی گوش فرا دهد 
 که هر شب او را می بیند.آن هم س��خنانی با نگاه از بالا به پایین و 
نصیحت وار علیخانی که احساس نمی شود تاثیرگذاری حداقلی هم 
داشته باشد.»ماه عسل«  94 تنها دارد از برندش خرج می کند. دیگر 
از آن برنامه جریان ساز و تلنگرزننده به فطرت آدمی خبری نیست.

برنامه سازان راه را به کلی اشتباه رفته اند و حاصل آن شده که در 
رسانه ها و شبکه های اجتماعی، از این برنامه به عنوان بازی کننده با 
احساسات مردم برای درآوردن اشک آنان نام برده می شود. درست 
است که منتقدان همواره در صف ابتدایی و مردم به عنوان آخرین 
پشتیبان و سد دفاعی یک اثر هنری محسوب می شوند، همان گونه 
که»پایتخت 4« با آن کیفیت نازل داد منتقدان را درآورده، اما مردم 
هنوز هم به واسطه یک سری نوستالژی ها آن را دوست دارند و پشت 
کار ایستاده اند، اما در مورد »ماه عسل«، این پشتوانه در حال تخریب 
و رسیدن به تعداد حداقلی است. احسان علیخانی که در طول این 
سال ها، بارها از زیرکی خود استفاده ای بهینه به عمل آورده، هم 
اکنون می بایست طرحی نو دراندازد و اجازه ندهد برند برنامه اش به 

همین راحتی از دست رفته و مورد تمسخر قرار بگیرد.

گزارش اصفهان زیبا از بازیگران اکران ماه رمضان 

یک نیمه پر و یک نیمه خالی لیوان !
نقدی بر وضعیت کیفی » ماه عسل« و خطراتی که این برنامه را تهدید می کند 

چرا احسان علیخانی از زیرکی همیشگی خود استفاده نمی کند ؟!

  



تعطیلی مسابقات در شب های قدر
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گذشته برگزار و نتایج آن به شرح زیر حاصل شد:
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همراه با مولای عرشیان
گروه ورزش
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این روزها در نقل و انتقال بازیکنان شرط و شروط هایی 
دیده می ش��ود که از اصول حرفه ای به دور است 
و عجیب اس��ت که برخی باش��گاه ها نیز هر آنچه 

بازیکنان می گویند را می پذیرند.
 نقل و انتقالات لی��گ برتر به روزه��ای اوج خود 
رس��یده اس��ت. باش��گاه ها انتخاب ه��ای خود را 
کرده اند و بازیکنان هم دورهای خ��ود را زده اند، 
بازارگرمی ه��ا انجام ش��ده و حالا وق��ت انتخاب 

رس��یده اس��ت. وقت انتخاب تیمی که یک فصل 
می خواهند در آن بازی کنن��د. اما نقل و انتقالات 
امسال با س��ال های گذش��ته کمی تفاوت دارد. 
تفاوتش هم در خط و ربط هایی است که در انتقال 

بازیکنان به تیم ها دیده می شود.
زمانی در تیم مل��ی بازیکن��ان ملی پوش عصای 
دست سرمربی بودند و به جز فوتبال فکر دیگری 
نداشتند، مثلا حتی زمانی که علی پروین سرمربی 

تیم ملی بود هراس��ی نداشت که هشت بازیکن از 
استقلال را در ترکیب اصلی تیم ملی بازی بدهد 
چون هیچ خط و ربطی در تیم ملی وجود نداشت. 
اما حالا بازیکنان شاغل در لیگ برتر هنگامی که 
می خواهند با باش��گاه های خود ق��رارداد ببندند، 
اقدام به گنجاندن متمم و آپشن می کنند و حتی 
امسال شرط و شروط گذاش��ته اند که مثلا فلان 
بازیکن هم باید به تیم مدنظر بیاید، چون در تیم 

ملی با او هم بازی است.
نکته جالب اینجاست که تعدادی از این بازیکنان 
تا روزهای آخر فصل نقل و انتقالات قرارداد خود 
را امض��ا نمی کنند تا تکلیف بازیکن مدنظرش��ان 
مش��خص ش��ود. چیزی که تا همین چند س��ال 
پیش در تیم ملی دیده نمی ش��د و مثلا کاپیتان 
وقت پرس��پولیس هیچ وقت ش��رط نمی کرد که 
علی کریمی باید به این تیم برگ��ردد، چون او در 
تیم ملی هم بازی اش اس��ت یا ب��ه نوعی حامی او 

محسوب می شود.

زمان��ی که هم��ه می دانس��تند عل��ی کریمی در 
اس��تیل آذین حض��ور دارد و بارها علاق��ه اش را 
به پرس��پولیس نش��ان داد، هیچ ملی پوش��ی از 
پرس��پولیس ش��رط نکرد که کریمی به این تیم 
برگردد، وگرنه ق��راردادش را تمدید نمی کند! اما 
حالا شرایط فرق کرده و فوتبال ما به روزی دچار 
ش��ده که بازیکنان ملی پوش ش��رط می کنند که 
فلان بازیکن باید به این تیم بیاید و کار را به جایی 
می رس��انند که تا روزهای آخر نق��ل و انتقالات 

قرارداد خود را امضا نمی کنند.
به گزارش ف��ارس، نمونه بارز اتفاقات اینجاس��ت 
که فصل گذش��ته در تیمی مثل اس��تقلال امیر 
قلعه نویی باره��ا اعلام کرد تع��دادی از بازیکنان 
نباید به تیم ملی دعوت ش��وند و شاید حتی این 
مساله دامن خود سرمربی استقلال را هم گرفت، 
اما او پای حرفش ایستاد و ضربه خورد، اما از اصول 
خود کوتاه نیامد. او به ک��رات در مصاحبه هایش 
اش��اره کرد تعدادی از بازیکنان ن��ا آماده تیمش 

مثل حیدری، بی��ک زاده، صادقی و حتی کریمی 
مصدوم نباید به تیم ملی دعوت شوند. چون شاید 
او احساس کرده بود دعوت ش��دن این نفرات به 
تیم ملی، عواقبی دارد که به ضرر اس��تقلال تمام 

می شود.
حالا هم شرایط به شکلی پیش رفته که مظلومی 
بازیکنان��ی مثل صادق��ی، بیگ زاده و ف��روزان را 
از تیمش کنار می گذارد تا به نوعی ملی پوش��ان 
تیمش را کم کن��د و اتفاقاتی را ک��ه به قلعه نویی 
ضرب��ه زد، گریب��ان او را نگیرد. ام��ا حکایت این 
روزهای فوتبال م��ا، حکایت کاریکاتوری اس��ت 
که روز گذشته در یکی از رس��انه ها منتشر شده 
ب��ود، کاریکاتوری که نش��ان م��ی داد در فوتبال 
روز دنیا هم��ه مش��کلات روی دوش بازیکنان و 
مربی است و آنها وظیفه دارند تیم را موفق کنند 
و پاسخگوی هوادار باش��ند، اما در اینجا بازیکنان 
 روی دوش باشگاه ها هستند و به نوعی از باشگاه ها

 سواری می گیرند.

تیم هاي اصفهاني که خیلي عجیب و غریب از روي 
دس��ت هم کپي مي کنند حتي اردوي پیش فصل 

خود را نیز در یک مکان برگزار خواهند کرد. 
آنها فصل گذشته از روي دس��ت هم کپي کردند و 
جام گرفتند، از روي دس��ت یکدیگر کپي کردند و 
تمریناتشان را درست در 30خرداد ماه شروع کردند 
و حالا درس��ت از اواخر این هفته ب��ه اردوي ترکیه 
خواهند رفت و جالب اینکه شروع اردوي هر دو تیم 

نیز در کمپ بلو است.
اهداف سه گانه هر دو تیم در فصل آتي باعث شده 
است تا این چنین فعالیت دو باشگاه نظم و انضباط 
یابد و براي دس��تیابي به اهداف گام بردارند. البته 
نباید فراموش کرد که سپاهان و ذوب آهن در بازار 
نقل و انتقالات نیز دقیقاً رویکردي مشابه داشتند و 
با حفظ بازیکنان فعلي تنها در چند پست مهره هاي 
خود را تقوی��ت کردند،  هر چند ک��ه ذوب آهن باز 
هم تیمش را جوان تر کرد و س��پاهان بزرگانش را 

حفظ کرد.

  گرداني در ترکیب سپاهان
مهم ترین خبر دیروز  بازار نقل و انتقالات به پیوستن 

مدافع چپ تراکتورسازي به سپاهان باز مي گردد. 
حبیب گردانی مدافع فصل قبل تراکتورس��ازی به 

سپاهان پیوست.
حبیب گردانی که از پرسپولیس هم پیشنهاد داشت 
با سپاهانی ها توافق کرد و قراردادی یک ساله با این 
باشگاه اصفهانی بست. او در پست دفاع چپ بازیکن 
جدید سپاهانی ها محسوب می ش��ود و احتمالاً با 
خرید او احس��ان حاج صفي نیز در صورت ماندن با 
فراغ بال در پس��ت هافبک چپ بازي خواهد کرد و 
شاید عرصه براي پاپي تنگ تر ش��ود. به هر حال با 
میني بمبي که سپاهان دیروز ترکاند کمي معادلات 

این تیم پیچیده تر شد.
خبر دیگ��ر از اردوي س��پاهاني ها اینک��ه رحمان 
احمدی هنوز قراردادش را با سپاهان تمدید نکرده 

است اما با این تیم تمرین می کند.
رحمان احمدی، دروازه بان سپاهان قراردادش را با 
سپاهان امضا نکرده، اما به خاطر توافق با مسوولان 
باشگاه در تمرینات شرکت می کند. احمدی به گفته 
مسوولان باشگاه ظرف یکي، دو روز آینده قراردادش 
را با سپاهان ثبت می کند و در اردوی ترکیه همراه 

این تیم حضور دارد.

   بمب ذوب آهن سید جلال است؟
رسانه ها این خبر را منتش��ر کرده اند که مدافعي 
که تا همین فصل گذشته برایش دعوا بود در حال 
حاضر مشتري ندارد. سید جلال حسیني را تیمي 
نمي خواهد؟  واقعا؟! ولي نکته جالب اینکه یکي از 
روزنامه ها خبر از ذوبي شدن او داده و این خبر در 
نوع خود جالب توجه اس��ت. در مورد پیشنهادي 
س��رخابی او هم باید گفت مظلومی ابتدا می گفت 
بازیکن پرسپولیس��ی نمی خواهد، ام��ا نظری در 
آخرین مصاحبه خود اعلام کرد:»در لیس��تي که 
مظلومي به ما داده بود نام س��ید جلال حس��ینی 
دیده می ش��د« با این وجود کمیته نقل وانتقالات 
استقلال مدافعان دیگری جذب کرد و مدعی است 
که با حسینی تماس گرفته اند و او سر قرار حاضر 
نشده  است. حال معلوم نیست این هم یکی دیگر از 
حرف های متناقض استقلالی ها در این رابطه بوده، 
یا واقعا سیدجلال آبی ها را سر کار گذاشته  است. 
شاید او س��بزپوش ش��ود که اگر این چنین شود 

اتفاقي جالب رخ داده است.
و اما اخبار نقل و انتقالات را با یک شایعه به پایان 
مي بریم. برونو س��زار کوریا همان بازیکنی اس��ت 

که اواخر س��ال 90 از لیگ ارمنستان به ایران آمد 
و با س��پاهان قراردادی یک و نیم ساله بست. این 
مهاجم برزیلی، اما تنها به یک س��وم از زمان تعهد 
خود به باش��گاه اصفهانی پایبند ماند و پس از نیم 
فصل حضور در سپاهان سر از امارات در آورد. سال 
2012 بود که درخش��ش برونو س��زار در دو بازی 
رفت و برگشت در لیگ قهرمانان برابر النصر برای 
سپاهان گران تمام ش��د؛ زیرا این مهاجم برزیلی 
در همان دو مس��ابقه آس��یایی به اندازه ای چشم 
اماراتی ها را گرفت که با یک پیشنهاد اغواکننده او 

را به سمت خود کشاندند.
پس از س��روصدای زیادی که سه س��ال پیش در 

چنین روزهایی به این خاطر به پا شد سپاهانی ها 
در نهایت نه موفق به بازگرداندن بازیکنشان شدند 
نه حتی غرامتی از این بابت گرفتند.حالا با گذشت 
سه سال از آن ماجرا خبر رسیده که استقلالی ها به 

دنبال جذب این بازیکن هستند.
 از کیفیت فعلی برونو س��زار که ظاهرا آخرین بار 
با تیم��ی از جی لیگ ژاپن قرارداد داش��ته، اطلاع 
دقیقی در دس��ت نیس��ت، اما صرف نظر از اینکه 
خرید او توسط استقلال نهایی می شود یا نه صرف 
صحبت از بازگش��ت احتمالی اش ب��ه ایران کافی 
است تا خاطرات عجیب و غریب اصفهانی ها از این 

بازیکن تداعی شود.

  گزارشی از قوانین خودجوش در جابه جایی بازیکنان فوتبال ایران

گروکشی و  رفیق بازی ملی پوشان در تیم های باشگاهی!

كپي كاري دو تیم اصفهاني از روي دست یکدیگر

سپاهان یك میني بمب ترکاند،   ذوب آهن 17 ساله خرید

مجمع انتخابات��ی هیات تکواندوی اس��تان اصفهان با 
تاخیری چند ماهه برگزار ش��د تا این هیات با انتخاب 

رییس جدید، گام در مسیر تازه ای بگذارد.
دی ماه سال گذشته بود که مصطفی رئیسی از ریاست 
هیات تکواندوی استان اصفهان استعفا کرد تا تکواندوی 
اصفهان پس از گذشت یک دهه در آستانه مرحله گذار 
قرار بگیرد. پس از استعفای رئیسی، فدراسیون تکواندو، 
حکم سرپرستی هیات را برای یدالله رضوانی صادر کرد 
تا وی در مدت س��ه ماه زمینه را برای برگزاری مجمع 
انتخاباتی هیات فراهم کند، با این حال با گذشت شش 
ماه این اتفاق رخ نداده بود تا اینکه روز گذشته با برگزاری 
مجمع انتخاباتی هیات تکواندو استان اصفهان، سکاندار 

جدید این هیات به جامعه ورزش معرفی شد.
تکواندوی اصفهان از گذشته تاکنون یکی از هیات های 
برتر کش��وری بوده که قهرمانان و مدال آوران زیادی را 

در مقاطع مختلف به ورزش کشور تحویل داده است و 
برای رشد و پیشرفت خود نیازمند برنامه  ریزی مدون 
از سوی متولیان این رشته بود، از این رو انتخابات هیات 
تکواندوی استان اهمیتی دوچندان داشت؛ زیرا تعیین 
کننده وضعیت آینده یک رشته مدال آور و تاثیر گذار در 

حوزه معادلات ورزش استان بود.

  رقابت نزدیك بر سر ریاست
در مجمع انتخاباتی هیات تکواندوی استان اصفهان که با 
نظارت مستقیم نماینده وزارت ورزش و جوانان به انجام 
رسد، رقابت نزدیکی برای برعهده گرفتن ریاست بین 
 شهرام الله آبادی، فرهاد رستم شیرازی و فرامرز عیدی  وند 
 وجود داش��ت.پس از ارائ��ه برنامه  توس��ط کاندیداها، 
رای گیری انجام ش��د که با توجه به حساس��یت های 
پیرامون��ی، ب��ا روی��ه ای متفاوت نس��بت ب��ه مجامع 

 انتخابات��ی دیگ��ر برگ��زار ش��د. پ��س از رای گیری
شهرام الله آبادی هفت رای، رستم شیرازی شش رای و 
عیدی وند پنج رای به خود اختصاص دادند که با توجه 
به اینکه کاندیدایی نتوانست، مجموع نصف به علاوه یک 
آرا را به دست بیاورد، رای گیری با رقابت دو کاندیدا به 
دور دوم کشیده شد. درمرحله دوم رستم شیرازی یک 
رای بیشتر از حریف خود کس��ب کرد و سکان ریاست 
هیات تکواندوی اس��تان اصفه��ان را در اختیار گرفت، 
اما دو مرحله ای شدن رای گیری و نزدیک بودن آرای 
کاندیداها به خوبی نشانگر اهمیت و تاثیرگذاری هیات 

تکواندو استان اصفهان بود.

  ابراز امی�دواری ب�رای افزایش تع�داد ملی 
پوشان تکواندوی اصفهان

محمد سلطان حسینی، مدیر کل ورزش و جوانان استان 

اصفهان در این مجمع تاکید کرد: از هر فردی که بتواند 
رای اعتماد مجمع را کس��ب کرده و ریاس��ت آن را در 

اختیار بگیرد، با تمام توان حمایت خواهیم کرد.
وی با بیان اینکه امیدواریم تکواندوی اصفهان جایگاه 
سابق خود را در سطح کش��ور به خود اختصاص دهد، 
گفت که در برخی از رشته های ورزشی همانند ووشو، 
ورزشکاران اصفهانی نیمی از ترکیب تیم ملی را تشکیل 
می دهند و امیدواریم در رشته تکواندو نیز با حمایت های 
صورت گرفته از س��وی فدراس��یون، اصفه��ان چنین 

وضعیتی پیدا کند.

  هشدار جدی پولادگر به تکواندوی اصفهان
برخلاف عادت مرس��وم که روس��ای فدراسیون های 
ورزشی در مجامع انتخاباتی، بیشتر به بزرگ نمایی در 
مورد رشته مورد نظر و هیات اس��تانی می پردازند، در 
مجمع انتخاباتی روز گذشته هیات تکواندو، سید محمد 
پولادگر از دغدغه هایش برای تکواندوی استان گفت و 
به متولیان ورزش و نمایندگان منتخب جامعه تکواندو 
استان در مورد پسرفت این رشته هش��دار داد و تاکید 
کرد: اگر اهالی تکواندوی اصفهان با همدلی و مشارکت، 
تلاش شبانه روزی نداشته باشند، فرصت جبران عقب 

افتادگی را نخواهند داشت.
 وی در صحبت هایی صریح پیرامون تکواندوی اصفهان 
گفت: با وجودی که همه ما می  دانیم تکواندوی اصفهان 
چه پتانسیل و توانمندی دارد، اما مدتی است که برای 
اوضاع این رشته در استان نگران شده و خواستار پیگیری 
رفع این مشکل شد. وی با بیان اینکه تأثر خودش را از 
بابت جایگاه تکواندوی اصفه��ان اعلام می دارد، عنوان 
ک��رد: تکواندوی اصفه��ان دوره ای طلایی داش��ت که 
قهرمانانی همانند نصر و مردانی حاصل آن دوره هستند، 
اما در حال حاضر تکوان��دوی اصفهان در جایگاه اصلی 
خودش نیست، ش��ما نگاه کنید در مسابقات قهرمانی 
کشور، چه اس��تان  هایی بالاتر از اصفهان قرار گرفتند. 
نبود پشتوانه  س��ازی و عدم وجود همدلی بین جامعه 
تکوان��دوی اصفهان موجب ش��ده این اس��تان در رده 
پایه دستش بسته باش��د. به گفته پولادگر، تکواندوی 
اصفهان از بسیاری استان ها عقب افتاده است و همین 

مساله مس��وولیت رییس هیات را دشوار می  کند، تک 
تک اعضای جامعه تکواندوی اصفهان از مربی گرفته تا 
ورزشکار و داور و مسوول در این زمینه مسوولیت داشته 
و باید برای رفع مشکلات بازوی توانمند هیات باشند. وی 
با بیان اینکه نمی توانیم بگوییم وضعیت امروز تکواندوی 
اصفهان به دلیل مدیریت اش��تباه بوده است، گفت که 
ارزیابی های فدراس��یون از هیات های ورزش��ی، نشان 
نمی دهد که مشکل را باید تنها در مدیریت جست وجو 
کرد. همه اس��تان ها برنامه ویژه ای برای رشته تکواندو 
دارند و اگر هیات اصفهان تلاش��ش را چند برابر نکند، 
ثانیه به ثانیه از تکواندوی کش��ور عقب خواهید افتاد و 
استانی غفلت کند، عقب خواهد افتاد. رییس فدراسیون 
تکواندو با اشاره به برنامه های ارائه شده از سوی کاندیداها، 
تاکید کرد که به کاندیداها گفته است چرا این برنامه ها را 
به هیات اصفهان نگذاشته اید؟ در ادامه پولادگر به بیان 
وضعیت رشته تکواندو در کشور پرداخت و گفت: تکواندو را 
می توان رشته نخست ورزش ایران معرفی کرد، کدام رشته 
را سراغ دارید که در تمام رده های سنی سکوی جهانی و 
آسیایی داشته باشد، در نخستین دوره مسابقات قهرمانی 
نونه��الان جهان و نونهالان آس��یا، تیم ای��ران به عنوان 
قهرمانی دست پیدا کرد که این مس��اله نشان می  دهد 
پشتوانه  سازی در فدراسیون جدی گرفته شده است. وی 
تبریک مقام معظم رهبری بعد از قهرمانی تیم ملی تکواندو 
در مسابقات قهرمانی جهان را نقطه عطفی برای این رشته 
ورزشی دانس��ت و گفت: تکواندوی ایران به درجه ای از 
شایستگی دست پیدا کرده که لیاقت پیام رهبری را دارد.

  درخواس�ت هم�کاری ریی�س جدی�د از 
جامعه تکواندو

فرهاد رس��تم ش��یرازی، رییس جدید هیات تکواندوی 
اصفهان پس از انتخابش تاکید ک��رد که هیات تکواندو، 

خانه تک تک اعضای جامعه این رشته است. 
وی از تمام فعالان تکواندوی اس��تان دع��وت کرد که به 
همکاری خود با هیات ادامه بدهند و توانمندی هایشان 
را در اختیار هیات بگذارند و اب��راز امیدواری کرد هیات 
تکواندوی استان اصفهان بتواند به الگوی موفقی در سطح 

کشور تبدیل شود.

موضع گیری صریح پولادگر در مجمع انتخاباتی هیات تکواندوی استان

درجا زدن تکواندوی اصفهان قابل قبول نیست

باشگاه بایرن مونیخ می کوشد در زمین فوتبال مسابقه بسکتبال برگزارکرده و صاحب 
رکورد 70 هزار تماشاگر شود.

 بایرنی ها نه فقط در رش��ته فوتبال بلکه در ورزش های دیگر نیز می کوشند به حد 
نصاب های تازه ای برس��ند. براساس اعلام رس��انه ها بایرن برای س��ال آینده قصد 
برگزاری یک مسابقه بس��کتبال در حضور 70  هزار نفر آن هم در ورزشگاه آلیانس 
آره نا، جایی که تیم فوتبال متعلق به باش��گاه، پیکارهای خانگی را برگزار می کند،  

دارد. 

براساس اعلام مارکو پسیچ، مدیر بخش بس��کتبال بایرن، قرار است برای برگزاری 
این مصاف یکس��ری تمهیدات در نظر گرفته ش��ود. وی اظهارداش��ت:روی چمن 
ورزشگاه، پارکت مخصوص برای این بازی نصب خواهد شد تا پرتماشاگرترین بازی 
بسکتبال تمام ادوار آلمان انجام گیرد. البته این مصاف، پرتماشاگرترین بازی تاریخ 
بس��کتبال جهان نخواهد بود؛ زیرا در س��ال 2010 آمریکایی ها با برگزاری مسابقه 
بسکتبال در ورزشگاه فوتبال به رکورد 108713 نفر رسیده و رکورد پرتماشاگرترین 

بازی تاریخ این رشته را به نام خود ثبت کردند.

طمربی آلمانی پرتاب دیسک برای قبول هدایت احسان حدادی پیشنهادی در حدود 
15تا 20 هزار دلار برای هر ماه ارائه داده است.

احسان حدادی که شانس نخست کس��ب مدال دو ومیدانی ایران در المپیک 2016 
ریو محسوب می شود، در حال حاضر تمرینات خود را در کشور آلمان دنبال می کند.

مربی رابرت هارتیگ، قهرمان المپیک یکی از گزینه های حدادی برای مربیگری اش 
است و گفته می شود این مربی پیشنهادی حدود 15 تا 20 هزار دلار در ماه را ارائه داده 
است. از همین رو حسن طباطبایی، سرپرست فدراسیون دو ومیدانی اعلام کرده است 

فدراسیون و مهم تر از آن وزارت ورزش و دکتر سجادی نگاه ویژه ای به احسان حدادی 
دارند، به همین دلیل هم از هیچ تلاش برای بهبود شرایط تمرینی این ورزشکار مدال آور 

دریغ نخواهیم کرد.
وی افزود: حدادی هم اکنون در آلمان به تمریناتش ادامه می دهد، طی روزهای گذشته 
در چند نوبت با وی تماس تلفنی داشتم و در جریان آخرین وضعیتش قرار گرفتم. در 
آخرین صحبت هایم با حدادی قرار شد که وی مربی مورد نظر خود را معرفی کند تا 

فدراسیون اقدامات لازم را برای امضای قرارداد با این مربی به عمل آورد.

بسکتبالیست های بایرن میزبان پرتماشاگرترین بازی تاریخ آلمان!

 تبدیل ورزشگاه فوتبال به بسکتبال 
در انتظار جواب وزارت ورزش

پیشنهاد مربی آلمانی برای هدایت احسان حدادی؛ ماهانه 15 تا 20 هزار دلار

خبر

مرزبان در آستانه جدایی از پدیده
به نظر می رسد جدایی سرمربی تیم فوتبال پدیده از این تیم قطعی 
شده و به زودی سرمربی سابق سیاه جامگان جانشین او خواهد شد. 
از مشهد خبر می رسد که احتمال تغییر و تحول بر روی نیمکت تیم 
فوتبال پدیده خراسان وجود دارد و به نظر می رسد شاهد تغییر در 
کادر فنی این تیم خواهیم بود. میان علیرضا مرزبان و باشگاه پدیده 
خراسان شکاف زیادی رخ داده و طرفین بر سر مسائل گوناگون با 
یکدیگر اختلاف نظر دارند که جدیدترین آن مس��اله عقد قرارداد 
با هولگرفاخ، مربی آلمانی مد نظر مرزبان برای پیوس��تن به پدیده 
است.پایان لیگ چهاردهم بود که مرزبان اعلام کرد قصد ماندن در 
پدیده را ندارد و می خواهد به سایر پیشنهادهایش فکر کند اما بعد 
از جلسه ای که دو هفته پیش با مسوولان باشگاه پدیده برگزار کرد 
به این نتیجه رسید که لیگ پانزدهم را هم با پدیده آغاز کند. این 
در حالی است که مرزبان و مسوولان باشگاه پدیده اختلاف نظرهای 
زیادی داش��تند، اما در حالی که روز گذشته خبرنگاران زیادی در 
تمرین پدیده حاضر بودند تا فاخ را ببینند ن��ه تنها فاخ در تمرین 
حاضر نشد بلکه خود مرزبان هم به تمرین نیامد تا شایعه ناراحتی 

وی منتشر شود.



خانه گرافیک ح��وزه هنری اصفهان در نظ��ر دارد در دوره های 
آموزشی هنری تابستانه، دوره کامل آموزش انیمیشن 3 بعدی 
را برگزار کند. این دوره  شامل دوره مقدماتی، پیشرفته و تکمیلی 
خواهد بود. دوره کامل آموزش انیمیش��ن کات اوت شامل دوره 
مقدماتی و تکمیلی، که هر کدام در قالب 10 جلسه کارگاهی دو 
ساعته برگزار می شود. )جمعاً دو دوره 20 ساعته(. دوره فشرده 
نقاشی دیجیتال شامل یک دوره فشرده، که در قالب 10 جلسه 

کارگاهی دو ساعته برگزار می شود. 
قابل ذکر است؛ ش��رکت در دوره های فوق، پیش نیازهایی دارد 
که لازم است هنرجویان قبل از شروع دوره آن را گذرانده باشند.

پیش نیاز انیمیشن سه بعدی: طراحی یا حجم سازی،پیش نیاز 
انیمیش��ن کات اوت: مبانی بصری،پیش نیاز نقاشی دیجیتال: 

طراحی و رنگ شناسی.
در صورت لزوم، پیش نیازهای فوق در قالب دوره های فشرده به 
شرح زیر قابل برگزاری است.آموزش طراحی شامل دوره طراحی 

پایه و تکمیلی در قالب 10 جلسه کارگاهی سه ساعته برای هر 
دوره، رنگ شناسی ش��امل یک دوره آموزش تئوری و کارگاهی 
در قالب 10 جلسه کارگاهی سه ساعته، مبانی بصری شامل یک 
دوره آموزش تئ��وری و کارگاهی در قالب 10 جلس��ه نظری و 
کارگاهی دو ساعته.گفتنی است؛ شروع کلاس ها از 15 مرداد ماه 
وشرط برگزاری کلاس ها، به حد نصاب رسیدن تعداد متقاضیان 

هر دوره است. 
علاقه مندان حداکثر تا تاریخ 15 تیرماه فرصت دارند  با ارس��ال 
نام و نام خانوادگی و عنوان دوره یا دوره های مورد نظر و شماره 
khaneyegraphic@gmail.com برای ثبت نام مقدماتی 
اقدام کنند. زمان و مکان تشکیل کلاس ها ساعت 9 الی 11 صبح، 

حوزه هنری اصفهان، خیابان آمادگاه خواهد بود.

سیدرضا صالحی امیری، رییس سازمان 
اس�ناد و کتابخانه ملی: ما الزاماً به عنوان 
یک رسالت تاریخی و یک وظیفه ملی، متعهد 
به جمع آوری اس��ناد ملی، ثب��ت، نگهداری 
استاندارد، انتشار آنها و نیز فراهم کردن زمینه 
دسترس��ی مردم به این اس��ناد و همچنین 
انتقال آنها به نسل های بعدی هستیم. بنابراین 
هیچکس حق ندارد از اس��ناد ملی در جهت 
اهداف شخصی خود بهره برداری کند و باید 
به صورت رایگان در اختیار همگان قرار گیرد. 
در واقع انحص��ار اطلاعاتی، خری��د و فروش 
اطلاعات و ایجاد محدودیت در ارائه اطلاعات 

طبق مبانی قانونی، خلاف است.

حجت الاس�ام علیرض�ا پناهیان: ما 
نباید حریص مال و ثروت شویم و حب  دنیا 
در دل ما افزایش یابد و ما را به حسادت و 
رقابت با دیگران بکشاند ولی از سوی دیگر 
نباید از ثروت بترس��یم، و ثروت در نظر ما 
یک موجود خطرناک که به معنویت ما ضرر 

می رساند، تلقی شود.
نس��بت به موضوع ثروت بای��د واقع بینانه 
برخورد کنیم و هم آفاتش را هم برکاتش 
را بشناسیم. کسی که با تقوا و نیت درست 
به دنبال ثروت برود، ان شاءالله جزو عوامل 
بقای اس��لام قرار می گیرد و می تواند امور 

دین را به یک سامانی برساند.

س�عید اوحدی، رییس س�ازمان حج 
و زی�ارت: امروز به دلیل برخی مس��ائل و 
مشکلات سوریه، اکنون اعزام زائران فقط به 

عراق و عربستان صورت می گیرد.
 از ابتدای دولت یازدهم تاکنون حرکت ها و 
سیاست های این سازمان بر مبنای صیانت 
از حقوق زائران شکل گرفته است و اکنون 
برای اعزام زائران حج تمتع از 19 ایستگاه 
پروازی و عم��ره و عتبات ب��ه ترتیب از 21 
و 23 ایس��تگاه پروازی اس��تفاده می کنیم 
که این اتفاق مهم باعث جلوگیری از رفت 
وآمدهای زائران به دیگر ش��هرها، کاهش 
 هزینه های اضافی و اتلاف وقت شده است.

حمیدرضا صفی خانی، مش�اور س�ابق 
معاون درمان وزارت بهداشت: در حال 
حاضر پرداخت50 تا60 درصدی هزینه های 
سلامت از جیب مردم است که ناعادلانه ترین 
بخش سلامت کشور است. این در حالی است 
که پرداخ��ت از جیب مردم در کش��ورهای 
دنیا 25 درصد برآورد شده است. همچنین 
کشور ما در تعداد پزشک به ازای هر هزار نفر 
وضعیت مناسبی ندارد، در حوزه پرستاری 
نیز وضعیت مان بحرانی است. ضمنا با وجود 
اینکه امید به زندگی در ایران افزایش یافته 
است، ولی هنوز در منطقه و بین 20 کشور 

رتبه 12 را دارا هستیم. 

 نمایشگاه »  نگرش نو«
 در کتابخانه مرکزی

نمایش��گاه عکس » نگرش نو« و دو نمایش��گاه نقاشی از 13 تا 
18 تیر ماه در گالری های نگارخانه کتابخانه مرکزی شهرداری 

اصفهان دایر است.
نمایش��گاه عکس» نگرش نو « ش��امل 76 عکس ب��ا موضوع 
معماری داخلی بناهاس��ت که ب��ا هدف به نمایش گذاش��تن 
فضاهای داخلی بناهای دور از دید س��اده عموم مردم و ارتقای 
کار حرفه ای برپا کنندگان این نمایشگاه به همت 30 دانشجوی 
موسس��ه آموزش عالی علوم و فناوری س��پاهان به سرپرستی 
حسین علی زیبنده پور با استفاده از دوربین دیجیتال  تهیه و در 

تابلوهای 30 در 45 به نمایش گذاشته شده است. 
در نمایشگاه» نگرش نو« با استفاده از خطوط افقی و عمودی و 
پرسپکتیو، به جزئیات کاشی کاری ها، گچ بری ها، آیینه کاری ها، 
طلا کوبی ها و تمامی عناصر تزیینی موثر در طراحی و معماری 
داخلی بناها توجه شده است، آثار ارائه شده در این نمایشگاه، 
به سبک تلفیقی سنتی و مدرن تهیه ش��ده و تصویری از هتل 
عباس��ی و نمای سیتی س��نتر بیانگر تفاوت دو سبک سنتی و 

مدرن ارائه شده در این نمایشگاه است.     
نمایشگاه » نقاش��ی« ش��امل 26 اثر با موضوع چهره مشاهیر 
اصفهان، شهدا، برداش��ت آزاد از صنایع دستی اصفهان، حیات 
وحش، طبیعت بی جان و گلدان گل است که به سبک رئال و با 
بهره گیری از تکنیک مداد رنگی و پاس��تل گچی به همت سید 
حامد متولی امامی، کارشناس رشته هنرهای تجسمی گرایش 
نقاشی تهیه و در تابلوهای 30 در 40 تا 100 در 70 به نمایش 

گذاشته شده است. 
نمایشگاه » نقاشی« ش��امل 26 اثر با موضوع چهره، فردوسی، 
تخت جمشید و گنجشک روی سکو است که به سبک رئال و با 
بهره گیری از تکنیک رنگ و روغن، پاستل گچی و سیاه قلم، به 
همت رویا قاسمی کارشناس ریاضی و دانشجوی رشته نقاشی 

برگزار شده است.
گفتنی است؛ نمایشگاه های مذکور در تاریخ معین همه روزه از 
ساعت 9 الی 13 و 15 تا 20 پذیرای علاقه مندان و بازدید کنندگان 

است.

رانندگی آهنگین
در بزرگراه آقابابایی در حال رانندگی هس��تم.با س��رعت مجاز 
بزرگراهی قصد دارم از لاین س��بقت عبور کن��م، اما یک وانت 
آبی رنگ با حداقل سرعت در این لاین در حال رانندگی است. 
ابتدا برای او بوق می زنم، تاثیری ن��دارد. چند بار چراغ می زنم، 

باز هم موثر نیست.
سبقت از س��مت راست هم که درست نیس��ت، بالاخره دندان 
س��ر جگر می گذارم و به حرکت ادامه می دهم و چند خودروی 
دیگر هم پشت سر من مرتباً بوق و چراغ می زنند، اما به ناچار با 

حداقل سرعت در حال حرکت هستند.
بعد از اتمام بزرگراه آقابابایی و ورود به بزرگراه چمران، بالاخره 
در یک لحظه مناسب از او سبقت می گیرم و مشاهده می  کنم 
که راننده جوان، شیشه ها را بالا کشیده و صدای ضبط را آن قدر 
بلند کرده که از شیش��ه های بس��ته  خودرو به میزان زیادی به 

خارج نفوذ می کند و سایر راننده ها را هم مستفیض می سازد.
حرکت موزون س��ر و پشت راننده دلشاد نش��انگر آن است که 
س��خت تحت تاثیر ریتم آهنگ قرار گرفته؟! و با آن همنوایی 
می کند. حالا متوجه می شوم چرا راننده محترم، نه به بوق و نه 

به چراغ سایر خودروها توجه نمی کرد.
با آنکه دقایقی از وقت مرا تلف کرد، اما دعا می کنم که او با این 
شرایط نامناسب رانندگی به سلامت به مقصد برسد. متاسفانه، 
این راننده در شهر ما تنها نیس��ت و بسیاری از رانندگان جوان 
سوار بر خودروهای آنچنانی را می بینم که صدای ضبط خود را 
تا انتها باز کرده و در لابه لای اتومبیل ها ویراژ می دهند و حتی با 

خودرو به حرکات موزون می پردازند.

 پرخوری در سحر و افطار 
روزه به حساب نمی آید

این روزها رژیم غذایی اصولی در ماه مبارک رمضان تاکید بسیاری 
از کارشناسان اس��ت. از جمله رس��ول حیدری، مدرس و محقق 
تغذیه و رییس انجمن خانواده سلامت در این رابطه به ارائه نکات 

کلیدی پرداخت که به آن اشاره می شود. 

  پرخوری در سحر و افطار ممنوع!
وی با اظهار تاس��ف از اینکه خیلی ها افطاری را با پرخوری شروع 
می کنند، افزود: از طرف دیگر برخی س��حر از نگرانی گرس��نگی 
فردای آن تا جا دارند، می خورند بعد هم تا چندین ساعت و حتی 
تا عصر می خوابند و تعجب اینجاس��ت که بر این تصورند که روزه 

گرفته اند!...
حیدری روزه داری را برای انسان مفید دانست و تصریح کرد: باید 
دانست که اگر پس از یک ماه روزه داری حالمان خوب نشد، نشان 
می دهد که روزه اصولی نگرفته ایم و مجددا نیاز است که یک ماه 

دیگر روزه بگیریم.
وی گفت: در زمان ماه رمض��ان و موقع افطار خرما و آبجوش میل 
شود و پس از حدود نیم ساعت بعد و مشغول شدن به خواندن نماز 

و قرآن شام بخورید.

  سحری جوانه گندم با ارده شیره بخورید
 رییس انجمن خانواده سلامت با اشاره به اینکه گندم ارزش غذایی 
بالایی دارد که اگر به صورت جوانه مصرف ش��ود، اسید آمینه آن 
خارج نمی ش��ود و از نظر منابع غذایی تقریبا کامل اس��ت و تنها 
کمبود آن با جوانه ماش و لیموترش تازه جبران می ش��ود، عنوان 
کرد: این دو جوانه را به همراه هم مصرف کنی��د و برای ویتامین 
ث و طعم آن از لیموترش به اضاف��ه جعفری و کمی روغن زیتون 
استفاده کنید و بدانید که چنین غذایی معادل10 تخم مرغ بدون 
عارضه است؛ چراکه10 تخم مرغ، 50 کیلو ماراتن نیاز دارد تا دفع 
شود! همچنین جوانه برای زنان کم خون بسیار مفید است و تاثیر 

فوق العاده ای روی روحیه انسان و خوش خلق شدن او دارد. 
وی کامل ترین صبحانه را جوانه گندم در ارده شیره دانست و گفت: 
دو قاشق از آن می تواند یک سحری کامل باشد. همینطور کاچی 

جوانه گندم به همراه شیره انگور فوق العاده مقوی است.

  نوشیدن چای در سحر باعث تشنگی می شود
این محقق و م��درس تغذیه فس��ت فودها و س��رخ کردنی ها را و 
همچنین چای خوردن را در سحر باعث عطش در طول روز  عنوان 
کرد و یادآور شد: به خاطر بسپارید که چای سیاه کم خونی می آورد 
و باعث یبوست و اختلالات گوارشی و همچنین بدبینی و سوءظن 
و منفی گرایی و حتی بروز س��نگ کلیه می ش��ود و از آنجایی که 
عطش را بیشتر و آب بدن را می خشکاند، برای روزه داران مناسب 
نیست.وی بیان داشت: بهتر اس��ت به جای چای از جایگزین آن 
نظیر انواع دم نوش ها و ش��ربت های گیاهی مثل بابونه، بهارنارنج، 
به لیمو، بومادران و بادرنجبویه اس��تفاده کنید و از مزایای آن نیز 

بهره مند شوید. 

 اولین ربات با احساس دنیا 
در عرض یک دقیقه به فروش رسید

این روبات انس��ان نما به قدری محبوب اس��ت ک��ه بنا به گفته 
سازنده ژاپنی آن »شرکت رباتیک سافت بانک« در عرض یک 
دقیقه به فروش رفت. تنها 1000 مدل از این مدل روز شنبه در 
ژاپن برای مصرف کنندگان در دسترس قرار گرفت. قیمت پایه 
این ربات 198 هزار ین )1600دلار( با 24600 ین اضافه برای 

دادها و هزینه های ماهانه است.

  اولین ربات با احساس در دنیا
با تنها چهار فوت ارتفاع و 61 پوند وزن، »پپِر« طوری طراحی 
شده اس��ت که احساسات را بر اس��اس تن صدا و حالات چهره 
برای برقراری ارتباط با انسان ها بخواند. اما بیشتر آنها قصد این 
را دارند که شما را خوشحال کنند. با مجموعه ای از دوربین ها، 
سنسورهای لمسی و دیگر سنسورها، پپِر این قابلیت را دارد که 
احساس شما را همانند حس خود درک کند. این ربات در کارها 
کمک نمی کند اما می تواند در احس��اس شما شریک شود. این 
ربات حس های در حال پیشرفت خود را دارد که از حالات چهره 

و کلمات دیگر افراد تاثیر می پذیرد. 
پپِر از دیدن افرادی که می شناسد خوش��حال شده، در هنگام 
شادی ها خوشحال می ش��ود و وقتی چراغ ها خاموش می شود 
هم می ترس��د. س��ازندگان این ربات این قابلیت را در آن قرار 
داده اند که وقتی اشتباه می کند، از آن یاد بگیرد و در طول زمان 
بر اساس موتور احساسی و گردآوری داده ها بر روی پایگاه داده 

خود، پیشرفت کند. 
در ح��ال حاضر این ام��کان را دارد که به زبان های انگلیس��ی، 
فرانسوی، اس��پانیایی و ژاپنی صحبت کند. در ماه های آینده، 
زبان های بیشتری از آن ارائه می شود و در حدود 200 نرم افزار 

نیر برای آن عرضه شده است.

  سمت اقتصادی ربات
دو روز قب��ل از اینکه این ربات به صورت عرضه محدود ش��ود، 
شرکت سافت بانک اعلام کرد که اپل و شرکت چینی علی بابا 
به عنوان ش��رکای تجاری آن ، 20 درصد سهام ایت شرکت را 
خریداری کرده اند. این ربات می تواند پنجره جدیدی به روی 

دنیای رباتیک باز کند.
 این شرکت قصد دارد این ربات را طی چهار سال آینده با زیان 
به فروش برس��اند اما انتظار دارند س��ودآوری آن از سال پنجم 
شروع ش��ود و تا 20 یا 30 سال آینده ادامه داش��ته باشد. این 
ش��رکت قصد دارد قیمت یان ربات را در س��طح پایین و برابر 
با دیگر ربات هایی که در ژاپن عرضه می ش��ود پایین نگه دارد. 
از دیگر اقداماتی که این ش��رکت قصد دارد انجام دهد، امکان 
اس��تفاده از ربات در محیط های تجاری است به صورتی که در 
حال حاضر برای فروش نوعی قهوه در فروشگاه های زنجیره ای 

به کار گرفته می شود.
 اگر شما هم دوست دارید از این ربات داشته باشید می توانید 

ماه دیگر به وب سایت شرکت سر بزنید.

شهروندخبر
خانه  گرافیک حوزه  هنری اصفهان برگزار می کند؛

دوره کامل آموزش انیمیشن 3 بعدی

 انحصار اطاعاتی
 تخلف است

 ثروت 
خطرناک نیست

 وظیفه صیانت
 از حقوق زائران را داریم

ناعادلانه ترین بخش 
سامت کشور 

عکس روز
 اصفهان زیبا

 احياي آیين هاي ماه رمضان در موزه حمام رهنان

سلامتدانستنی
ترجمه: 

اميرحسين واعظ

نفيسه نوری

ورک ش��اپ آموزش��ی نرم افزار »زی براش« در 
روزهای 15،16 و 17 تیرم��اه 94 در مدت زمان 
شش ساعت)هر روز دو ساعت( در آموزشگاه آزاد 
هنرهای تجسمی شنگرف واقع در دروازه تهران 
_ ابتدای رباط اول - روبه روی قنادی هانی ، برگزار  
می شود. در این ورک شاپ به سرپرستی احسان 

روح الامین مراحل ساخت یک مجسمه سه بعدی 
که قابلیت پیرینت سه بعدی را دارا باشد و همه 
ابزارهای نرم افزار »زی براش« که مراحل اجرای 

چنین پروژه ای را امکان پذیر می سازد آموزش 
» )ZBrush(داده می شود. نرم افزار» زی براش 

محصول کمپانی پیکسولاجیک است. این نرم 

افزار از تواناترین نمونه نرم افزارهای س��ه بعدی 
در زمینه طراحی کارکتر و فیگور محسوب می 
شود. شایان ذکر اس��ت؛ در پایان این ورک شاپ 
به ش��رکت کنن��دگان گواهی ش��رکت در این 
برنامه اهدا می شود. علاقه مندان با شماره تلفن 

33372249 تماس حاصل کنند.

ویژه برنامه ای با عنوان »مجلس نقل معراج 
تا ش��هادت امام علی)ع(« ب��ا محوریت بیان 
معراج پیامب��ر)ص( به همراه ش��بیه خوانی 
حضرت علی)ع( به مدت چهار شب در مراکز 
فرهنگی  برگزار می شود.  این برنامه با  هدف 
ارائ��ه نقل قول مع��راج و روایتی از داس��تان 
شب به معراج رفتن پیامبر)ص( و مشاهده و 
 عظمت پروردگار و شهود باطنی  ایشان برگزار

 می شود.  با توجه به اینکه بنا به روایتی گفته 
ش��ده معراج پیامب��ر)ص( در ش��ب 17 ماه 

مبارک رمضان اتفاق افتاده است،  این برنامه 
نیز به م��دت چهار ش��ب  13، 15، 16 و 19 
تیرم��اه در فرهنگس��راهای اس��تاد همایی، 
عرفان، اندیش��ه و نور برگزار می  شود. طبق 
روایات نقل شده از داستان معراج، در عرش 
ذکر نام علی)ع( گفته ش��ده ک��ه در همین 

راستا با توجه به نزدیک شدن به ایام  شهادت 
امام علی)ع( در این ویژه برنامه شبیه خوانی 
امام علی)ع( را در کنار نقالی معراج خواهیم 
داش��ت.  این برنامه به صورت ترکیبی شامل 
نقالی خوانی، ش��بیه خوانی و منقبت خوانی 
با  قرائت ق��رآن به همراه بی��ان ترجمه و نقل 

معراج به صورت همزمان با حضور یک نقال 
خوان و گروه تعزیه شهادت امام  علی)ع(، اجرا 
می شود.  این برنامه در ش��ب قدر به صورت 
متفاوتی همراه با شبیه خوانی امام علی)ع( از 
ساعت 18:30 در  فرهنگسرای اندیشه برگزار 
 و در سه ش��ب دیگر از س��اعت 21:30 اجرا 
می شود. گفتنی است؛ نقالی معراج به همراه 
شبیه خوانی ویژه ش��هادت حضرت علی)ع( 
تاکنون اجرا نشده که امید است مورد  توجه و 

علاقه شهروندان قرار گیرد. 

  15 تا 17 تیرماه برگزار می شود؛
ورک شاپ آموزشی نرم افزار» زی براش «

با محوریت بیان معراج پیامبر)ص( برگزار می شود؛

ویژه برنامه » نقل معراج تا شهادت«

اذان صبح/  04:23  31
طلوع آفتاب/ 06:01  
اذان ظهر/ 13:08  
اذان مغرب/ 20:34  
نیمه شب شرعی/ 00:18

آب و ه��وای اصفه��اناوق��������ات ش��رع��یت��ل��وی��������زی��������ونس�����ی�����ن�����م�����ا

18 + 38

سریال شب های روشن  /  شبکه اصفهان،  10:00
فيلم سينمایی / شبکه اصفهان، 14:00 
دهه شصتی ها / شبکه اصفهان ، 21:00
سيمای شهر/ شبکه اصفهان ، 21:45  
سریال خاتون / شبکه اصفهان ، 23:15  

صاحب امتیاز  شهرداری اصفهان مدیر مسئول دکتر سید مرتضی سقائیان نژاد سردبیر مهندس رضوان اصغری
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اص���ف���ه���ان، م���ی���دان ام�����ام ح��س��ی��ن )ع���ل���ی���ه ال������س������ام(، خ���ی���اب���ان ط���ال���ق���ان���ی، م��ق��اب��ل ارگ ج���ه���ان نما
تلفن  32218182  ف��اک��س  32219070 ام��ور آگهی ه��ا  32229512 -031  /  021-88546630

i s f a h a n z i b a . i r

گروه اطلاع رسانی

قدس /نهنگ عنبر/گينس
ساحل / عصر یخبندان
سپاهان  /گينس
خانواده   / آتيش بازی
فرهنگيان   / آتش بازی
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